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وزیرکشور:
»وعده صادق« تحول جدی در 
معادلات منطقه ای و بین المللی 

ایجاد کرد
 احمد وحیدی، وزیر کشور در نشست شورای 
معاونان وزارتخانه بار دیگر از نیروهای مســلح، 
ستاد کل نیروهای مسلح و شورای عالی امنیت 

ملی به دلیل انجام این عملیات...

رئیسسازمانانرژیهستهای:
به زودی یک طرح نوین 

رادیودارویی رونمایی می شود
محمد اسلامی، رئیس سازمان انرژی هسته ای 
در حاشــیه نخســتین کنفرانس بین المللی 
هوش مصنوعی و علوم داده در دانشگاه خلیج 
فارس اظهار کرد: رادیوداروها در فرایندی که 

سازمان انرژی هسته ای طی کرده ...
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رئیسمجلس:
 گزارش جلسه ارزی مجلس 

و دولت هفته آینده در صحن 
ارائه می شود

 صدیف بدری، نماینده مردم اردبیل در مجلس 
شــورای اسلامی در صحن مجلس و در جریان 
بررســی تقاضای عده ای از نمایندگان مجلس 

درباره رسیدگی به طرح نظام ... 2

چرا خرید جت عمومی شد
رئیس ســازمان هواپیمایی گفته اســت:  

»خرید جت های خصوصی برای عموم آزاد 
اســت«. به میان مردم رفتیم تا نظرشان را بدانیم. جالب 
این است که بسیاری از مردم در خرید یک پراید به عنوان 
ارزان ترین خودرو ملی مانده اند اکنون چگونه می توانند با 
هزینه خرید پراید، جت بخریم؟ یک مغز متفکر به مردمان 
توصیــه کرد که هزینه های خرید پراید را کمی تنها کمی 
بیشــتر کنند تا بتوانند از این فرصت بی نظیر برای خرید 
جت بهره ببرند. یک نفر در صف دوتایی ها: یک جت برای 
خودم می خوام. یک جت هم برای داداشم. خسته شدم از 
بس راننده اتوبوس گفت چرا باز هم من کارت نکشــیدی! 
یک متقاضی دیگر گفت: چرا برای عموم مردم آزاد کردین؟ 
اگه با کمبود هواپیما روبه رو بشیم کسی هست هواپیمای 
منجمد برزیلی وارد کنــه؟ یک آینده نگر: این جت ها اگه 
کارت سوخت و سهمیه ســوخت هزاروپانصد تومنی داره 
من می خوام. وگرنه با بنزین ســه هزار تومنی اصلًا و ابداً 
نمی صرفــه بخرم. یــک متقاضی جای پــارک نیز گفت: 
ماشــین یه دفعه تو کوچه بود، آینه سمت راستش کنده 
شــد. می ترســم جت رو بذارم تو کوچه بهــش بزنن بال 
سمت راستش کنده بشه. یک از متقاضیان یارانه بگیر در 
دهک های بالا گفت لطفاً تمهیداتی اتخاذ کنید که بشود 
هواپیما را تحویل بگیریم و اقســاط از روی یارانه کم بشه. 
سرپرست خانواده شــش  نفره که خود متقاضی دریافت 
زمین رایگان نیز اســت گفت: خواستم بپرسم کسانی که 
چهار فرزند زیر شش ســال دارند خــارج از نوبت تحویل 
می گیرنــد؟ امــا برخی از مردم همیشــه در صحنه برای 
تهیه مطالب خنده دار نیز معتقدند شهرداری چاله هوایی 
رو صاف کنه که دو روز دیگه ســوار هواپیمای شــخصی 
رفتیم تو آســمون، جلوبندی اش آسیب نبینه. اما واکنش 
پلیس فتا نیز جالب اســت کــه روی لینک های دریافت 
سریع و آسان جت کلیک نکنید این ها کلاهبرداری است. 
دریافت جت رایگان در صورت صعود تیم ملی به دور دوم 
مسابقات جام جهانی بحای خودروهای شاسی بلند از دیگر 
واکنش های باور نکردنی و طنز مردم است. جالب ترین نظر 
مربوط به یک متقاضی لاســتیک بود که گفت چند ماهه 
یک جفت لاســتیک ثبت نام کردم هنوز نیومده. میشــه 
مسئولان قبل از اینکه به خاطر فروش جت سرشون شلوغ 

بشه اون جفت لاستیک ما رو بدن؟
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عک شـیراز بارانـی 
مـی شود
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درشورایشهرشیرازمصوبشد؛

نرخ کرایه تاکسی 
افزایش یافت 

در یکصد و پنجاهمین جلســه شــورای اسلامی شهر 
شــیراز نرخ کرایه تاکسی در شهر شــیراز تعیین شد 
و طرح همسان ســازی شــارژ کارت رفاهی پرسنل به 
تصویب رســید. در این جلسه طرح افزایش نرخ کرایه 
جابه جایی مســافر در شــبکه حمل ونقل مسافر شامل 

انواع تاکسی شهر شــیراز در سال 1403با حضور 13 
نفر از اعضای شورا بررسی و به تصویب رسید.بر اساس 
ماده واحده این طرح نرخ کرایه جابه جایی مســافر در 
شبکه حمل ونقل مسافر شامل انواع تاکسی شهر شیراز 

صفحه 3در سال 1403 برابر نرخ تورم...

صفحه3

بالاترین مقام اطلاعات نظامی 
اسرائیل استعفا کرد

تســنیم- یک روزنامه اسرائیلی از اســتعفای آهارون 
حالیــوا، رئیــس اداره اطلاعــات نظامــی ارتــش رژیم 

صهیونیستی خبر داد.
روزنامه یدیعوت آحارانوت دلیل اســتعفای رئیس بخش 
اطلاعات نظامی رژیم اســرائیل را شکست در 7 اکتبر و 
حمله این رژیم به بخش کنسولی سفارت ایران در دمشق 
عنوان کرده است. این اولین مقام ارشد نظامی اسرائیلی 
اســت که بعد از آغاز جنگ در غزه استعفا می دهد. یائیر 
لاپید، رئیس اپوزیســیون رژیم صهیونیســتی در اولین 
واکنش بــه کناره گیری یــک مقام نظامی ارشــد رژیم 
صهیونیســتی گفت: استعفای رئیس ســازمان اطلاعات 
نظامی اسرائیل، قابل توجیه و اقدامی شایسته است، بهتر 

است نتانیاهو هم همانند او استعفا کند.

وزیر صمت در قیمت گذاری پژو پارس 
از خود سلب مسئولیت کرد

فارس- عباس علی آبادی، وزیر صنعت، معدن و تجارت 
امروز در جمع خبرنگاران در پاسخ به سؤالی درباره گلایه 
متقاضیان ســامانه یکپارچه از گرانــی قیمت پژو پارس، 
اظهار داشــت: در مورد قیمت جدید پژو پارس، شورای 

رقابت مسئول، سیاستگذار و قیمت گذار  است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت اظهار داشت: وزارت صمت 
قانونا سیاســتگذار قیمت گذاری خودرو نیســت، ما فقط 

مجری سیاست هایی هستیم که به ما ابلاغ می شود.
وی در خصوص ســامانه یکپارچه خــودرو نیز گفت: در 
این خصوص سیاست شــخصی خودم را عنوان می کنم 
ما معتقدیم که وزارت صمت سیاســتگذار است و مجری 
نیست. ســامانه یکپارچه توسط مســئول مربوطه با این 
قصد ایجاد شــد که کمترین تقلــب را در فروش خودرو 
داشته باشــیم و حداکثر نظارت بر فروش خودرو اعمال 
شــود. وزیر صمت اظهار داشــت: ما به ســمتی در حال 
حرکت هســتیم که مردم دغدغه خودرو نداشته باشند و 

مردم خودشان با خودروسازان طرف باشند.

مدیرعاملسازمانتأمیناجتماعی:
اعلام » دستمزدها«، غیرواقعی است

ایسنا- مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی با اشاره به 
اهمیت اعلام دســتمزد واقعی به عنــوان مبنای تعیین 
و کســر حق بیمــه، گفت: همکاران ما امســال علاوه بر 
بحث هــای مختلف بیمه ای، چالش بین نســلی بســیار 
مهمــی را مــورد توجه قــرار دادند که اعلام دســتمزد 
غیرواقعی است. اعلام دستمزد غیرواقعی به عنوان مبنای 
کســر حق بیمه هم حقوق بیمه شــدگان و هم سازمان 
تأمین اجتماعی را ضایع می کند. تلاش برای واقعی سازی 
دســتمزدهای مبنای کسر حق بیمه که به سود کارگران 
هــم خواهد بود، از اولویت های ســال جــاری در حوزه 
بیمه ای تأمین اجتماعی اســت. میرهاشــم موســوی در 
خصوص اهمیت فناوری و هوشمندسازی در این سازمان 
تأکید کرد: باید همچنان برای بخش فناوری اطلاعات و 
هوشمندسازی، جایگاه پیشران را قائل باشیم. این جایگاه 
البته با صحبت کردن به دســت نمی آید و نیاز به تلاش 

بیشتر و اقدام و عمل دارد.

          
ایسنا- ســخنگوی وزارت خارجه جمهوری اســلامی ایران با اشاره 
بــه عملیات وعده صادق گفت: ایران مبتنــی بر حق ذاتی خود اقدام 
نظامی لازم را در جهت ایجاد بازدارندگی انجام داد و دو مقر نظامی و 
اطلاعاتی رژیم صهیونیستی را که مستقیم علیه حمله به سفارت ایران 

در دمشق نقش داشتند مورد هدف قرار داد.
ناصر کنعانی در نشست خبری با تأکید بر اینکه ایران به دنبال تشدید 
تنــش در منطقه نیســت و به دنبال تقویت صلــح و ثبات در منطقه 
است، گفت: عملیات انجام شده از سوی ایران از مشروعیت بین المللی 
برخوردار بود و مقدمات سیاســی، حقوقی و بین المللی لازم را در این 

زمینه انجام داده بود.
آمریکا با کمک به رژیم صهیونیستی بر روی طرف بازنده شرط بندی 

کرده است
سخنگوی وزارت خارجه جمهوری اسلامی ایران در پاسخ به سؤالی در 
ارتباط با مصوبه اخیر مجلس نمایندگان آمریکا در ارائه بســته کمک 
مالی به رژیم صهیونیســتی برای ادامــه جنایت های خود علیه مردم 
فلسطین خاطرنشان کرد: این مصوبات مایه تاسف است و در واقع ارائه 
کمک های هنگفت نظامی و مالی از سوی آمریکا به رژیم صهیونیستی 
چیزی جز ارائه پاداش از سوی آمریکا به یک رژیم جنایتکار که هفت 

ماه متوالی است اقدام به جنایت جنگی کرده، نیست.
وی با بیان اینکه دولت آمریکا اعتبار ملت خود را در کنار رژیمی قرار 
داده اســت که در این ایام هیچ پیروزی به جز کشتار و انجام جنایت 
به دســت نیاورده است، اظهارکرد : آمریکا بر روی  طرف بازنده شرط 
بندی کرده است و این گونه اقدامات کمکی به طرف بازنده نمی کند.

کناره گیری  تحریم ها  کردن  بی اثر  برای  دیپلماتیک  ظرفیت های  از 
نکرده ایم

ســخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اســلامی ایران در پاسخ به 

ســؤالی در مورد گفت وگوهای انجام شــده در مورد لغو تحریم ها در 
جریان ســفر وزیر خارجه به نیویورک گفت: جمهوری اسلامی ایران 
همواره از ظرفیت های دیپلماتیک برای بی اثر کردن و رفع تحریم های 
ظالمانه علیه کشورمان اســتفاده کرده و از چارچوب های دیپلماتیک 

که تامین کننده منافع ملی ایران است کناره گیری نکرده است.
آمریکا در سه هفته اخیر پیام های متعددی را از کانال های مختلف 

دیپلماتیک به ایران ارسال کرد
 وی گفــت: دولــت آمریــکا در ایــن ســه هفتــه اخیر بــا توجه 
بــه پیچیدگی هــای تحــولات و عــزم جــدی ایــران برای پاســخ 
 قطعــی به متجــاوز، پیام هــای متعــددی را از کانال هــای مختلف

 دیپلماتیک ارسال کرده  و پاسخ های لازم را از مسیر کانال ها دریافت 
کرده اســت. کنعانی تأکید کــرد: مهم ترین کانال ارســال پیام های 
دیپلماتیــک بین ایران و آمریکا در طی دو هفته گذشــته، ســفارت 
ســوئیس در تهران  به عنوان حافظ منافع آمریکا در ایران بوده است، 
البته دولت آمریکا از کانال های دیگر دیپلماتیک نیز  غافل نشده است 
و پیام هایی را ارسال کرده است و پاسخ های دیپلماتیک هم از طریق 

آن کانال ها  به آنها منتقل شده است.
اگر رژیم صهیونیســتی خطایی مرتکب شــود پاسخ  بعدی ایران 

محکم تر و قاطع تر خواهد بود
سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه آیا احتمال 
درگیری مستقیم بین ایران و اسرائیل با توجه به تحولات اخیر وجود 
دارد؟ خطاب به خبرنگار پرســش کننده گفت: من موضوع درگیری 
بین ایران و اســرائیل را به این معنا که شــما اشاره کردید نمی توانم 
تایید کنــم. ایران به یک اقدام غیرقانونی، تجاوزکارانه و ناقض قوانین 
و مقررات بین المللی رژیم صهیونیســتی علیــه مقر دیپلماتیک خود 
در ســوریه  یک پاسخ مشــروع، قانونی و بازدارنده داد و بلافاصله بعد 
از عملیــات اعلام کرد که از نظر ایران این عملیات پایان یافته اســت 
ولی اگر رژیم صهیونیســتی خطایی مرتکب شــود پاسخ  بعدی ایران 

محکم تر و قاطع تر خواهد بود.
سیاست تحریم ها شکست خورده است

کنعانی درباره بســته تحریمی جدید آمریکا علیه ایران که چند شب 
پیش در مجلس نمایندگان آمریکا تصویب شــد نیز اظهار کرد: دولت 
آمریــکا و نهادهای قانونی این کشــور به تحریم ها عادت کرده اند و به 
قول ما ایرانی ها ترک عادت موجب مرض اســت؛ خدا ان شــاءا... شفا 
عنایت کند. وی ادامــه داد: در خصوص این اقدامات تحریمی باید به 
این موضوع اشاره کرد در عمل اثبات شده سیاست تحریم ها شکست 
خورده اســت البته تحریم ها اذیت و آزارهایی برای ملت ما  دارد ولی 
برای تحریم کننده هیچ منفعتی نخواهد داشت و  آنها دست به اقدامی 

می زنند که از قبل تجربه کردند و نتایج آن را دیده اند.
کنعانــی افــزود: آنهایی که در مقطعــی  از اعمــال تحریم های فلج 
کننده علیه ایران صحبت می کردند، اکنون از پیشــرفت های ایران در 

حوزه های مختلف انگشت به دهان مانده اند.

ایرنا- رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه همه باید طبق قانون از فراجا 
حمایــت کنیم، گفــت: فراجا علاوه بر وظایف ذاتــی و قانونی که در 
حوزه عفاف و حجاب، به موجب قوانین مختلف و مصوبات شورای عالی 
انقــلاب فرهنگی دارد، در ســتاد عفاف و حجاب نیــز مأموریت هایی 

برعهده این نهاد گذاشته شده است.
حجت الاســلام والمســلمین غلامحسین محســنی اژه ای در نشست 
شورای عالی قوه قضاییه، ضمن تبیین و تشریح ابعاد و جوانب مختلف 
مقوله  بســیار مهم آســیب های اجتماعی، اظهار داشــت: در مقوله  
عفــاف و حجاب، قوانین مدوّن و مشــخصی از جمله »قانون حمایت 
از آمــران به معروف و ناهیان از منکر«، »قانون مجازات اســلامی« و 
»مصوبات شــورای عالی انقلاب فرهنگی« وجود دارد؛ در این قوانین 
برای هر سه قوه و دستگاه های مختلف از جمله وزارتخانه های کشور، 
آموزش وپــرورش، آموزش عالی، ارشــاد اســلامی همچنین نهادهای 
تبلیغاتــی و فرهنگــی همچون ســازمان تبلیغات و دفتــر تبلیغات، 
مأموریت ها و وظایفی تعریف شــده است؛ به تبع این امر، برای فراجا 
نیز در قوانین، وظایف و مسئولیت هایی در حوزه عفاف و حجاب مقرر 
شده است. رئیس قوه قضاییه افزود: قدر مسلم، چنانچه دستگاهی به 
وظایف قانونی خود در هر حوزه ای از جمله عفاف و حجاب، عمل نکرد 

و یا کم عمل کرد، این امر، رافعِ مسئولیت و وظایف دستگاه های دیگر 
نیست؛ به عنوان نمونه، پلیس نمی تواند بگوید چون سایر دستگاه های 
مســئول در امور اقتصادی و معیشتی و فرهنگی به وظایف خود عمل 
نکرده اند، پس من هم در مقابله با جرمِ ســرقت، به مســئولیت خود 
عمل نمی کنم. رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: علاوه بر وظایف ذاتی 
و قانونی که فراجا در حوزه عفاف و حجاب، به موجب قوانین مختلف 
و مصوبات شورای عالی انقلاب فرهنگی دارد، در ستاد عفاف و حجاب 
نیز مأموریت هایی برعهده این نهاد گذاشته شده است. محسنی اژه ای 
اضافه کرد: علاوه بر آنها، به موجب اتفاقات ســال 1401 و بعد از آن 
کــه در عرصه های اجتماعی و فرهنگی و حوزه عفاف و حجاب رخ داد 
و مشخص شد که برخی از این موارد، با پشتیبانی دشمن است، مردم 
متدینّ و غیور و عفیف ایران اسلامی، ناراحت و مکدّر شدند؛ بنابراین 
از فراجا خواســته شــد که طبق وظایف ذاتی و قانونی خود، در این 

عرصه ورود داشته باشد.
شورای عالی انقلاب فرهنگی دستگاهی که به وظایف خود در عرصه 

عفاف و حجاب عمل نکرده، معرفی کند
رئیس قــوه قضاییه تأکید کرد: امروز همه نســبت به ناهنجاری های 
اجتماعــی مســئولیت داریــم و بایــد در ایــن عرصه بــه وظایف 

خــود عمل کنیــم؛ دبیرخانه شــورای عالی انقــلاب فرهنگی که در 
راســتای مقابله با ناهنجاری های اجتماعی مصوباتی داشــته اســت، 
 بررســی کرده کــه کدامیک از دســتگاه ها در این حــوزه به وظایف 
 خــود عمــل کرده انــد و کدامیــک از دســتگاه ها به وظایف شــان 
 عمــل نکــرده و یا کــم عمــل کرده اند؛ اگــر تشــخیص دادند که 
دســتگاهی به وظایف خود در این عرصه عمــل نکرده، آن را معرفی 
کنند و مشخص شــود که چرا این امر رخ داده و اگر نیاز است قانون 

اصلاح شود. 
رئیس قوه قضاییه با اشــاره به روز ملی کارآفرینی، اظهار داشــت: در 
راســتای تحقق شعار سال ناظر بر »جهش تولید با مشارکت مردمی« 
باید دست به دســت هم دهیم تا بر افزایش تولید و سرمایه گذاری و 

تأمین امنیت سرمایه گذاری بیفزاییم.
محســنی اژه ای تصریح کرد: به طور قطــع افزایش قدرت اقتصادی و 
بهبود معیشت مردم سبب آرامش روان آنها نیز می شود و به تبع آن از 
میزان بسیاری از آسیب ها و تنش ها و جرایم اجتماعی کاسته می شود.
رئیس دســتگاه قضا افزود: در قضیه تحقق شعار سال، شاید دستگاه 
قضایی نتوانــد نقش اول را ایفا کند اما در حــدی که می توانیم باید 

نقش آفرین باشیم و به دولت کمک کنیم.

تورم فروردین ماه اعلام شد
ایســنا- طبق اعلام مرکز آمار، در فروردین امســال 
شــاخص قیمت مصرف کننده خانوارهای کشور به عدد 
23۶/3 رسیده است که نســبت به ماه قبل، 2/۶ درصد 
افزایش، نســبت به ماه مشابه ســال قبل، 30/۹ درصد 
افزایــش و در 12 ماهه منتهی به ماه جاری نســبت به 
دوره مشابه سال قبل، 3۸/۸ درصد افزایش داشته است.

به گزارش ایســنا، منظور از تــورم نقطه به نقطه، درصد 
تغییر عدد شــاخص قیمت نســبت به ماه مشــابه سال 
قبــل اســت. در فروردین مــاه 1403، تــورم نقطه به 
نقطه خانوارهای کشــور، 30/۹ درصد بوده است؛ یعنی 
خانوارهای کشــور به طور میانگین، 30/۹ درصد بیشتر 
از فروردیــن ماه 1402 برای خرید یک »مجموعه کالاها 
و خدمات یکســان« هزینه کرده اند. تورم نقطه به نقطه 
فروردیــن ماه 1403، در مقایســه با ماه قبل، 1/4 واحد 

درصد کاهش داشته است.
منظور از تورم ماهانه، درصد تغییر عدد شــاخص قیمت، 
نسبت به ماه قبل می باشد. در فروردین ماه 1403، تورم 
ماهانه خانوارهای کشور برابر 2/۶ درصد بوده است. تورم 
ماهانه بــرای گروه های عمده خوراکی ها، آشــامیدنی ها 
و دخانیــات، 2/۹ درصد و برای گــروه عمده »کالاهای 

غیرخوراکی و خدمات«، 2/۵ درصد بوده است.
منظور از نرخ تورم ســالانه، درصد تغییر میانگین اعداد 
شاخص قیمت در یک سال منتهی به ماه جاری، نسبت 
به دوره مشــابه قبل از آن است. در فروردین ماه 1403، 
نرخ تورم ســالانه برای خانوارهای کشور به 3۸/۸ درصد 
رسیده که نسبت به همین اطلاع در ماه قبل، 1/۹ واحد 

درصد کاهش یافته است.
نرخ تورم ســالانه کشــور در فروردین ماه 1403، برابر 
3۸۸ درصد است که دامنه تغییرات آن برای دهک های 
مختلف هزینه ای از 34/7 درصد برای دهک اول، تا 40/1 

درصد برای دهک دهم است.
بر این اســاس، فاصله تورمی دهک ها در این ماه به ۵/4 
واحد درصد رســید که نســبت به ماه قبــل )۵/4 واحد 

درصد( بدون تغییر بوده است.

ازابتدایسال؛
۳ میلیارد و ۱۴۳ میلیون دلار ارز برای 

واردات در مرکز مبادله تأمین شد
باشــگاهخبرنگاران- معاون ارزی مرکز مبادله گفت: 
طرز علی معاون مرکز مبادله در رســانه ملی گفت: نرخ 
ارز دلار امــروز در تالار اســکناس مرکز مبادله 43 هزار 
و 72۵ تومــان و یورو 4۶ هزار و ۵3۶ تومان ثبت شــد. 
همچنین نرخ دلار در تالار حواله مرکز مبادله 40 هزار و 
۸0۵ تومان و یورو 43 هزار و 42۹ بود. این مقام مسئول 
در ادامه اظهار کرد: در رابطه با میزان تامین ارز از ابتدای 
فروردین تاکنون به این شرح بود که برای کالای اساسی 
بــا نرخ 2۸ هزار و ۵00 تومــان ۶3۶ میلیون دلار، برای 
کالا های تجاری با نرخ 41 هزار تومان 1 میلیارد و ۸۵4 
میلیــون دلار و بــرای واردات در قبال صــادرات با نرخ 
توافقی ۵۵1 میلیون دلار تأمین ارز داشتیم و در مجموع 
3 میلیارد و 143 میلیون دلار تأمین ارز در مرکز مبادله 
داشــتیم. وی همچنین افزود: برای کالا های اساسی دارو 
هــم 3۶ میلیون دلار تأمین ارز در مرکز مبادله در مدت 

زمان مشابه صورت گرفته است.

سخنگویوزارتخارجهاظهارکرد:

آمریکا زیر میز دیپلماسی زد نه ایران

رئیسقوهقضاییه:

فراجا وظایف ذاتی و قانونی در حوزه عفاف و حجاب بر عهده دارد

اورژانسخبرداد:

 فارس صدرنشین غرق شدگی
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نوبتاول:1403/02/04سبحان
نوبتدوم:1403/02/05ابتکارجنوب

سازمانمدیریتپسماندشــهرداریشیرازدرنظرداردنسبتبه
فروشحدود15هزارتنسنگحاصلازحفاریترانشههایمحل
دفنپسماندسایتدفنبرمشورازطریقحراجحضوریاقدامنماید.
لذاازکلیهاشخاصحقیقیوحقوقیدعوتبعملميآیدباتوجه
بهمواردذیلجهتاخذاسنادحراجبهآدرس:بلواراستقلالنبش
کوچه36واحدقراردادهایسازمانمدیریتپسماندمراجعهنمایند.
ضمناَدرصورتنیازبهاطلاعاتبیشترشمارهتلفن36499236-40

داخلی205آمادهپاسخگویيميباشد.
-برندهحراجموظفاســتحداکثرظرفمدتیکماهنسبتبه

بارگیریاقدامنماید.
-متقاضیانیکهمایلبهشرکتدرحراجمذکورمیباشند،میتوانند
بعدازتاریخآگهیجهتبازدیدازساعت8:00الی14روزهایکاری
بهآدرسکیلومتر18جادهشــیرازسروستانسایتدفنبرمشور
مراجعهنماینــد.عدممراجعهجهتبازدیدموضوعحراجبهمنزله
رویتبودهوچنانچهبرندهحراجبعدااظهاربهجهلنمایدپذیرفته

نخواهدشد.
-مبلغسپردهشــرکتدرحراج:ارائهسپردهشرکتدرحراجبه
مبلغ700/000/000ریالبهصورتضمانتنامهمعتبربانکیویافیش
واریزنقدیبهحسابســپرده100805504742بانکشهرشعبه
شهیدچمرانباکدمرجع101876)ارائهسپردهغیرازموارداعلام
شدهموردقبولنمیباشد(میباشدکهمیبایستحداکثرتاپایان

وقتاداریروزسهشــنبهمورخ1403/02/18اخذوواریزنمایند.
شایانذکراستشرکتکنندگانیکهبعدازتاریخمذکوراقدامبه
واریزوجهسپردهشرکتدرحراجنمایند،مجازبهشرکتدرحراج

نمیباشند.
-حراجروزچهارشنبهمورخ1403/02/19راسساعت13درمحل
سالنجلساتشهرداریمنطقه7بهآدرسبلوارفرصتشیرازی

جنبآتشنشانیخیابانشهرداریبرگزارمیگردد.
-بههمراهداشتناصلکارتملییاشناسنامهوکارتپایانخدمت
)آقایان(،اسنادممهوربهمهروامضاءمتقاضیاندرروزحراجالزامی

است.
-هزینهآگهي،حقالزحمهکارشناسیاقلامموردحراجو10درصد

ارزشافزودهبعهدهبرندهخواهدبود.
-برندهحراجمیبایســتدرزمانانعقــادقرارداد10%مبلغکل
پیشنهادیرابعنوانتضمینحسناجرایتعهداتبصورتضمانت

نامهبانکییاواریزوجهنقدارائهنماید.
-شــهرداريدرردیکیاتمامپیشنهادهامختارمیباشددراین

صورتسپردههامستردمیگردد.
-آگهیواسنادازطریقســامانهشفافیتشهرداریشیرازقابل

مشاهدهمیباشد.
-سایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمزایدهدراسنادحراجمندرج

است.
شناسهآگهی:1702202

- 1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بين الملل شهرداري شيراز

                               آگهي حراج حضوری 1403-38

نوبتاول:1403/02/03طلوع
نوبتدوم:1403/02/04سبحان

شهرداريمنطقهسهشیرازدرنظرداردعملیاتاجراییبهسازی
وکفســازیوروشناییفازدومباغملیازطریقبرگزاریمناقصه
عمومیدرســامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(باشماره
واگذار شرایط واجد اشــخاص به فراخوان2002096688001270
نماید.لذاازکلیهمتقاضیاندعــوتبهعملمیآیدبامراجعهبه
آدرسWWW.Setadiran.irنسبتبهدریافتاسنادمناقصهو
تحویلآناقدامنمایند.درصورتعدمعضویتقبلی،ثبتنامدر
سامانهمذکورودریافتگواهیامضایالکترونیکیصاحبانامضائ
مجازازسویمتقاضیانجهتشرکتدرمناقصهالزامیاست.ضمناَ
درصورتنیازبهاطلاعاتبیشترشمارهتلفن:32263208آماده

پاسخگویيميباشد.
-مبلغبرآورد:122/565/648/934ریال

-مدتقرارداد:5ماهو29روز
-شرایطشرکتکنندگان:متقاضیاندارايحداقلرتبه5دررشته
ابنیهازســازمانبرنامهوبودجهکشوروسابقهمرتبطباموضوع
مناقصه)سوابقیموردتاییدشهرداریمیباشدکهبادستگاههای
اجراییباشــد(وارائهتصویررتبهبندیوصلاحیتشــرکت)از
سازمانبرنامهوبودجهکشــور(وارائهگواهینامهتاییدصلاحیت

ایمنی)ازادارهکلتعاون،کارورفاهاجتماعی(الزامیمیباشد.
-محلانجامکار:باغملی)محدودهباقیمانده(

-مبلغسپردهشــرکتدرمناقصه6/150/000/000ریالبصورت
ضمانتنامــهبانکییافیشواریزینقدیبحســابســپرده
100805504742کدمرجع100437بانکشهرشعبهشهیدچمران

بنامشهرداریشیراز
-برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوند

سپردهآنانبهترتیبضبطخواهدشد.
-درزمانانعقادقرارداد5%مبلغپیشنهادیبعنوانضمانتحسن
اجرایتعهداتبصورتضمانتنامهبانکــییافیشواریزیاخذ

میگردد.
-آخریــنمهلتدریافت)توزیع(اســناد:متقاضیانمیتوانند
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ایرنا- آیت ا... سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور 
کشــورمان در نشست خبری مشــترک محمد 
شــهباز شریف، نخســت وزیر جمهوری اسلامی 
 پاکســتان گفت: از اینکه امروز در شــهر زیبای 
اسلام آباد هستیم ابراز خرسندی می کنم از این 
ســخنگاه به مردم خوب و دین مدار پاکســتان 
عــرض ســلام و ادب و احتــرام دارم بــه همه 
خانواده های محترم پاکستانی در جای جای این 
کشــور از طرف رهبر معظــم و فرزانه انقلاب و 

مردم ایران ابلاغ سلام دارم. 
آیــت ا... رئیســی خاطرنشــان کرد: بــه مردم 
پاکســتان که همــواره از اســلام و ارزش های 
اســلامی  دفاع کردنــد و همــواره از مظلومان 
فلســطین و غزه دفــاع کرده اند و همــواره در 
خیابان های شــهرهای مختلف پاکستان آزادی 
قدس شــریف را فریاد زده اند و همواره از حق و 
 عدالت دفاع کرده و دفاع کرده اند، عرض سلام و 

قدردانی دارم.
  سازمان های بين المللی کارآمدی خود را از 

دست داده است
وی خاطرنشــان کرد: آنچه تمام مــردم دنیا را 
امروز غصه دار کرده این اســت که سازمان های 
بین المللی و به ظاهر مدافع حقوق بشر کارآمدی 
خود را از دســت داده اســت. شــورای امنیت 
وظیفــه خود را انجام نمی دهد. مردم مســلمان 
و آزاداندیش دنیا به ســتوه آمده اند. این موضوع 
مردم مسلمان پاکستان و ملت بزرگ پاکستان و 
این ایســتادگی و حق خواهی پاسخ خواهد داد و 

زمینه ساز عدل عادلانه جهانی خواهد شد. 
  امری که ملت بزرگ ایران را با مردم بزرگ 

پاکستان پيوند می دهد اعتقادات است
رئیس جمهور خاطرنشان کرد: ما با کشور دوست 
و برادر و همسایه مان پاکستان فقط به عنوان دو 
کشور همســایه مطرح نیستیم؛ روابط دو کشور 
روابــط تاریخی تمدنی و عمیق اعتقادی و دینی 
است. امری که ملت بزرگ ایران را با مردم بزرگ 
پاکستان پیوند می دهد اعتقادات است این پیوند 

ناگسستنی است. 
ظرفیت های بسیاری بین ایران و پاکستان هست 
که تبادل ایــن ظرفیت ها در جهــت منافع دو 

کشــور و ملت می تواند به کار گرفته شــود. در 
نشســت هایمان با نخســت وزیر و دولت تصمیم 
گرفتیم در حوزه های اقتصادی سیاســی تجاری 
و فرهنگی و همه ســطوح روابط خــود را ارتقا 

بخشیم.
آیت ا... رئیســی مواضع دو کشــور در مبارزه با 
تروریســم را یکســان دانســت و گفت: هر دو 
در مبــارزه با ناامنی هــا جرایم ســازمان یافته 
مواد مخــدر و انواع ناامنی ها مصمم هســتیم و 
این نگاه مشــترک هر دو کشــور است در یک 
کلمه دفاع از حقوق بشــر محــور همکاری های 
 دو کشــور اســت چه همکاری هــای دو جانبه 

چه منطقه ای و چه بین المللی. 
  از دنيا می خواهيم سریعاً این اقدام اسرائيل 

در غزه را پایان دهند
محمد شــهباز شــریف، نخســت وزیر پاکستان 
در ایــن نشســت خبــری گفت: جنــاب آقای 
رئیس جمهور! شما در فقه و حقوق دانش دارید؛ 
مــا در زمینه بهبــود زندگی مردم کشــورهای 
 خود با داشــتن اصول برای فروع آنها همکاری 

خواهیم کرد.
وی در ادامــه بیــان کرد: بــرادار گرامی! ما هر 
دو کشــور درباره نگرانی خود در مردم کُشی در 
غزه ابــراز نگرانی کرده ایم از دنیــا می خواهیم 
ســریعاً این اقدام اسرائیل در غزه را پایان دهند. 
پاکســتان آزادسازی غزه را مشــروط نمی کند. 
قدس باید پایتخت کشــور مســتقل فلسطینی 
شود. از آیت ا... خامنه ای بابت حمایت مشروع از 
مردم فلسطین قدردانی می کنم. از رئیس جمهور 

هم بابت پذیرش دعوت ما تشکر می کنم.
  تقویت روابط ایران و پاکستان مطلوب برخی 

بيگانگان نيست
سید ابراهیم رئیســی همچنین در بدو ورود به 
پاکســتان با محمد اسحاق دار، وزیر امور خارجه 
این کشور که برای خوش آمدگویی در هتل محل 
اقامت رئیس جمهور حضور یافته بود، دیدار کرد.
رئیس جمهــور در این دیدار روابط دو کشــور را 
فراتر از همســایگی صرف و متکی بر برادری و 
روابــط قلبی عمیق و تاریخــی توصیف کرد که 

دل هــا و اعتقادات دو ملــت را به یکدیگر پیوند 
داده و گفت: با وجود آنکــه تقویت روابط ایران 
و پاکســتان مطلــوب برخی بیگانگان نیســت، 
امــا با توجه بــه ظرفیت های متنــوع، متعدد و 
متقابل موجود روابط دو کشــور اســلامی  باید 
 ناظــر بر تأمیــن منافع دو ملت بیــش از پیش 

گسترش یابد.
رئیســی با بیــان اینکــه اگر همه کشــورها و 
ملل اســلامی  بــا یکدیگــر وحدت داشــتند، 
رژیم صهیونیســتی نمی توانســت تا این حد به 
فلســطینیان مظلــوم، بی گنــاه و بی دفاع غزه 
ظلــم کنــد، اظهار داشــت: صهیونیســت ها از 
اختلافات میان کشــورهای اسلامی  سوءاستفاده 
می کنند، لــذا در برابــر راهبرد دشــمن برای 
 تداوم اختــلاف میان امت اســلامی، راهبرد ما 

وحدت است.
محمــد اســحاق دار نیــز در این دیــدار ضمن 
خوش آمدگویــی بــه رئیس جمهــور، رهبــری 
جمهوری اســلامی  ایران برای امت اســلامی  به 
خصوص در مســئله فلســطین را حائز اهمیت 
ویــژه دانســت و تصریح کرد: امت اســلامی  به 
 رهبرانی همچون رهبر جمهوری اســلامی  ایران 

نیاز دارد.
وزیر امور خارجه پاکســتان ضمن اعلام آمادگی 
کشــورش برای همکاری های گسترده و سازنده 
با ایران خاطرنشــان کرد: امت اســلامی  امروز 
بیش از هر زمان دیگری نیاز به وحدت و تقویت 

همبستگی دارد.

رئیسجمهور:

 ایران و پاکستان سطح روابط اقتصادی تجاری خود را ارتقا بخشند

ایرنا- حجت الاسلام مجتبی ذوالنوری، نایب رئیس 
مجلس شورای اســلامی درجلسه علنی مجلس در 
نطق میان دستور خود با تبریک سالروز تشکیل سپاه 
اظهار کرد: سپاه ضربه سنگینی به رژیم کودک کش 
صهیونیســتی زد. وی ادامه داد: صحبت های امروز 
من متعرض به اشــخاص و افراد نیســت بلکه بیان 
بعضی ایرادات ســاختاری است که در طول سالیان 
متعدد موانعی را در کارآمدی بالاتر مجلس شورای 

اسلامی ایجاد کرده است.
  مطالبه مردم، کارآمدی بيشتر و تحول مجلس 

شورای اسلامی است
منتخب مجلس دوازدهم با اشاره به انتخابات اخیر 
اظهار کرد: مردم با وجود همه فشــارهای بیگانگان 
و تبلیغات گسترده برای دلسردکردن مردم، حضور 
گسترده ای در انتخابات داشتند و دشمن را مأیوس 
و برگ زرین دیگری در کتاب قطور افتخارات اضافه 
کردند. وی ادامه داد: مطالبه مردم، کارآمدی بیشتر 
و تحول مجلس شورای اســلامی بر حل مشکلات 
کشور و بازسازی ســرمایه اجتماعی است. مجلس 
زمانی کارآمدتر خواهد شد که عوامل ناکارآمدی و 

موانع کارآمدی برطرف شود.
نایب رئیس مجلس شــورای اســلامی با بیان اینکه 
خانه ملت از دو بخش نمایندگان و کارکنان تشکیل 
شــده اســت، تصریح کرد: اگر بنده رئیس مجلس 
شوم و از بیرون به صورت اتوبوسی و قطاری افرادی 
را بدون داشتن هیچ آشــنایی وارد مجلس کرده و 
به آنها مســئولیت دهم، آن وقت تکلیف کارمندی 

که ۲۰، ۳۰ ســال در انتظار رسیدن به قله بوده چه 
می شــود؟ او دیگر چه طور می تواند هزینه چند ۱۰ 
ســاله اش در خدمت گزاری بیشتر را مطلوب کند؟ 
باید ارزش افزوده ای باشــد بــرای این وضعیت. آیا 
این کارمند انگیزه کاری و همیت در تحول مجلس 

شورای اسلامی را دارد؟
  مجلسی موفق است که همه نمایندگان در آن 

تأثيرگذار باشند
حجت الاســلام ذوالنوری یادآور شد: بر اثر تغییرات 
سالیان اخیر و تحولات آیین نامه شرایط به گونه ای 
پیش رفته که مجلس شورای اسلامی نماینده محور 
و هیئت رئیســه محور نیســت و رئیس محور است. 
حال اینکه مجلســی می تواند کارآمد باشد که همه 
نمایندگان در آن تأثیر و ســهم داشــته باشند. از 
طرف دیگــر گاهی به بهانه گرایش های سیاســی، 
بخشــی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی کنار 
گذاشته می شوند و در حاشیه قرار می گیرند. گاهی 
نمایندگان در تصمیمــات تأثیری ندارند. به عنوان 
مثــال مطلبی به عنــوان مصوبه مجلس شــورای 
اسلامی به شــورای نگهبان ارسال می شود و زمانی 
که اعتراض می شــود چند روز بعد برای رأی گیری 

در مجلس می آیند.
   قدرت باید به نمایندگان برگردد

وی اضافــه کرد: امروز نمایندگان مجلس شــورای 
اســلامی نمی توانند نقش اصلــی را ایفا کنند. باید 
قدرت بــه نمایندگان برگــردد. نمایندگان باید در 
همه موضوعات در قبال مردم و موکلانشان پاسخ گو 

باشند ولی تأثیر جدی در تصمیمات ندارند.
   وجود مراجع فرامجلســی خلاف نص صریح 

قانون است
حجت الاسلام ذوالنوری با بیان اینکه اختیار مجلس 
شــورای اســلامی به دســتگاه های بیرونی واگذار 
می شــود، تصریح کرد: وجود مراجع فرامجلســی 
خلاف نص صریح قانون است که تنها جایگاه رسمی 
قانون گذاری را مجلس شــورای اســلامی می داند. 
ایــن مراجع به جای مجلــس و نمایندگان تصمیم 
می گیرند حــال اینکه در نهایت بایــد نمایندگان 

پاسخ گو باشند.
   مجلس به جــای رئيس محوری، نماینده محور 

باشد
وی اظهار کرد: مــراد من از این صحبت ها مربوط به 
افراد نیست؛ بلکه شرایط ساختاری چنین وضعیتی را 
رقم زده اســت؛ اگر رئیس مجلس شورای اسلامی در 
جلسه سران قوا و شوراهای متعدد تصمیمی می گیرند 
که از جنس قانون گذاری است، باید این تصمیم از قبل 
به اطلاع نمایندگان رســیده و حتی از آنها استمزاج 
شود. این نماینده مجلس تأکید کرد که باید نمایندگان 
نقش اصلی را ایفا کرده و مجلس به جای رئیس محوری، 
نماینده محور باشد همچنین مجلس شورای اسلامی 
ورودی به مســائل اصلی کشور پیدا کند. نایب رئیس 
مجلس گفت: چهار سال عمر یک مجلس است. ما در 
هر سال می توانیم یک مشکل اساسی اعم از خودرو، 
مسکن، حساب های مالی و اداری و بانکی را در دستور 

قرار داده و حل کنیم. 

تسنیم- نماینــدگان مجلس شــورای اسلامی در 
جلســه علنی و در جریان بررســی تقاضای عده ای 
از نمایندگان مجلس درباره رسیدگی به طرح نظام 
قانون گذاری، تعیین حــدود اختیارت و صلاحیت 
مراجع وضع قوانین و مقررات طبق اصل 85 قانون 
اساسی، پس از استماع سخنان موافقان و مخالفان 
این درخواســت، از مجمــوع ۱89 رأی مأخوذه، با 
۱۳7 رأی مخالف در مقابل 47 رأی موافق و 5 رأی 

ممتنع با این تقاضا مخالفت کردند.
طبق اصل 85 قانون اساســی: ســمت نمایندگی 
قائم به شــخص اســت و قابل واگذاری به دیگری 

نیســت. مجلس نمی تواند اختیار قانون گذاری را به 
شخص یا هیئتی واگذار کند؛ ولی در موارد ضروری 
می تواند اختیار وضع بعضــی از قوانین را با رعایت 
اصل هفتاد و دوم به کمیســیون های داخلی خود 
تفویض کند, در این صــورت این قوانین در مدتی 
که مجلــس تعیین می نماید به صورت آزمایشــی 
 اجــراء می شــود و تصویب نهائی آنهــا با مجلس 

خواهد بود. 
همچنین مجلس شــورای اسلامی می تواند تصویب 
اساسنامه ســازمان ها، شرکت ها، مؤسسات  دائمی 
دولتی یا وابسته به دولت را با رعایت اصل هفتاد و 

دوم به کمیسیون های ذی ربط واگذار کند و یا اجازه 
تصویب آنها به دولت بدهد.

در این صورت مصوبات دولت نباید با اصول و احکام 
مذهب رســمی کشــور و یا قانون اساسی مغایرت 
داشــته باشد. تشخیص این امر به ترتیب مذکور در 

اصل نود و ششم با شورای نگهبان است. 
عــلاوه بر این مصوبات دولت نباید مخالف قوانین و 
مقررات عمومی کشــور باشد و به منظور بررسی و 
اعلام عدم مغایــرت آنها با قوانین مزبور باید ضمن 
ابلاغ بــرای اجرا به اطلاع رئیس مجلس شــورای 

اسلامی برسد.

رئیسسازمانانرژیهستهای:

به زودی یک طرح نوین رادیودارویی 
رونمایی می شود

باشگاهخبرنگاران-محمد اسلامی، 
رئیس ســازمان انرژی هســته ای در 
حاشیه نخستین کنفرانس بین المللی 
هــوش مصنوعــی و علــوم داده در 
دانشــگاه خلیــج فارس اظهــار کرد: 
رادیوداروها در فرایندی که ســازمان 
انــرژی هســته ای طی کرده اســت، 
امــروز کل نیاز کشــور را پاســخگو 
اســت. وی بــا اشــاره بــه اینکه از 
ظرفیت دانشگاه علوم پزشکی بوشهر 
در زمینه رادیوداروها اســتفاده شــده اســت، افزود: کار بالینی این رایود دارو در بوشهر 
 در حــال انجام اســت و بحمدا... نتیجه بخش بوده و به زودی از آن رونمایی و رســانه ای 

خواهد شد.
معــاون رئیس جمهــور تصریح کرد: هوش مصنوعی مجموعه از از نرم افزارها و سیســتم 

مدیریت داده است که در فرایندهای مختلف به کارگیری می شود.
اســلامی ادامه داد: انرژی هســته ای نیز از نقطــه صفر معدن با اســتفاه از جمع آوری 
دیتا و شناســایی ســنگ ها تا حمل و نقــل، فــرآوری و چرخه ای کــه حرکت می کند 
 به صورت مجــزا از هم یا به صورت یکپارچه جای خود را باز کرده اســت و روز به روز نیز 

در حال گسترش است.
رئیس سازمان انرژی هسته ای یادآور شد: نکته مهم این است که فرایند نظارتی، کنترلی 
و مدیریتی ما به گونه ای باشــد که آگاهی ها و تصمیم گیری ها به هنگامی داشــته باشیم 
که بخش هایی به طور طبیعی در جریان تاریخی اتفاق افتاده و بخش هایی نیز بایســتی 
به آن اضافه و تکمیل شــود که در نیروگاه اتمی بوشــهر در دستور کار است. وی با اشاره 
به ظرفیت دانشــگاه خلیج فارس و اســتقرار نیروگاه اتمی در جوار این دانشــگاه گفت: 
باید تعامل و همکاری خوب، پیوســته و دامنه داری پایه گذاری کنیم؛ گرچه هم اینک نیز 

همکاری ها برقرار است.
اســلامی افزود: در همین راستا در قالب تفاهم نامه همکاری بلند مدت و ظرفیت سازی در 
دانشگاه خلیج فارس به خصوص در رشته های هسته ای اعلام آمادگی شده و ما نیز موافق 

اجرای این مهم هستیم. 
وی گفت: هماهنگی لازم در فرایندهای اجرایی خود انجام خواهیم داد که بتوانیم باتوجه 
به طرح توســعه ای که در کشــور ایجاد می کنیم از این کانون اول انرژی هســته ای که 

نیروگاه بوشهر است این حرکت مکمل نیز انجام شود.

نایبرئیسمجلس:

 مجلس رئیس محور است

مخالفت مجلس با بررسی طرح نظام قانون گذاری طبق اصل ۸۵

رئیسمجلس:
 گزارش جلسه ارزی مجلس و دولت هفته آینده 

در صحن ارائه می شود

ایســنا- صدیف بــدری، نماینده 
مــردم اردبیل در مجلس شــورای 
اســلامی در صحــن مجلــس و در 
جریان بررســی تقاضــای عده ای از 
رسیدگی  درباره  مجلس  نمایندگان 
به طرح نظــام قانون گذاری، تعیین 
حدود اختیــارت و صلاحیت مراجع 
وضع قوانین و مقــررات طبق اصل 
85 قانــون اساســی در تذکــری با 
تأکید بر عدم ضرورت رســیدگی به 

این موضوع در ایــام پایانی دوره فعلی مجلس گفــت: این اقدام در 
 شــأن و اقتدار مجلس نیست و طرح مذکور باید در فرصتی مقتضی 

بررسی شود.
وی در تذکری به هیئت رئیسه مجلس تأکید کرد: قرار بود که موضوع 
مباحــث ارزی و وضعیت بازار ارز را در مجلس بررســی کنیم؛ الان 
وضعیت بازار ارز کاملًا آشــفته است. همچنین برای موضوع واردات 
مــواد اولیه، بانک مرکزی به تولید کنندگان می گوید ارز ندارد؛ معلوم 
نیســت که بانک مرکزی چه کار می کند؛ بانک مرکزی باید به مردم 

جواب دهد.
ایــن نماینده مجلس اظهار کرد: کمیســیون تخصصــی ما به بانک 
مرکــزی نظر تخصصی داده اســت، امــا بانک مرکزی اصــلًا آن را 
قبــول ندارد و کنار گذاشــته اســت. بانک مرکزی بگوید سیاســت 
ثباتی که گفتند چیســت؟ باید به این موضوعات اساســی بپردازیم 
 نــه اینکه یک موضوع اساســی قانون گذاری را طــی دو هفته آینده 

تعیین تکلیف کنیم.
محمد باقر قالیباف، رئیس مجلس شــورای اســلامی در پاسخ به این 
تذکــر نماینــده اردبیل تأکید کرد: پیرو مســائل مربــوط به ارز در 
روز یک شــنبه با دوســتانمان در دولت، بانک مرکزی، وزیر اقتصاد، 
رئیــس کمیســیون های اقتصاد، صنعــت، جهش تولیــد و بودجه 
جلسه گذاشــتیم و ادامه بحث مان به چهارشنبه موکول شد و حتماً 
 گــزارش جمع بندی مربــوط به ارز را هفته بعــد در صحن مجلس 

ارائه می دهیم.

وزیرکشور:
»وعده صادق« تحول جدی در معادلات منطقه ای 

و بين المللی ایجاد کرد

ایسنا- احمد وحیدی، وزیر کشور 
در نشست شورای معاونان وزارتخانه 
بار دیگر از نیروهای مســلح، ستاد 
کل نیروهای مسلح و شورای عالی 
امنیــت ملی بــه دلیل انجــام این 
و  کرد  تقدیر  غرورآفریــن  عملیات 
افــزود: وعده صادق یــک عملیات 
بســیار بزرگ بود که با وجود توان 
فرانسه  و  انگلیس  آمریکا،  پدافندی 
در حمایت از رژیم صهیونیســتی با 

موفقیت انجام شد.
وی ادامه داد: رژیم صهیونیستیبیش از ۲۰ سال سرمایه گذاری کرده 
و از حمایت هــای تمام عیار رژیم آمریکا م برخوردار بوده اســت، اما 
جمهوری اســلامی ایران تنها با اتکا به خــدای متعال و توان دفاعی 
خود متکی اســت و باید بــه اقتدار و عزتی کــه جوانان فرهیخته و 

دانشگاهی ما خلق کردند، افتخار کرد.
وزیر کشــور با تأکید بر اینکه ابعاد این عملیات بسیار حائز اهمیت و 
قابل واکاوی است، اضافه کرد: مهم تر از این عملیات، تصمیم بزرگ و 
عظمت آفرینی بود که در سایه رهنمودهای حکیمانه و شجاعانه رهبر 

فرزانه انقلاب برای اجرای این عملیات اتخاذ شد.
وحیدی، دوراندیشــی رهبر عظیم الشــأن انقلاب اســلامی را عامل 
اصلــی تصمیم هــای بزرگ در کشــور دانســت و یادآور شــد: این 
تصمیمــات بــزرگ همــواره راه انقــلاب را در عرصه هــای خطیر 
گشــوده اســت، هرچند عده ای اندک که ســروصدای بلندی دارند 
 از روی حســادت و بغــض نخواهنــد ایــن تصمیمــات بــزرگ را 

ببینند و بپذیرند.
وی خاطرنشــان کــرد: البتــه مــردم بــزرگ ایــران و جوانان آن  
قدرشناس هســتند. دانشــگاهیان و فرهیختگان جامعه باید به این 
تصمیمات بزرگ که جهان با حساســیت نظاره گــر آن بود و درباره 
این عملیات، دســتاوردهای آن و تغییــر و تحولاتی که در معادلات 
 منطقه ای و بین المللی گذاشــته اســت، بحــث، گفت وگو، تحلیل و 

ارزیابی کنند.
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گروه خبر- لیلا غضنفری
در یکصد و پنجاهمین جلســه شورای اسلامی 
شــهر شیراز نرخ کرایه تاکســی در شهر شیراز 
تعیین شــد و طرح همسان ســازی شارژ کارت 
رفاهی پرســنل به تصویب رسید. در این جلسه 
طرح افزایش نرخ کرایه جابه جایی مســافر در 
شــبکه حمل ونقل مسافر شــامل انواع تاکسی 
شهر شیراز در ســال 1403با حضور 13 نفر از 

اعضای شورا بررسی و به تصویب رسید.
بر اســاس ماده واحــده این طرح نــرخ کرایه 
جابه جایی مسافر در شــبکه حمل ونقل مسافر 
شــامل انواع تاکســی شــهر شــیراز در سال 
1403 برابــر نــرخ تــورم اعلامی مرکــز آمار 
ایران به تصویب رســید که نرخ کرایه تاکســی 
گردشــی )هر کورس( 60 هزار ریال، فرودگاه و 
راه آهن ورودی360/000 و به ازای هر کیلومتر 
پیمایــش 45000 و به ازای هــر دقیقه توقف 
15000 ریال تعیین شــد. همچنین نرخ کرایه 
تاکســی بی ســیم و بخش خصوصی، ترمینال، 
شــرکت های حمل ونقل ورودی 210/000، به 
ازای هــر کیلومتر پیمایــش 45000 و به ازای 
هر دقیقه توقف 15000 ریال تعیین شــد. در 
مــاده واحده این طرح آمده اســت؛ نرخ کرایه 
تاکســی های فعال در فرودگاه شــیراز، تاکسی 
بی ســیم، ترمینال های مســافربری، تاکســی 

راه آهــن و شــرکت های حمل ونقل از ســاعت 
30           /22 لغایــت 6 صبــح مشــمول20 درصد 
افزایش خواهــد بود. رویکرد اعضای شــورای 
شــهر به این مصوبه به اینگونه بود که افســانه 
خواســت خدایی بعنوان مخالف و غلامحســن 
اســکندری بدون رای،نظــرات را ثبت کردند و 
11 نفــر دیگر از اعضا بــه این طرح رای مثبت 
دادند. کمک هزینه شــهرداری شــیراز جهت 
کرایه ســفر و هزینه ثبت نام پروژه دوچرخه و 
موتور برقی اشــتراکی دیگر طرح مصوب شده 
شــورای اسلامی شهر شــیراز بود که بر اساس 
ماده واحده این طرح به شهرداری شیراز اجازه 
داده شــد مبلغ 000 /10 ریال )1000 تومان( 
به ازای هر دقیقه از ســفر با دوچرخه و موتور 
برقی را به عنوان کمک هزینه ســفر شهروندان 
و همچنین مبلغ 000 /500 /1 ریال )000 /150 
تومان( را به عنــوان کمک هزینه ثبت نام اولیه 
سفر شهروندان به جهت استقبال از حمل ونقل 
پاک کلان شهر شیراز پرداخت کند. آن طور که 
در این جلسه مطرح شد قرار تأمین دوچرخه ها 
وموتورهای برقی منعقد شــده است و به زودی 
وارد خیابان هــا می شــوند.  در ایــن جلســه 
همچنین طرح تهیه 10 عدد تشــک کشــتی 
برای باشــگاه های محلات شهر شیراز بررسی و 
به تصویب رســید و بر اســاس ماده واحده این 

طرح به شهرداری شیراز اجازه داده شد مبلغ 7 
میلیارد ریال برای خرید 10 عدد تشک کشتی 
اســتاندارد اقدام و جهت توزیع در باشگاه های 
محلات شیراز به هیئت کشتی شهرستان شیراز 
تخصیص و هزینه کند. گفتنی است در تبصره 
یک این مصوبه آمده اســت؛ ناظر حسن انجام 
کار )نحوه توزیع و نگهداری ( سازمان فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشی شهرداری شیراز می باشد و 
گزارش اجرای مصوبه مذکور می بایست به شورا 

ارسال شود. 
همسان ســازی شــارژ کارت رفاهی پرســنل 

حجمی شــرکت های طرف قــرارداد، رانندگان 
استیجاری، بازنشستگان کشوری، وظیفه بگیران 
متوفیان حین خدمت و روحانیون طرف قرارداد 
شــهرداری دیگر طرح تصویب شــده یکصد و 
پنجاهمین جلسه صحن علنی شورای اسلامی 
شهر شیراز بود.  بر اســاس ماده واحده این به 
شهرداری شــیراز اجازه داده می شود نسبت به 
شارژ کارت رفاهی پرسنل شاغل در شرکت های 
حجمی طرف قرارداد سازمان مدیریت پسماند، 
ســازمان ســیما، منظر و فضای ســبز شهری، 
ســازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات، سازمان 

حمل ونقل ریلی و ســازمان حمل ونقل مسافر و 
رانندگان  فیزیکــی حجمی،  نیروهای حفاظت 
اســتیجاری دائــم، بازنشســتگان کشــوری و 
وظیفه بگیران متوفیان حین خدمت و روحانیون 
 طرف قرارداد بودجه سنواتی شهرداری در اعیاد 
و مناســبت های خاص مطابق با پرسنل رسمی 
و شــرکتی اقدام نماید. در تبصره یک این طرح 
آمده است؛ مبلغ شارژ برای رانندگان استیجاری 
ایاب وذهاب، معادل پنجاه درصد مبلغ پرداختی 
به پرسنل رسمی و شرکتی، شارژ کارت رفاهی 
پرسنل شــاغل در شرکت های حجمی مشمول 
 بند یک مــاده واحده و رانندگان اســتیجاری
منــوط به کارکرد بــه میزان حداقل ســه ماه 

متوالی است.
 خاطرنشان می شود لایحه اخذ مجوز در رابطه 
با پروژه ســرمایه گذاری تله کابین شــهر شیراز 
در پــارک کوهســتانی580 هکتــاری دراک، 
ارائه خدمات شــهرداری شــیراز به روستاهای 
برمشــور )علیا و سفلی(، مســاعدت شهرداری 
شــیراز به انجمــن جانبازان نخاعــی فارس به 
منظور برگزاری رالــی خانوادگی و طرح جامع 
ســامان دهی محدوده بافت تاریخــی از دیگر 
طرح های مصوب شــده شــورای اسلامی شهر 
شــیراز در یکصد و پنجاهمین جلســه صحن 

علنی شورای اسلامی شهر شیراز بود.

عضو شورای شهر شیراز خواستار شد: 
در اولویت قرار دادن پروژه های خُرد محلات

 کمتر برخوردار
 گروه خبر- لیلا غضنفری

 رئیس کمیســیون فرهنگی اجتماعی و گردشگری شورای اسلامی شهر 
شیراز در نطق پیش از دستور خود اظهار کرد: مراسم بزرگداشت سعدی 
در اول اردیبهشت، متأسفانه سال به سال تنزل پیدا کرده است و آن گونه 
که شایسته نگین فرهنگ، زبان و ادب فارسی است، برگزار نمی شود. عضو 
شورای اسلامی شهر شــیراز خاطر نشان کرد: علی رغم اینکه مقام معظم 
رهبری در ســفر به شیراز فرمودند: ســعدی و حافظ دو گوهر درخشان 
بر پیشــانی زبان فارسی و ادبیات فارســی هستند. این چیزی نیست که 
کسی بخواهد آن را معرفی کند. روزگاری رؤسای جمهور، وزیران فرهنگ 
و ارشــاد و میراث فرهنگی در مراسم سالروز ســعدی شرکت می کردند، 
اما کار را به جایی رســانده اند که حتی وزیران به مراســم نمی آیند، پیام 

می فرستند؟! این بی احترامی تحقیر آمیز را نمی توان توجیه کرد. 
هاجری ادامه داد: لازم اســت مجمع نمایندگان فارس، با طرح ســؤال و 
تذکر به دو وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و میراث فرهنگی و گردشگری از 
جایگاه شیراز و مفاخر فارس دفاع کنند. لذا با شعار نمی توان روستایی را 
اداره کرد و استان فارسی که در نوروز امسال مقام اول حضور گردشگران 
را داشــته اســت دو وزیر فخیمه چرا حداقل برای سپاسگزاری به شیراز 
نیامدند و شــیراز در قلّه فرهنگی را به پای سلایق ناصواب قربانی کردند. 
وی اضافه کرد: متأســفانه صدا و سیمای مرکز فارس همچون سال های 
گذشته، مراسم آرامگاه سعدی را به صورت زنده پوشش خبری کامل نداد 

که جای تأسف بسیار دارد. این قصه پر غصه همچنان ادامه دارد.
عضو شورای اسلامی شهر شیراز تصریح کرد: نزدیک به دو دهه در خیابان 
قصردشت، نزدیک عفیف آباد، محل ســاخت برج های دوقلو تجاری، سد 
معبر ایجاد شــده است و پیاده راه ها اشــغال، معابر عمومی و کوچه ها به 
محل ســاخت الحاق شــده اند. این در حالی اســت که حق شهر به یغما 
رفته و با مفاســد اقتصادی همراه و همزاد بوده و گویا پروژه مصادره شده 
اســت. لذا تقاضا دارم دستگاه های عزیز قضایی، بازرسی محترم، حقوقی 
شهرداری و کمیته شفافیت شورا در این پروژه و مکان ناصواب و نا مناسب 
ورود پیدا نموده، به ادامه اشغالگری ها پایان دهند.  هاجری ادامه داد: شورا 
و شهرداری شــیراز با کمک بلاعوض 100 میلیون تومانی و وام مناسب، 
مشکل تاکسی های فرســوده را در شیراز برطرف کرد و به منظور پاک و 
سلامت نگه داشتن فضای شهری، واگذاری دوچرخه های برقی به مردم را 
با تسهیلات ویژه از جمله وام های بی بهره عملیاتی کنند. وی با بیان اینکه 
بانک شــهر می تواند در این کار، پیشقدم شــود، افزود: شورا و شهرداری 
سود بانکی را به عهده بگیرد تا شاهد رونق و گسترش دوچرخه های برقی 
باشیم. از سوی دیگر شرکت دوچرخه های بی دود، می تواند دوچرخه های 
خود را به مردم واگذار نماید تا مردم صاحب شده، استفاده از دوچرخه های 
برقی، عمومی و خصوصی تر دنبال شود. عضو شورای اسلامی شهر شیراز 
اظهار کرد: بدون شــک شورا و شــهرداری جلودار جهش عمران و آبادی 
شهر بوده، هست و خواهد بود. اما میل به پروژه های بزرگ شهری عاملی 
شده اســت تا بعضی پروژه های عمرانی محلات مستضعف شهر گم شده 
و مهجور بمانند. هاجری تأکید کرد: نباید اجازه داد پروژه های راه گشــای 
خُرد به پای پروژه های کلان قربانی شــوند. چرا که امید آفرینی در شــهر 
اقتضــا می کند پروژه های خُرد محلات کمتر برخــوردار را در اولویت قرار 
دهیم. همچنین قرارگاه محرومیت زدایی بهتر است آورده دیگر دستگاه ها 
غیر از شــورا و شــهرداری را ارائه نماید تا ترک فعل دیگر دستگاه ها در 

محرومیت زدایی مشخص شود و شهرداری، ام المخارج شهر تلقی نشود.

عضو شورای شهر شیراز:
 احداث باغ های بانوان در اولویت قرار بگیرد 

گروه خبر-لیلا غضنفری
عضو شــورای اسلامی شهر شــیراز در خصوص عدم اجرای طرح مصوب 
شــده احداث باغات بانوان در ســطح مناطق یازده گانه شیراز خطاب به 
شــهردار شیراز گفت: در تاریخ یکم آذر ماه ســال 1400 طرح احداث و 
راه اندازی باغات بانوان در سطح مناطق یازده گانه شهرداری شیراز مصوب 
شد و در همین سال نیز شهرداری شیراز به جدیت بر پیگیری این موضوع 
در کمیســیون فرهنگی تأکید داشت. وی افزود: بیش از دو سال و نیم از 
اجرای این مصوبه می گذرد و ضرورت این موضوع برای اعضای شــورای 
اسلامی شهر شیراز و خواسته کمیسیون فرهنگی و قرار گرفتن ردیف های 
بودجه این مصوبه که در هر سال به مصوبه بودجه تعیین شده اختصاص 
یابد، مطرح اســت. رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شورادامه داد: طی 
جلســات مکرر برگزار شده با شهردار شیراز و شهرداران مناطق یازده گانه 
شهر شیراز، اما علی رغم  مصوبه و پیگیری ها و جدیتی که شورای اسلامی 
شــهر شــیرار بر اجرا و تحقق این موضوع داشته است؛ متاسفانه در حال 
حاضر دو باغ بانوان بهره برداری شــده در سطح شهر شیراز نیز در اختیار 
بانوان قرار نمی گیرد و این فضاها نیز حتی به شکل عمومی هم در استفاده 
شــهروندان قرار نمی گیرد. خواســت خدایی تصریح کرد: احداث چنین 
فضاهایی یکی از نیازهای بانوان شــهر شــیراز است؛ اما متأسفانه جز دو 
مجموعه باغ بانوان که در سطح دو منطقه 11 و  6 مورد بهره برداری قرار 
گرفت پیشــرفت سایر مجموعه ها در حال حاضر در طرح اولیه قرار دارد. 
وی با اشــاره به اینکه باغات بانوان پس از بهره برداری، به صورت صحیح 
مورد استفاده قرار نمی گیرد، خاطر نشان کرد: از شهردار شیراز در خواست 
دارم تا اجرای این مصوبه را در اولویت خود قرار دهند. این در حالی است 
که شــورا و شــهرداری احداث باغات بانوان را که به مردم وعده دادند به 
درستی این موضوع محقق نشد و در اجرای این مصوبه نقص وجود دارد.

وی اظهار کرد: شــهرداری شیراز ظرف مدت یک هفته نسبت به اقدامات 
صورت گرفته پیرامون طرح احداث باغات بانوان در سطح مناطق یازدگانه 

شیراز و دلایل عدم اجرای این طرح اطلاع رسانی نماید.

مدیر کل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری فارس 
خبر داد:

توزیع دفترچه های شناسایی سپرده گذاران 
اتباع خارجی

توزیع دفترچه های موقت شناسایی سپرده گذاران اتباع خارجی در استان 
فارس آغاز شــد. بهرنگ قربانی، مدیــر کل امور اتباع و مهاجرین خارجی 
اســتانداری فارس گفت: دفترچه های سپرده گذاران اتباع خارجی استان 
فارس به اســتناد طرح جذب و مدیریت ســرمایه های اتباع خارجی در 
زنجیــره تولید، چــاپ و در اختیار دفاتر کفالت، اقامت و اشــتغال اتباع 
خارجی استان فارس جهت توزیع قرار گرفت. وی افزود: دفترچه های فوق 
دارای مهلت شــش ماهه بوده که پس از بررسی وضعیت فرد، قابل تمدید 
می باشد. قربانی به ضریب امنیتی دفترچه ها اشاره و گفت: ضریب امنیتی 
این دفترچه ها با توجه به استفاده از کاغذ چاپ پول و وجود بارکد امنیتی، 
شماره سریال، مهر برجســته، امضا و مشخصات فردی تبعه بسیار بالا و 

غیرقابل جعل می باشد.

شهردار منطقه 10:
به برکت خون شهدا کشور در امنیت است

 شــهردار منطقه 10 به همراه امام جمعه دراک، با مادر شهید جاویدالاثر 
عزیزی از شهدای هشت سال دفاع مقدس دیدار کرده و از مادر فداکار این 
شهید بزرگوار تجلیل و قدردانی کردند. در این بازدید شهرام سبزیان فرد، 
شــهردار منطقه 10 ضمن دلجویی از مادر شهید اظهار داشت: به برکت 
خون شهدای گران قدر و ایثارگری خانواده های معزز این بزرگواران امروز 
کشور در امنیت اســت و مدیران مجموعه شهرداری به پاس فداکاری ها 
و رشادت های شــهدا و خانواده هایشان بر خود لازم می دانند از پدران و 
مادران و یادگاران شهدای گران قدر قدردانی نموده و به صورت مستمر به 
دیدار آنها بیایند. در این دیدار دو درخواســت از سوی مادر شهید مطرح 

که سریعاً دستورهای لازم در این خصوص صادر گردید.

در شورای شهر شیراز مصوب شد؛ 

نرخ کرایه تاکسی افزایش یافت 
کمک مالی شهرداری به استفاده کنندگان از دوچرخه و موتور برقی

تی
حیا

ره 
طاه

س : 
عک

 رئیس ســازمان اورژانس 
 22 افزایــش  از  کشــور 
درصــدی حوادث ناشــی 
از غرق شــدگی در فروردین ماه امســال خبــر داد و از مردم 
خواســت که با رعایت نکات ایمنی از افزایــش این آمار در 

ادامه ســال جاری جلوگیری کنند. در این خبر منتشر شده 
نام اســتان فارس که دریا ندارد و تنها نام گره خورده فارس 
به دریا مربوط به پروژه انتقال آب از دریا است. به راستی چه 
اتفاقــی یا چه ضعفی وجود دارد که آمار بالای غرق شــدگی 
در اســتان فارس آن هم به دلیل حضور در برکه ها دریاچه ها 

وجود دارد؟ 
قطعاً بخشــی از این آمارها در فارس مربوط به غرق شــدن 
تعدادی کودک و یک زن در روستای کلستان بود که رئیس 
اورژانس فارس از مــرگ 6 تن در آبگیر فصلی )باتلاق( واقع 
در روستای کلستان شیراز بر اثر غرق شدگی خبر داد. رئیس 
ســازمان اورژانس کشور در تشــریح آمار مربوط به حوادث 

غرق شدگی در کشــور گفت: در فروردین ماه سال جاری در 
مجمــوع 118 نفــر در حوادث مرتبط با غرق شــدگی دچار 
حادثه شــدند که این آمار در مقایســه با فروردین ماه سال 

گذشته از افزایش 22 درصدی حکایت دارد. 
وی با بیان اینکه 64 نفر از این 118 نفر به دلیل غرق شدگی 
جان خود را از دســت داده اند، گفت: آمار فوتی ها نیز حاکی 
از افزایشــی دو درصدی در مقایسه با سال قبل است. رئیس 
ســازمان اورژانس کشور تعداد مصدومان را نیز 54 نفر اعلام 
کرد و افزود: شــمار مصدومان ناشــی از حوادث غرق شدگی 
نیز رشــد 5۹ درصــدی در مقایســه با فروردین ماه ســال 
1402 را نشــان می دهد. میعادفر درباره اســتان های دارای 

بیشــترین موارد فوتی نیز گفت:  استان فارس با 11 و استان 
اصفهــان با هفت مورد دارای بیشــترین موارد فوت به دلیل 
غرق شــدگی در فروردین ماه امسال بودند. این موضوع نشان 
می دهد که آمار غرق شــدگی ارتباطی با مجاورت با دریا و... 
 نــدارد و لازم اســت که مردم اصول ایمنــی را در این مورد 
رعایت کنند. به گفته وی بیشــترین موارد مصدومیت ناشی 
از غرق شدگی نیز در استان های بوشهر با 15 مورد مصدوم و 
هرمزگان با هشت مورد مصدوم است. رئیس سازمان اورژانس 
کشــور به مردم هشدار داد که با رعایت نکات ایمنی و پرهیز 
از شــنا کردن در استخرها و کانال های کشاورزی و... از جان 

خود و اطرافیانشان مراقبت کنند.

اورژانس خبر داد؛

 فارس صدر نشین غرق شدگی

 در جلســه ای با حضور ســید مهدی خادمــی، مدیرکل 
سرمایه گذاری و اشتغال استانداری فارس، مدیریت شعب 
بانک رفاه کارگران اســتان و جمعــی از فعالان اقتصادی 
در قرارگاه جهادی ســرمایه گذاری کوثر، با هدف بررسی 
راهکار ارائه تســهیلات به واحد های صنعتی و بنگاه های 
اقتصادی فعال استان در جهت رفع موانع تولید و افزایش 
توانایی خدمات رســانی مطلوب ایــن واحد ها با همکاری 

بانک رفاه کارگران برگزار شد.
در این جلســه بنگاه های اقتصادی متقاضی تســهیلات 
ضمن معرفی مجموعه و گزارش فعالیت های خود، میزان 
نیاز هر واحد مورد بررســی قرارگرفت. در ادامه جلســه 
مدیرکل دفتر ســرمایه گذاری و اشتغال استانداری فارس 

با اشــاره به تبیین شعار امســال و تحقق جهش تولید با 
مشــارکت مردم، نسبت به ارائه و انجام طرح ها و ابزار های 
 نویــن مالی بــرای توانمندســازی واحدهــای اقتصادی
 استان تأکید کرد. خادمی گفت: طرح نوین گواهی سپرده 
خاص در جهت تحقق شــعار امسال از محل سپرده مردم 
در جهت توانمندسازی واحد های تولیدی و صنعتی فعال 

استان فارس با رویکرد افزایش تولید اجرا خواهد شد.
 در ادامه زارع؛ مدیر شــعب بانــک رفاه کارگران فارس با 
اعلام طرح نوین تخصیص ســپرده خــاص به واحدهای 
صنعتی و تولیدی با مشــارکت مردم در شرایط اقتصادی 
موجــود، از همکاری این مجموعه بــرای رفع نیاز فعالین 
اقتصادی در جهت رشــد تولید، اشــتغال زایی و افزایش 
امنیت شــغلی در اســتان فارس طی فرآیند مشــخص و 

توافق بنگاه های اقتصادی فعال و بانک خبرداد.
لازم به ذکر اســت طرح نوین گواهی ســپرده خاص در 
جهت تحقق شــعار امسال از محل سپرده مردم در جهت 
توانمند ســازی واحد های تولیدی و صنعتی فعال اســتان 
فــارس با رویکرد افزایش تولید اجرا خواهد شــد. در این 
راســتا کارگروهی تحت عنوان تأمیــن مالی ذیل قرارگاه 
جهادی ســرمایه گذاری کوثر تشــکیل و پیگیری امورات 

مربوط را به صورت مستمر در دستورکار خواهد داشت.

مهرداد شــریفی، معاون درمان دانشگاه علوم 
پزشــکی شــیراز با بیان اینکه مبلــغ ریالی 
تعرفه گــذاری خدمات پرســتاری 50 درصد 
افزایش یافته اســت، اظهار داشت: همچنین 
ارزش نســبی خدمات پرستاری به میزان 15 
درصد نسبت به سال گذشته، با افزایش همراه 

بوده است.
وی در ادامــه از تلاش بــرای اصلاح فرمول 
محاســبه اضافه کاری پرســتاران خبر داد و 
گفت: نشســت های متعددی در این راســتا 
با مســئولان ارشد دانشــگاه، رؤسا و مدیران 
بیمارســتان ها و مراکز درمانــی و نمایندگان 
گروه های مختلف پرســتاری برگزار شده و در 
تلاش هســتیم تا در روز های آینده شیوه نامه 
اصلاح فرمــول اضافه کاری پرســتاران را به 

بیمارستان ها و مراکز درمانی ابلاغ کنیم.
معاون درمان دانشــگاه علوم پزشکی شیراز با 
نگاهی به مســیر توسعه خدمات حوزه درمان 
فارس از ابتدای سال جاری تا کنون، مجموعه 
درمان فارس را شــبکه ای گسترده شامل 71 
بیمارســتان با هشت هزار و 1۹0 تخت فعال، 
هزار و 300 درمانگاه و مؤسسه درمانی، هزار 
و 60۹ مطب متخصص، یک هزار و 30 مطب 

عمومی و 513 دفتر کار عنوان کرد.
شریفی با قدردانی از کادر درمان و بخش های 

پشــتیبانی واحد های زیر مجموعه دانشــگاه 
افزود: در سال گذشته، بیمارستان های دولتی 
فارس پذیرای بیش از سه میلیون بیمار بوده 
و تلاش شــده تمام خدمات مــورد نیاز این 
بیماران در ســطوح اولیه تا فوق تخصصی به 

طور کامل به آنان ارائه شود.
وی بــا اشــاره به اعــزام 513 پزشــک فوق 
تخصــص، متخصصص و پزشــک عمومی در 
سال گذشــته به مناطق مختلف فارس، این 
اقدام را تلاشــی برای شــتاب بخشــیدن به 
فرآیند هــای ارائه خدمات درمانــی و توزیع 
عادلانــه خدمات درمانی در ســطح اســتان 
دانســت و ادامه داد: در سال گذشته بیش از 
140 هزار عمل جراحی در بیمارســتان های 
دولتی زیر مجموعه دانشــگاه علوم پزشــکی 

شیراز انجام شده است.
انجام 73۹ پیوند عضو، 130 جراحی کاشــت 
حلزون شنوایی، 380 پیوند قرنیه، 180 پیوند 
مغــز اســتخوان، انجام بیــش از 30 میلیون 
خدمت آزمایشگاهی و بیش از 140 هزار مورد 
ام.آر. ای و 500 هزار مورد ســی تی اسکن در 
بیمارستان های دولتی زیرمجموعه دانشگاه، از 
دیگر اقدامات ارائه شده مجموعه های درمانی 
در سال 1402 بود که معاون درمان دانشگاه 

به آن اشاره کرد.

محمــد ثابت اقلیدی، مدیرکل میراث فرهنگی گردشــگری و 
صنایع دستی استان فارس با اشاره به اینکه رهبر معظم انقلاب 
در نام گــذاری ســال های اخیر بر دو موضــوع اقتصاد و تولید 
تأکید ویژه داشته اند، گفت: برهمین اساس در سال های اخیر، 
نام گذاری ســال ها با موضوع تولید همراه بوده و توجه ویژه به 
موضوع »مشارکت مردم در اقتصاد« و به طور خاص مشارکت 
مردم در جهش تولید، از سال ها پیش مورد تأکید ایشان است. 
  بهره مندی از مشــارکت مردم برای رشد اقتصاد کشور 

ضرورت است
ثابت اقلیدی با اشاره به شعار امسال »جهش تولید با مشارکت 
مردم« بر لزوم مشــارکت عموم مردم در پروژه های گردشگری 
تأکید کرد و گفت: همواره اقتصاد و مشــارکت مردم در اداره 
کشــور مورد تأکید مقــام معظم رهبری بوده اســت؛ چرا که 
بهره منــدی از ظرفیت مشــارکت مردم برای رشــد اقتصادی 

کشور یک ضرورت است. 
ثابــت اقلیدی با اشــاره بــه اینکه یکــی از برنامه های مؤثر و 
عملیاتی در جهش تولید با مشارکت مردم، توسعه گردشگری 
فــارس خواهد بــود، افزود: آمارهای ارائه شــده از اســتقبال 
بازدیدکنندگان از آثار تاریخی و میراث فرهنگی همچنین تولید 
و فروش محصولات صنایع دستی ازمهم ترین ظرفیت هایی است 

که می تواند نماد جذب مشارکت مردم و جهش تولید باشد.
  فروش صنایع دستی در بازارچه های نوروزی استان به بیش 

از 25 میلیارد تومان رسید

 

وی گفت: برای نمونه در نوروز امســال بیش از 20 میلیون نفر 
بازدید کننده از اماکن مذهبی، طبیعی، تاریخی و گردشــگری 
ثبت شــد و همچنین فــروش صنایع دســتی در بازارچه های 
نوروزی استان به بیش از 25 میلیارد تومان رسید که این ارقام 

نشان از مشارکت مردمی درحوزه گردشگری دارد.
مدیرکل میراث فرهنگی فارس گفت: دربخش ســرمایه گذاری 
صنعــت  الزامــات  از  گردشــگری  زیرســاخت های   هــم 
گردشــگری اســت و می تواند محلی برای مشــارکت عمومی 
و جهش تولید باشــد تا شاهد رونق و رشــد اقتصادی باشیم. 
ثابت اقلیدی همچنین به تشــکیل انجمن های خیرین میراث 
فرهنگی در کشور اشاره کرد و افزود: هدف از تشکیل و فعالیت 
این انجمن ها جلب مشــارکت مردمی بوده که این مهم تأثیر 

مستقیم بر روند حفاظت و نگهداری بناهای تاریخی دارد.

هفتاد و نهمین جلسه شورای گفت وگوی دولت و 
بخش خصوصی استان فارس با دو پیش از دستور 
و سه دستور جلسه بیمه ای شدن شیرخشک ها و 
عدم پرداخت به موقع مطالبات توسط سازمان های 
بیمه گر و کوتــاه بودن فرجــه بازپرداخت هزینه 
به شرکت های  داروخانه ها  توســط  شیرخشــک 
توزیــع، زمانبــر بــودن تحویل نهاده هــای اولیه 
شیرین بیان توسط اداره منابع طبیعی و آبخیزداری 
استان، مسائل و مشکلات تعطیلی و جرائم برخی 
از اعضای اتحادیه صنف عطاران و سقط فروشــان 
شیراز با حضور استاندار فارس، رئیس اتاق بازرگانی 
فارس، مدیران کل دســتگاه های اجرایی و فعالان 
بخش خصوصــی و اعضای شــورای گفت وگوی 
 استان و در سالن شــهید قاضی استانداری فارس 
برگزار شــد. محمد صادق حمیدیــان، رئیس اتاق 
بازرگانی فارس در این جلســه گفت: اخیراً طبق 
بخشنامه ای که برای ممنوعیت عرضه محصولات 
گیاهی دارای بســته بندی و با برچســب اصالت 
در عطاری هــا عرضه می شــد و دســتورالعمل و 
بخشــنامه هایی از سوی دانشــگاه علوم پزشکی 
صادر شد که عرضه و فروش این محصولات توسط 

عطاری ممنوع است.
 وی افــزود: ایــن موضوع توســط مدیر ســابق 
دانشــگاه به گونه ای مدیریت شــد که عطاری ها 
می توانستند این محصولات را به فروش برسانند. 
این محصولات علیرغم داشــتن برچســب، صرفاً 

دارویی نیســتند و محصولاتی گیاهی و فاقد مواد 
شــیمیایی هســتند. رئیس اتاق بازرگانی فارس 
اضافه کــرد: با وجود اینکه محصــولات مجوزدار 
به منظور خــروج محصولات تقلبــی در بازار در 
عطاری عرضه می شــود به مراجع قضایی معرفی 
 شــده و بخش اعظمی از فروش عطاران از دست 

رفته است. 
حمیدیان اظهارداشــت: با توجه به اینکه اعضای 
اتحادیه در هشت سال گذشته دوره های آموزشی 
و تکمیلــی را برای صنف عطــاران گذرانیده اند و 
مجوزهای لازم را اخذ کردند سطح علمی عطاران 
به نســبت قبل افزایش یافته است، انتظار می رود 
این محصولات کمافی سابق در عطاری ها به فروش 
برســد.در ادامه این جلسه دکتر شــرافت، مدیر 
فرآورده های طبیعی، سنتی و مکمل دانشگاه علوم 
پزشکی شیراز نیز در این موضوع گفت: از دی ماه 
سال گذشته سازمان غذا و دارو بخشنامه های خود 
را سختگیرانه تر نموده است و برنامه عملیاتی خود 
در ســال 1402 برخورد با فروش داروهای گیاهی 
در مکانی به غیر از داروخانه ها قرار داده اســت و 
در سال گذشــته در ده ماه از حدود 480 عطاری 
بازدید صورت گرفته که 53 واحد به مرجع قضایی 
معرفی شــدند که داروهای گیاهی وارداتی قاچاق 

نیز به فروش می رساندند.
وی ادامه داد: با موافقت فرماندار اجازه داده شــد 
فرآورده هایــی کــه به صــورت OTC و موضعی 

هســتند علاوه بر داروخانه ها در عطاری ها نیز به 
فروش برسد، اما انجمن داروسازان معترض هستند 
که نباید این داروها در عطاری ها عرضه شــود. در 
همین موضــوع محمدمهدی رزمجــو، مدیرکل 
اســتاندارد فارس هم گفت: مرجع رســمی تأیید 
دارو در دنیا وزارت بهداشــت اســت و عطاری ها 
می توانند گیاهان دارویی را بفروشــند. داروهای 
گیاهی تحت نظر سازمان قیمت گذاری شده است. 
محمدهادی ایمانیه اســتاندار فارس نیز گفت: با 
توجه به سیاســت های ابلاغی مقام معظم رهبری 
و قانون اساســی کشــور کار دولــت عمدتاً بحث 
سیاســت گذاری و نظارت بر اجرای آن اســت و 
دخالت دولت در مسائل بخش خصوصی نادرست 
است که اتفاق افتاده است. وی افزود: همه بخش ها 
تأکید بر این دارند که کار بایستی به دست بخش 

خصوصی و فعالان اقتصادی باشد. 

مدیرکل میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی استان فارس تشریح کرد: 

جهش تولید با مشارکت مردم، برنامه عملیاتی و توسعه 
گردشگری فارس

در قرارگاه جهادی سرمایه گذاری و اقتصادی کوثر مطرح شد؛

 توانمند سازی بنگاه های اقتصادی فارس با ابزارهای 
نوین مالی

بررسی مشکلات صنف عطاران در شورای گفت وگوی
 دولت و بخش خصوصی

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی شیراز:

نحوه محاسبه اضافه کاری پرستاران 
اصلاح می شود
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ایالات متحده

مسئولسیاستخارجهاتحادیهاروپا:
شورای اروپا درباره تشدید تحریم ایران 

رایزنی می کند

باشــگاهخبرنــگاران-جــوزپ بورل،مســئول سیاســت 
 خارجــه اتحادیــه اروپا در تداوم ســیاه نمایی غــرب علیه دفاع 
رژیــم  تجاوزکارانــه  اقــدام  دربرابــر  ایــران  مشــروع 
صهیونیســتی گفــت کــه در نشســت روز گذشــته شــورای وزیــران امــور 
 خارجــه کشــور های عضــو اتحادیه اروپــا درباره تشــدید تحریم ایــران رایزنی 

خواهد شد.
جوزپ بورل در آســتانه برگزاری نشست شورا به خبرنگاران در لوگزامبورگ افزود: 
»ما علیه تولید و صادرات موشــک و پهپاد ایرانی اقدام خواهیم کرد.« او بر همین 
اســاس ابراز امیدواری کرد که بســته جدید تحریمی علیه ایــران، با اکثریت آراء 

تأیید شود.
گفتنی اســت که ایران با بهره گیری از حق ذاتــی دفاع از خود مبتنی بر ماده ۵۱ 
منشور ملل متحد و در پاسخ به تجاوزات نظامی مکرر رژیم اسرائیل، به ویژه حمله 
نظامی علیه مکان دیپلماتیک ایران که در روز ۱۳ فروردین ماه )اول آوریل ۲۰۲۴( 
در نقض آشکار حقوق بین الملل و بند ۲ منشور ملل متحد صورت گرفت و متعاقب 
آن ناتوانی شــورای امنیت برای اتخاد تدابیر لازم برای محکومیت و مسئولیت پذیر 
کردن متجاوز، مجموعه ای از حملات نظامی علیه اهداف نظامی در ســرزمین های 

اشغالی را انجام داد.
جمهوری اسلامی ایران تأکید دارد که به اهداف و اصول حقوق بین الملل و منشور 
ملل متحد متعهد اســت، اما در بکارگیری حق ذاتی دفاع از خود بر اساس حقوق 

بین الملل در هنگام ضرورت تردید نخواهد کرد.
ناصــر کنعانــی، ســخنگوی وزارت امــور خارجــه کشــورمان پیشــتر تصریح 
کــرد: اقــدام ایــران کامــلًا مشــروع و پــس از مدت هــا خویشــتن داری در 
برابــر حمــلات رژیــم صهیونیســتی انجــام داده و ایــن نشــان دهنده رفتــار 
 کامــلًا مســئولانه و حرفــه ای ایران نســبت بــه صلــح و امنیــت منطقه ای و 

بین المللی است.
او دربــاره اقدام برخی دولت های غربی برای تشــدید تحریم هــا علیه ایران گفت: 
رویکرد آنان مســئولانه نبوده و به ایران بدهی دارند. اما درخصوص هرگونه تحریم 
جدید اگر قصدی داشــته باشــند ســازنده نخواهد بود و کمک به روابط دوجانبه 

نخواهد کرد. 
ایران در موضوع هسته ای مسئولانه عمل کرده و تعهدات خودش را مبتنی بر توافق 
هسته ای و پادمان ادامه خواهد داد. در ارتباط با سیاست های اقتصادی اروپا، ایران 

مایل به ارتقا روابط بر اساس احترام متقابل و منافع مشترک است.

مشاورهنیه:
دوره عربده کشی صهیونیست ها به سر آمده است

تســنیم- طاهر النونو، مشــاور رســانه ای اســماعیل هنیه، 
رئیــس دفتــر سیاســی حمــاس طی ســخنانی درباره ســفر 
 هنیــه بــه ترکیــه و معــادلات جدیــد درگیــری در منطقه 

صحبت کرد.
النونو در گفت وگو با المیادین اظهار داشــت که ســفر اسماعیل هنیه به ترکیه در 
شــرایط بسیار مهمی انجام می شود و او در ترکیه درباره چندین پرونده با مقامات 

این کشور گفت وگو کرد.
این مســئول ارشــد حماس در ادامه گفت که پرونده لزوم پاســخ گو کردن رژیم 
اشــغالگر به خاطر جنایت های آن علیه مردم فلسطین از جمله پرونده هایی بود که 

هنیه با مقامات ترکیه آن را مورد بررسی قرار داد.
مشــاور رئیس دفتر سیاســی حماس تصریح کرد که این جنبش به هیچ وجه به 
دنبال جایگزین کردن ترکیه با میانجی های قطری و مصری نیســت و ســفری که 

هنیه به ترکیه انجام داد ربطی به این موضوع ندارد.
وی در ادامــه بــا اشــاره به کارشــکنی مــداوم صهیونیســت ها کــه منجر به 
شکســت مذاکــرات برای آتش بــس و تبادل اســرا تا این مرحله شــده اســت 
تأکیــد کــرد رژیــم اشــغالگر هم چنان موضــوع آتش بــس کامل و بازگشــت 
 آوارگان بــه مناطــق خــود را رد می کند و همین امر موجب شــده تــا به هیچ 

توافقی نرسیم.
وی افزود که تنها دستاورد رژیم اشغالگر در جنگ غزه هدف قرار دادن غیرنظامیان 

و تخریب زیرساخت ها بوده و به هیچ یک از اهداف جنگی خود نرسید.
ایــن مســئول حمــاس تصریــح کرد کــه جنــگ معادلــه درگیــری جدیدی 
 در منطقــه تحمیــل کــرد و دوره عربده کشــی رژیــم صهیونیســتی بــه پایان 

رسیده است.
این درحالی اســت که اخیراً یک منبع ارشــد وابسته به مقاومت فلسطین گفت از 
نظر حماس درحال حاضر هیچ زمینه ای برای مذاکره با رژیم اشغالگر وجود ندارد.
ایــن منبع اظهار داشــت که اســرائیلی ها بــه میانجی ها اطــلاع داده بودند که 
پاســخ حماس )به پیشــنهاد میانجی هــا( به معنای شکســت مذاکرات اســت 
 و تــا زمانی کــه حماس موضع خــود را تغییر ندهــد آنها هیچ هیئتــی را برای 

مذاکره نمی فرستند.
منبــع مذکور در ادامــه تأکید کرد که حماس به مطالبات اصلی خود که شــامل 
آتش بس جامع، خروج نیروهای اشــغالگر از غزه، بازگشت آوارگان به مناطق خود 
و بازســازی غزه می شود پای بند است. ممکن است حماس به گزینه های دیگر فکر 

کند؛ زیرا مسیر کنونی به توافق منتهی نخواهد شد.

دبیرکلناتو:
طرحی برای اعزام نیرو به اوکراین نداریم اما 

مشاور نظامی در کی یف داریم

فارس- ینس اســتولتنبرگ، دبیر کل ناتو می گوید که ناتو هیچ طرحی 
برای اعزام نیروی نظامی به اوکراین ندارد اگر چه برخی از کشــورهای 
عضو این ســازمان مشــاوران نظامی در کی یف دارند. استولتنبرگ در 
مصاحبه با ام اس ان بی ســی افزود، هیچ طرحی برای حضور نظامی در 
اوکراین نداریم اما برخی از اعضــای ناتو مردان و زنان نظامی به عنوان 
مشــاور در اوکراین دارند. وی گفت، من فکر می کنم ما باید بین افرادی 
که یونیفورم پوشیده اند یا حضور دارند و حضور رزمی و حضور نیروهای 
رزمی تمایز قائل شویم. ما هیچ قصدی برای حضور نظامی نداریم. آنچه 
که در اوکراین انجام می دهیم این اســت که به آنها کمک می کنیم تا از 

خودشان دفاع کنند.
وی اضافــه کرد که حمایت ناتو به صورت خیریه نیســت بلکه ما برای 
امنیت خودمان ســرمایه گذاری می کنیم. دبیــر کل ناتو در ادامه اضافه 
کرد که کمک های نظامی ناتو و آمریکا به اوکراین خیلی دیر است و این 

تأخیر عواقبی خواهد داشت. 
وی با اشــاره به تصویب بســته کمکــی جدید به اوکرایــن در مجلس 
نمایندگان آمریکا گفت، هنوز خیلی دیر نشده است، البته که این تأخیر 
عواقب واقعی داشــته است. شاهد هستیم که موشک و پهپادهای روسی 
کمتری سرنگون می شود، زیرا آنها سیستم های دفاع هوایی و همچنین 
مهمات سیســتم های دفاع هوایی ندارند. با این حــال هنوز خیلی دیر 
نشده اســت زیرا اوکراینی ها مهارت بسیار زیادی در دفاع از کشور خود 

نشان دادند.

وزیرامورخارجهروسیه:
آمریکا و شرکایش به سمت جنگ اتمی گام 

برمی دارند

ایرنا- سرگئی لاوروف، وزیر امور خارجه روسیه حمایت آمریکا، انگلیس 
و فرانســه از اوکراین را اقدامی با خطرات جدی راهبردی و در مســیر 
پیشبرد یک رویارویی اتمی دانست. سرگئی لاوروف با بیان اینکه آمریکا 
و ســازمان پیمان آتلانتیک شــمالی )ناتو( در فکر تحمیل »شکســتی 
راهبردی« به روســیه هســتند، گفت: چنین تقابلــی خطراتی دارد که 

می تواند منجر به افزایش سطح خطر جنگ اتمی شود.
وزیر امور خارجه روســیه تأکید کرد: »غربی ها به شیوه ای خطرناک در 
آستانه یک درگیری نظامی مستقیم بین قدرت های هسته ای هستند که 

مملو از پیامدهای فاجعه بار است.«
رویترز در این گزارش آورده است: آمریکا و متحدانش اعلام کرده اند که 
به اوکراین در برابر روسیه کمک می کنند و با هشدارهای مکرر در مورد 
خطر جنگ اتمی، مســکو را متهم می کنند که مسئول تشدید تنش ها 

در شرق و غرب است.
لاوروف در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به همین اتهام های غرب، 
خاطرنشــان کرد: »نگرانی اصلی همین تروئیکای کشــورهای هسته ای 
غربی اســت که از حامیان اصلی رژیم جنایتکار کی یف به عنوان آغازگر 
اصلی گام های تنش زا هستند.« وی اضافه کرد: »ما شاهد خطرات جدی 
راهبردی در این زمینه هســتیم که منجر به افزایش ســطح خطر یک 
رویارویی هســته ای می شــود.« این خبرگزاری در پایان یادآوری کرده 
است که سه کشور غربی حامی اوکراین شامل آمریکا، انگلیس و فرانسه، 

دارای تسلیحات هسته ای هستند.

استقبال »لاپید« از استعفای ژنرال ارشد ارتش 
رژیم صهیونیستی

مهر- به نقــل از الجزیره، یائیر لاپید، رئیس جریان اپوزیســیون رژیم 
صهیونیســتی به استعفای رئیس شعبه اطلاعات نظامی ارتش این رژیم 

واکنش نشان داد.
بر اســاس این گــزارش، یائیر لاپیــد، رئیس جریان اپوزیســیون رژیم 
صهیونیســتی از اســتعفای آهارون هالیوا رئیس شعبه اطلاعات نظامی 
ارتش این رژیم استقبال کرد و از بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر این رژیم 

هم خواست که راه این ژنرال را در پیش بگیرد و استعفا کند.
لاپید اســتعفای هالیوا را اقدامی ارزشــمند و موجه خواند و گفت: بهتر 
بــود نتانیاهو نیز همین کار را می کرد. این در حالی اســت که میخائیل 
شــیمش، خبرنگار شبکه کان رژیم صهیونیســتی نیز در این باره گفت: 
ژنرال هالیوا همان ژنرالی اســت که دو هفته قبل هشدار داده بود: شاید 
اوضاع ناگوار هنوز فرا نرسیده باشد. از سوی دیگر اسموتریچ وزیر دارایی 

رژیم صهیونیستی نیز گفت: اهداف جنگ غزه محقق نشده است.
وی در ادامه مدعی شد: حماس در مسیر فروپاشی قرار دارد و باید اقدام 
نظامــی تا تحقق اهداف یعنی نابودی حماس ادامه دهیم و اســیران را 

برگردانیم و امنیت را به جنوب برگردانیم.

رئیسجمهورسوریه:

گاهی دیدارهایی با آمریکایی ها داریم
ایسنا- بشار اســد، رئیس جمهور سوریه در مصاحبه 
بــا اینال آردزینبا، وزیر خارجه آبخاز در کاخ ریاســت 
جمهوری در دمشق گفت: آمریکا بخشی از خاک ما را 
به صورت غیرقانونی اشــغال کرده است و از تروریسم و 
اسرائیل حمایت می کند؛ اسرائیلی که خود خاک ما را 

اشغال کرده است.
وی افزود: با این حال ما گاهی دیدارهایی با آن ها داریم 
هرچند که این دیدارها به هیچ نتیجه ای ختم نمی شود 

اما همه چیز تغییر خواهد کرد.
وی درباره محور این دیدارها یا مســئولانی که در آن 

شرکت می کنند، چیزی نگفت.
بشار اســد در جواب ســؤالی درباره مذاکرات با غرب 
گفت: امید همیشــه هســت. حتی زمانــی که بدانیم 
نتیجه ای وجود نخواهد داشت باز هم باید تلاش کنیم. 
به رغم دیدگاه منفی که نســبت به آن ها داریم باید با 

آن هــا کار کنیم و برایشــان توضیح دهیم که ما هرگز 
از حقوق خود کوتاه نمی آییم و با آن ها تنها براســاس 

برابری همکاری خواهیم کرد.
وزیــر خارجه آبخاز در این مصاحبه با بشــار اســد از 
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روســیه و بشــار اســد 

تعریف کرد و آن ها را ۲ رهبر مستقل دانست.
بشار اســد در جواب ســؤال وزیر خارجه آبخاز درباره 
نقش روسیه در ســوریه گفت: ما خیلی این عبارت را 
می شنویم که روســیه از رئیس جمهور سوریه یا دولت 
سوریه حمایت کرد و این عبارت نادرستی است. عبارت 
درســت این است که روسیه از ملت سوریه و استقلال 
ســوریه حمایت کرد و درنتیجه با ایــن کار از قوانین 

بین المللی حفاظت کرد.
بشار اسد گفت: روسیه وارد جنگ با تروریسم در خاک 
سوریه شد. وقتی روســیه از سوری ها حمایت می کند 
در واقع از کشــور خودش محافظت می کند. زمانی که 
روسیه درباره مبارزه با تروریسم گفت این به طور کلی 
در ســطح بین المللی و به صورت ویژه در منطقه دریای 
مدیترانه و منطقه ما مهم بود چراکه ســوریه موقعیت 

ژئواستراتژیک بسیار مهمی دارد.

تســنیم-یک روزنامه اســرائیلی امروز دوشــنبه از 
اســتعفای آهارون حالیوا، رئیس اداره اطلاعات نظامی 

ارتش رژیم صهیونیستی خبر داد.
روزنامه یدیعوت آحارانوت دلیل اســتعفای رئیس بخش 
اطلاعات نظامی رژیم اســرائیل را شکست در 7 اکتبر و 
حمله این رژیم به بخش کنسولی سفارت ایران در دمشق 
عنوان کرده است. این اولین مقام ارشد نظامی اسرائیلی 

است که بعد از آغاز جنگ در غزه استعفا می دهد.
یائیر لاپید، رئیس اپوزیســیون رژیم صهیونیســتی در 
اولیــن واکنش به کناره گیری یک مقام نظامی ارشــد 
رژیم صهیونیســتی گفت: اســتعفای رئیس ســازمان 
اطلاعات نظامی اسرائیل، قابل توجیه و اقدامی شایسته 

است، بهتر است نتانیاهو هم همانند او استعفا کند.
در تاریــخ 7 اکتبر )۱۵ مهرماه( گروه های مقاومت غزه 
عملیات طوفان الاقصی را در دفاع از مسجدالاقصی در 

برابر اقدامات و یورش های صهیونیست ها آغاز کردند که 
طی آن مقاومت توانســت به داخل اراضی ۱9۴8 نفوذ 
کند. این عملیات ترکیبــی از عملیات زمینی، هوایی، 
دریایی و موشــکی بود و بنا به اذعان صهیونیســت ها 
و ناظران، بی سابقه ترین عملیات ضداسرائیلی در طول 
تاریخ اشغال اراضی فلسطین در هفت دهه گذشته بود.

رژیم اسرائیل در واکنش به این عملیات، دیوانه وار غزه 
را از زمین و آســمان هدف قــرار داد و این جنگ پس 
از ۱99 روز هم چنان ادامه دارد و رژیم صهیونیســتی 
که مدعی بود کار را در مدت زمان کوتاهی یک ســره 
خواهد کرد، حالا نه تنها به پیروزی دســت نیافته بلکه 
در رســیدن به اهداف خود )نابــودی حماس و آزادی 

اسیران( شکست خورده است.
صهیونیســت ها کــه در جنایت علیه مــردم نوار غزه 
تمامی مرزها را پشت سر گذاشتند با نشان دادن حجم 

تخریب ها و ورود به برخی مناطق تلاش کردند به افکار 
عمومی القا کنند که کار تمام شــده است و در آستانه 

برگزاری جشن پیروزی هستند.
وزارت بهداشت غزه در جدیدترین آمار خود اعلام کرد 
که تعداد شهدای غزه از هفتم اکتبر گذشته تاکنون به 
۳۴ هزار و97۰ نفر و تعداد مجروحان هم به 76 هزار و 

98۰ نفر رسیده است.

فارس- مجلــس نمایندگان آمریکا روز شــنبه هفته 
جاری، بسته امنیتی 6۱ میلیارد دلاری را پس از ماه ها 
جنجال درکنگره بر سر درخواست جمهوری خواهان از 
کاخ ســفید به منظور تقویت امنیت مرز با مکزیک، به 
تصویب درآورد. این لایحــه هم اکنون باید به تصویب 
ســنا با اکثریــت دموکرات هــا و امضای جــو بایدن، 

رئیس جمهور آمریکا درآید.
فایننشــال تایمز در این خصوص گفت، گرچه بســته 
جدید، ولودیمیر زلنســکی، رئیس جمهــور اوکراین را 
بر آن داشته اســت تا مدعی شود که کی یف همچنان 

قادر به شکست مسکو است، اما بسیاری ازمقام های این 
کشور اشتیاق کمتری نشان داده اند و استدلال می کنند 
که »بعید اســت که این بســته، تغییر چشمگیری در 

اوضاع کی یف در خط مقدم ایجاد کند«.
چندیــن نیــروی نظامــی در خط مقــدم اوکراین به 
فایننشــال تایمز گفتند که به شدت تحت حملات پی 
در پی روســیه قرار دارند و از کمبود شدید مهمات نیز 
رنج می برند. برخی نظامیان اوکراینی تصریح کردند که 
امیدوارند که انبوهــی از تجهیزات آمریکایی، اوضاع را 
بهبود بخشــد اما یک مقام اوکراینی به فایننشال تایمز 

گفت کــه این کمک مالی، به »کاهش پیشــروی های 
روســیه کمک می کند اما آن را متوقف نخواهد کرد«.
یــک تحلیگر نظامــی اوکراینی نیز تصریــح کرد که 
احتمالاً این 6۱ میلیارد دلار، بیشــترین کمک غرب به 
اوکراین در ســال جاری خواهد بود و به احتمال خیلی 
زیاد، تمامی بســته های بعدی برای اوکراین کوچک تر 

خواهد بود.
راب لی، عضو ارشد مؤسسه تحقیقات سیاست خارجی 
»برنامه اوراســیا« تصریح کرد که جذب نیروی انسانی 

یکی دیگر از چالش های مهم کی یف است.

باشــگاهخبرنگاران-نشــریه آمریکایــی هیل در 
تحلیلی در خصوص انتخابات ریاست جمهوری آمریکا 
که آبان امسال برگزار می شود، نوشت که این انتخابات 
مانند ســال ۲۰۲۰ مجدداً جوبایدن و دونالد ترامپ را 
مقابــل یکدیگر قرار می دهد، با ایــن تفاوت که این بار 
شرایط متفاوت است و این انتخابات برای مردم آمریکا 

نتیجه باخت-باخت خواهد داشت.
به گزارش این نشریه که به قلم دنیس ام. پاول، مشاور 
مدیریت اســتراتژیک نوشــته شــده، در سال ۲۰۰۴ 
به دلیــل اینکه جورج بوش ادعا می کــرد جنگی علیه 
تروریســم به راه انداخته، آمریکایی ها تصمیم گرفتند 
مجــدداً بــه او رأی بدهند؛ اما در ســال ۲۰۰8، چون 
رأی دهندگان خواســتار تغییر مســیر بودند، به باراک 

اوباما که در آن زمان سناتور بود رأی دادند.
در ســال ۲۰۱6، ترامپ به صدای خشم طبقه متوسط 
تبدیل شــد و به پیروزی شــگفت انگیزی دست یافت 
کــه حزب جمهوری خواه را متحــول کرد. با این حال، 
در ســال ۲۰۲۰، مردم که می خواســتند این صدای 

خشــمگین را آرام تر کرده و دیگران را التیام بخشند، 
ورق را برگردانده و جو بایدن را انتخاب کردند. 

اکنون ما یک مسابقه مجدد بین بایدن و ترامپ داریم، 
اما در محیطی با روند های بســیار متفاوت که مسائل 
بســیار متفاوتی را پیش می برد. بایدن در سال ۲۰۲۱ 
تصمیــم گرفت یک رئیس جمهور تحول خواه باشــد و 
التیام دادن مردم در مسائل اقتصادی را نادیده گرفت. 
این امر برای او هزینه داشته و نتیجه آن را می توان در 
نظرسنجی ها دید. زیرا مســائل دیگر که او آن را نماد 
تحول خواهی نمی بیند اکنون به یک بحران تبدیل شده 
و این طور به نظر می رســد که بایدن این موضوعات را 
نادیده گرفته یا از آن ســوء استفاده می کند. در نتیجه 

بخشی از آرای او در حال ریزش است. 
از طــرف دیگر، ترامپ تلاش می کنــد تا کارنامه خود 
را به عنوان رئیس جمهور با بایدن مقایســه کند، اما او 
هم درگیر پرونده های قضایی اســت. ترامپ یک پایگاه 
حمایتی بسیار وفادار دارد، اما شهرت او به عنوان فردی 
خودکامه که دموکراســی را به خطر می اندازد، ممکن 
اســت سبب مشــکلاتی شــود و برخی رأی دهندگان 

خاکستری را دچار تردید کند.
پیــروزی ترامــپ هراس و نفــرت را میان دشــمنان 
دموکرات او تشدید خواهد کرد. آن ها هر اقدام اجرایی 
دادگاه را بــه چالش خواهند کشــید و هر کلمه ای که 
ترامپ بیان می کنــد را طوری تحلیل خواهند کرد که 
به نژادپرســتی و تعصب و بدخواهی مرتبط شــود؛ و 
بعــد اگر دموکرات ها دوباره اکثریت مجلس نمایندگان 

را به دســت آورند، احتمالاً برای ســومین بار ترامپ را 
اســتیضاح خواهند کرد. اعتراضات مجدداً مثل ســال 
۲۰۲۰ بــالا خواهد گرفــت و فرمانــداران ایالاتی که 
اکثریت دموکــرات دارند، قوانین فــدرال مورد علاقه 
جمهوری خواه ها را نادیــده خواهند گرفت یا از اجرای 
آن امتنــاع خواهند کرد؛ که این نیز بــه اتحاد لطمه 

خواهد زد.
انتخابات ســال ۲۰۲۴ برای آمریــکا یک بازی باخت-
باخت است. اگر بایدن رئیس جمهور شود، به تصمیمات 
تحول خواهانــه محیــط زیســتی و دگرگــون کردن 
اقتصاد ادامــه می دهد، بدون آنکه مســائل ابتدایی تر 
رأی دهنــدگان را در نظر بگیــرد. در مقابل اگر ترامپ 
رئیس جمهور شــود، تلاش او بــرای حکمرانی در هر 
مرحله مسدود خواهد شد. تمدن آمریکایی که مسلماً 
در حال حاضر هم رو به زوال اســت، به فرســایش و 

تحلیل رفتن ادامه خواهد داد.
در ســال ۱9۴۵، هری ترومــن، رئیس جمهور 
وقت آمریکا مجبور شــد بین دو گزینه تصمیم 
بگیــرد: انداختــن بمب اتمــی روی جمعیت 
غیرنظامــی یا حمله به ســرزمین اصلی ژاپن. 
اکنون در ســال ۲۰۲۴ از مردم آمریکا خواسته 
می شود که بین دو گزینه تصمیم بگیرند: کسی 
که با سیاست های خود سبب تفرقه بین مردم 
می شــود و کســی که خود مظهر تفرقه است. 
ســؤال این اســت که آیا ما به عنوان یک ملت 

می توانیم ۴ سال دیگر تفرقه را تحمل کنیم؟

اخبار کوتاه جهان

بالاترین مقام اطلاعات نظامی اسرائیل استعفا داد

نشریههیل:

انتخابات ۲۰۲۴ برای مردم آمریکا بازی باخت-باخت است

فایننشالتایمز:

 61 میلیارد دلار آمریکا، جنگ اوکراین را متوقف نمی کند

آسیای غربی

ایالات متحده

آسیای غربی

اروپا

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابررایشماره140260311036004۷6۷هیاتاولموضوعقانون
تعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
مســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه4تصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیآقایبهروزبذرافشــانفرزندمنصور
بشمارهشناسنامه1626صادرهازشیرازدرششدانگیکبابخانه
بهمساحت102.۵۸مترمربعپلاک3۹فرعیاز1042اصلیمفروز
ومجزیشــدهازپلاک1042اصلیواقعدربخشسهخریداریاز
مالکینرســمیورثهکاظمزادهمحرزگردیدهاستلذابهمنظور
اطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزآگهیمیشــوددر
صورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضی
داشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماه
اعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذ،رسیدظرفمدت
یکماهازتاریختســلیماعتراضدادخواســتخودرابهمراجع
قضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکور
وعدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.

تاریخانتشارنوبتاول:1403/01/21
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/02/04

5074/م الف 
شاپور زارع شیبانی 

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابررایشماره140260311036004۷۹3هیاتاولموضوعقانون
تعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
مســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه4تصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیآقایفتحالهریزیانفرزندعلیبشماره
شناســنامه1۸3۸صادرهازخاتمدرششدانگیکبابخانهبه
مســاحت1۵۵.۷مترمربعپلاک۵۹6فرعیاز632اصلیمفروز
ومجزیشــدهازپلاک13فرعیاز632اصلیواقعدربخشسه
خریداریازمالکرســمیآقایعنایتالهمحمدیوکریمایزدی
محرزگردیدهاســت.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبت
بهفاصله1۵روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبه
صدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتواننداز
تاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاین
ادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم
،اعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهی
استدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراض،طبق

مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/01/21
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/02/04

507۶/م الف  
شاپور زارع شیبانی 

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابررایشماره14020610311036004۵۹۹هیاتاولموضوعقانون
تعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
مســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه4تصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیآقایخانم/شــهلاءاوجیفرزندمحمد
حسنبشــمارهشناسنامه2۷۷صادرهازشیرازدرششدانگیک
بابخانهبهمساحت600مترمربعپلاک1۸6۵1فرعیاز14اصلی
مفروزومجزیشدهازپلاک۸۹0فرعیاز14اصلیواقعدربخش
سهودرازاءحصهمشاعیمتقاضیمحرزگردیدهاستلذابهمنظور
اطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزآگهیمیشــوددر
صورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضی
داشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماه
اعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذ،رسیدظرفمدت
یکماهازتاریختســلیم،اعتراضدادخواستخودرابهمراجع
قضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکور
وعدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.

تاریخانتشارنوبتاول:1403/01/21
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/02/04

5078/م الف 
شاپور زارع شیبانی 

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز

* مناقصه عمومي- يك مرحله اي به شماره  ۱402-۳2۱ *
1-1(نوعفراخوان:آگهيارزیابيوشرکتدرمناقصه

1-2(نامونشانيدستگاهمناقصهگزار:شرکتمليپخشفرآوردههاينفتي
منطقهفارس/آدرسشیـــرازخیابـانحافـظکدپستـي۷1466۷4۸1۸

دفتـرکمیسیـونمناقصـات-تلفن322۸44۵4
1-3(موضوعمناقصه:مناقصهواگذاريادارهامورانبارهاينفتشمارهدو

وشهیدتندگویان
1-4(تاریخارائه،اســنادارزیابيازروزچهارشــنبهمورخ1403/02/0۵تاپایانساعتکاريروز
چهارشنبه1403/02/12ازطریقسامانهستادبهآدرساینترنتيhttp:\\setadiran.irميباشد.

-تکمیلوتحویلاسنادمناقصهارزیابيازروزچهارشنبه1403/02/12تاپایانساعتکاريروز
شنبه1403/02/2۹ميباشد.

-تاییدشــرکتهايدارايصلاحیتازســويکمیتهفنيبازرگانيوارسالدعوتنامهبهشرکتهاي
موردتاییدازروزشنبهمورخ1403/02/2۹تاپایانساعتکاريروزشنبهمورخ1403/03/0۵ميباشد.

-ارسالدعوتنامهبهشــرکتهايدارايصلاحیتباتاییدکمیتهفنيبازرگانيودریافتاسناد
مناقصهبرايارائهپیشنهادنرخ)پاکتهايالف،ب،ج(ازروزشنبه1403/03/0۵تاپایانساعت

کاريشنبه1403/03/12
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جهش قیمتی برخی مدل های تلفن همراه با وجود تخصیص 
ارز نیمایی

تســنیم- به تازگی در فضای مجازی 
اخبــار انتقادی از ســوی برخی فعالان 
رشــد  خصــوص   در  کارشناســان  و 
غیرمنتظره تعــدادی از مدل های تلفن 
همراه که تأمین ارز آنها از ســامانه نیما 
و با نرخ مرکــز مبادله و طلا و ارز انجام 

شده است، مطرح گردیده است.
لازم به ذکر اســت: هم اکنون تأمین ارز 

تلفن همراه به دوشکل انجام می شود؛ برای گوشی های وارداتی تا قیمت 600 دلار 
تأمین ارز از سامانه نیما و برای تلفن همراه بالای 600 دلار از جمله آیفون و دو 
مدل از سامســونگ از طریق رویه واردات در مقابل صادرات خود با نرخ آزاد ارز 
ثبت ســفارش و تخصیص صورت می گیرد. بر این اساس قیمت یکی از مدل های 
گوشی چینی ظرف یک ماه حدود 50 درصد افزایش یافته و از حدود 20 میلیون 
تومان به قیمت تقریبی30 میلیون تومان در برخی فروشگاه های آن لاین، افزایش 

یافته است،
این در حالی است که در ماه های اخیر در مورد سایر برندهای تلفن همراه چنین 

نوسان ملموسی دیده نمی شود.
گفتنی است حداکثر ســودی که به صورت قانونی در لایه واردات لحاظ می شود 
18 درصد است. یکی از گمانه ها درخصوص جهش قیمتی مذکور احتمال افزایش 

ارزش گمرکی مدل مذکور در سامانه tsc است.

معاون وزیر کار اعلام کرد:
افزایش دستمزد کارگران در مقایسه با کارمندان بیشتر بود

ایســنا- محمدرضا چکشــیان، معاون وزیر تعاون،کار و رفــاه اجتماعی گفت: 
افزایش 35 درصدی که در حقوق و دستمزد 1۴03 صورت گرفت، در مقایسه با 

سایر اقشار و کارمندان بیشتر بوده است.
محمدرضا چکشــیان در حاشــیه نشســت تبیین برنامه های هفته کارگر درباره 
افزایش 35 درصدی دســتمزد کارگران گفت: افزایش حقوق دستمزد در شرایط 
تورمی ممکن است مطلوب جامعه کارگری نباشد ولی باید دقت داشته باشیم که 
افزایشی که در حوزه دستمزد کارگری در سه سال دولت سیزدهم صورت گرفته 

بسیار بیشتر از افزایشی بوده که در حوزه کارمندی صورت گرفته است.
وی افــزود: دولت و وزارت کار قطعاً با این دغدغه وارد شــده اند که بهبود وضع 
معیشــت کارگران صورت گیرد ولی موانع و محدودیت هایی وجود دارد و برخی 
 سیاســت های کلان اقتصادی باعث می شــود آنطور که اعضای شورای عالی کار

می خواهند اتفاق نیفتد.
چکشیان خاطرنشان کرد: مقایسه میانگین افزایش حقوق در این سه سال نسبت 
به باقی دوره ها و خیلی از سال ها و بقیه گروه ها مثل کارمندی حتماً بیشتر بوده 
اســت با این حال دستمزد کارگران نیاز به بهتر شدن دارد و در شورای عالی کار 
ایــن دغدغه را دارند که چه خدماتی را پیگیری کنند که بخشــی از این کمبود 

را جبران کنند.

شرکت راه آهن:
 به تازگی قطار تجاری از افغانستان وارد ایران نشده است

فارس- طبــق اعلام راه آهن جمهوری 
ایران، اخیراً هیچ قطار تجاری  اسلامی 
از سمت افغانستان وارد محدوده ریلی 

جمهوری اسلامی ایران نشده است.
 شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران 
ضمن اشــاره به این موضوع اعلام کرد 
که  طبق روال مرســوم عبــور بارهای 
ترانزیتــی از کشــورهای مختلف، ابتدا 

تشــریفات قانونی و هماهنگی لازم و اخذ مجوز برای عبور بار از کشورهای میانی 
مسیر انجام می شود و سپس نسبت به اعزام قطار اقدام می گردد.

 روز یکم اردیبهشت امسال یکی از رسانه های داخلی مدعی شده بود اولین قطار 
ترانزیتی حاوی بار 1100 متریک تن ســنگ معدنی از افغانستان به مقصد ترکیه 
وارد ایســتگاه راه آهن در روزنک شد و این اولین محموله تالک افغانستان بود که 
از مسیر ایران راهی ترکیه می شد اما طبق شنیده ها در ایران متوقف ماند و اجازه 

عبور به آن داده نشد. 
راه آهن اعلام کرد: این در حالی است که برای عبور قطار ذکر شده از افغانستان 
به ترکیه از مسیر ایران، هماهنگی مربوطه و نهایتاً صدور مجوز راه آهن جمهوری 

اسلامی ایران انجام نشده است.

ورود ۴۲ میلیارد تومانی نقدینگی حقیقی ها به بازار سهام 
در روز سبز شاخص کل بورس

باشــگاه خبرنگاران- کوروش آسایش، کارشناس بازار ســرمایه گفت: حجم 
معاملات روز گذشته ســهام و حق تقدم ۹ میلیارد و ۷00 میلیون برگه سهم به 

ارزش معاملاتی ۴ هزار و 132 میلیارد تومان ثبت شد.
این کارشــناس بازار سرمایه گفت: شــاخص کل بورس روز گذشته با افزایش 3 
هزار و ۹22 واحدی در تراز 2 میلیون و 316 هزار واحدی ایســتاد. شاخص کل 
هم  نیز با افزایش ۴ هزار و 321 واحدی در ارتفاع ۷5۷ هزار و ۷0۹ واحدی قرار 
گرفت تا بازار شــاهد روند مثبت باشد. این کارشناس بازار سرمایه در ادامه اظهار 
کرد: حجم معاملات روز گذشته سهام و حق تقدم ۹ میلیارد و ۷00 میلیون برگه 
ســهم به ارزش معاملاتی ۴ هزار و 132 میلیارد تومان ثبت شد. همچنین سرانه 
خرید حقیقی ها 25 میلیون و 500 هزار تومان و ســرانه فروش امروز 2۴ میلیون 

و ۹00 هزار تومان بود.
او افزود: شــاهد ورود نقدینگی ۴2 میلیارد تومانی حقیقی ها به بازار سهام بودیم. 
در جریــان معاملات روز گذشــته 52 درصد بازار یعنــی ۴12 نماد در وضعیت 
مثبت و ۴8 درصد بازار به عبارتی 3۷۴ نماد در محدوده منفی به کار خود پایان 
دادند. امروز صنعت استخراج کانه های فلزی شاهد بیشترین میزان ورود نقدینگی 
 بود و بیشــترین خروج نقدینگــی حقیقی ها هم به صنعــت فرآورده های نفتی 

اختصاص یافت.
 این کارشــناس بازار ســرمایه در ادامه می گوید: از جمله عوامل اثرگذار بر روند 
امروز بازار سهام را می توان روند کاهشی نرخ دلار، تصویب فوریت اصلاح بند س 

تبصره 6 قانون، ثبات منطقه و ... نام برد.

تولید ماهیانه شیر خشک به ۲۰ هزار تن رسید
باشــگاه خبرنگاران- ســیاوش ســلیمی، رئیس انجمن تولیدکنندگان شیر 
 خشــک صنعتی گفت: بنابر آمار تولید ماهیانه شیر خشک به 18 تا 20 هزار تن 

رسیده است.
به گفته او، دامداران خواستار افزایش قیمت شیر خام هستند که امیدواریم اصلاح 
قیمت منطقی باشــد، از این رو باید منتظر ماند و دید که وزارت جهاد و سازمان 

حمایت به چه نتیجه ای می رسد.
سلیمی دپوی کنونی شیر خشک در کارخانجات را بیش از ۴5 هزار تن اعلام کرد 
و افزود: با توجه به کاهش قدرت خرید خانوار، شیرخام بیشتری روانه کارخانجات 

شیرخشک می شود.
رئیــس انجمن تولیدکنندگان شیرخشــک صنعتی ادامــه داد: بنابر آمار به طور 
معمول ماهانه ۹ تا 10 هزار تن شــیر خشک صادر می شود. سال گذشته مجموع 

صادرات 12 ماهه شیر خشک حدود 100 هزار تن بوده است.
او قیمت کنونی هر کیلو شــیر خشــک در بازارهای جهانی را 2 دلار اعلام کرد 
و گفت: علی رغم پیگیری های مکرر، هنوز تعرفه گمرکی اصلاح نشــده است که 

براین اساس صادرکنندگان رغبتی به صادرات ندارند.

5 سال سی ام  شماره 6262 اقتصادسه شنبه 1403/02/04     

آگهی ثبتی و دادگستری

ارز

انرژی

حقوق و دستمزد

حمل و نقل ریلی

بورس

بازار

ایســنا- علی اصغر زبردســت، عضــو اتاق 
بازرگانی ایران گفت: موج هیجانی و صعودی 
قیمت ارز بــا توجه به تنش های سیاســی و 
منطقه ای محدود و گذرا بود و تقریباً بلافاصله 

فروکش کرد.
علی اصغر زبردســت با توجه به نمایش اقتدار 
نظامی ایران با نام وعده صادق و بازخوردهای 
جهانی اظهارکرد: بی تردیــد نباید تأثیر این 
تنش منطقه ای را بر بازار نادیده گرفت، اما این 
مسئله تأثیر آنچنانی بر افزایش نرخ ارز نداشت 
و برخلاف فضاســازی ها و پیش بینی های قبل 
از عملیات، روند قیمتی چندان دچار نوســان 

طولانی و عمیقی نشد.
وی ادامه داد: مطمئناً با آرام شــدن منطقه و 
عدم بروز تنش های جدیــد می توانیم منتظر 

ثبات بیشــتر در بازار ارز باشیم. البته فعلًا با 
عــدم واکنش رژیم صهیونیســتی به عملیات 
وعده صادق مواجه هستیم که همین موضوع 
نیــز می توانــد قیمــت ارز را در یــک کانال 
مشــخص و ثابت نگه دارد. ما در شــب انجام 
عملیات وعده صادق تا ســاعات بامدادی روز 
بعد، شــاهد افزایش قیمــت دلار تا ۷0 هزار 
تومــان بودیم که این موج هیجانی ناشــی از 
تنش های سیاسی به ســرعت فروکش کرد و 

دلار دوباره به کانال های قبلی بازگشت.
عضو کمیســیون تســهیل تجارت و مدیریت 
واردات اتــاق بازرگانی ایران افــزود: معتقدم 
اعلام عدم حمایت آمریکا از رژیم صهیونیستی 
در حمله و پاســخ احتمالی به ایــران نیز در 

کاهش قیمت ارز تأثیرگذار بود که 

مطمئناً این موضع گیری آمریکایی ها به دلیل 
تــوان بالای ایــران در مواجهه بــا تنش های 

منطقه ای صورت گرفته است.
زبردســت با اظهار امیدواری به کاهش بیشتر 
قیمــت ارز در روزهای آتی گفــت: قطعاً اگر 
شــرایط بــه همین گونه پیش بــرود می توان 
امیدوار بود کــه کاهش قیمــت ارز ادامه دار 
باشــد؛ چراکه با اعلام موضع آمریکا نســبت 
بــه وعده صادق و عدم پاســخ احتمالی رژیم 
صهیونیستی، دلیلی برای نگرانی بیشتر مردم 

و فعالان اقتصادی در بازار وجود ندارد.
وی در پایان ادامه داد: بی تردید نوسانات اخیر 
ارزی دلیل سیاسی دارد وگرنه افزایش عجیب 
قیمت دلار در عرض یک شــب، هیچ توجیه 

منطقی و اقتصادی ندارد.

نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران و سوریه مطرح کرد:

موج هیجانی قیمت دلار فروکش کرد

قیمت نفت ریزش کرد

نیمی از برق کشور در بخش تولید 
مصرف می شود

عربستان سعودی درصدد جذب سرمایه گذاری چینی برای ابرپروژه نئوم 

کولر گازی برای کدام مناطق، قبوض نجومی برق را همراه دارد

تحقق کاهش معطلی دریافت کد رهگیری برای مستأجران با سامانه خودنویس

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران:

۲ هزار حلقه میانی برای تسریع در نوسازی بافت های فرسوده تشکیل می شود

 ایسنا- قیمت نفت در معاملات روز گذشته بازار آسیا در پی فروکش کردن 
ریسک های ژئوپلیتیکی در خاورمیانه، بیش از یک درصد کاهش یافت.

 بهای معاملات نفت برنت با یک دلار و 21 سنت معادل 1/۴ درصد کاهش، به 
86 دلار و 8 سنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت 
آمریکا برای تحویل در ماه مه که روز دوشــنبه منقضی می شــود، ۹۷ سنت 
معادل 1/2 درصد کاهش یافت و به 82 دلار و 1۷ ســنت در هر بشکه رسید. 
قرارداد تحویل ژوئن با یک دلار و 23 ســنت کاهش، به 80 دلار و ۹۹ سنت 

در هر بشکه رسید.
ئیپ جــون رونگ، استراتژیســت بازار شــرکت آی جی در این بــاره گفت: 
قیمــت نفت برنت نتوانســت افزایش اولیه خود را حفظ کنــد زیرا انتظارات 
گســترده از عدم تشــدید تنش های ژئوپلیتیکی وجود دارد. با در نظر گرفتن 
 ایــن موضــوع، بازارها همچنــان به تعدیل نــرخ اضافی مربوط به ریســک 
ژئوپلیتیکی ادامه می دهند. هر دو شاخص روز جمعه پس از انتشار گزارش هایی 
از شــنیده شدن صدای انفجار در شــهر اصفهان، بیش از 3 دلار در هر بشکه 
صعود کرده بودند اما پس از این که منابع ایرانی اعلام کردند این صداها مربوط 

به فعال شدن سامانه پدافندی بوده است، این رشد را معکوس کردند.
استراتژیســت آی جی گفت: رشــد ذخایر نفت آمریکا هم به فشار فروش در 
بازارهای نفت افزود. آمار اداره اطلاعات انرژی آمریکا در هفته گذشــته نشان 
داد ذخایر نفت آمریکا به میزان 2/۷ میلیون بشکه رشد کرده است که تقریباً 

دو برابر پیش بینی تحلیلگران از رشد 1/۴ میلیون بشکه ای ذخایر بود.
بر اســاس گزارش رویتــرز، تینا تنِگ، تحلیلگر مســتقل بــازار نفت گفت: 
نگرانی های اقتصادی، دوباره به عامل منفی بازار نفت تبدیل شده اند و قیمت ها 
به دلیل رشــد ذخایر نفت آمریکا و مواضــع پولی بانک مرکزی آمریکا، تحت 
فشــار کاهشــی قرار گرفته اند. دلار قوی، نفت را برای دارندگان ارزهای دیگر 

گران تر می کند.

تســنیم- مصطفی 
مشــهدی،  رجبــی 
مدیرعامــل شــرکت 
توانیر اظهار داشت: در 
سال 1۴00 با ناترازی 
بودیم  شدیدی مواجه 
امــا طــی دو ســال 
گذشــته بــا مجموع 
انجام شــده  اقدامات 

این ناترازی با درایت و برنامه ریزی های دقیق به حداقل رسید.
وی با بیان این که برای گذر از اوج بار تابســتان امسال 180 اقدام 
تأمین انرژی در کشــور تعریف شده اســت گفت: امیدواریم سال 

جاری نیز سال مطلوبی برای صنعت برق کشور باشد.
مدیرعامــل توانیر خاطرنشــان کرد: در این زمینــه ظرفیت های 
مناســبی در حوزه صنعت برق ایجاد شده که ساخت نیروگاه های 
حرارتــی جدید و راه انــدازی نیروگاه هــای تجدیدپذیر و احداث 

شبکه های توزیع و انتقال برق از جمله آنهاست.
ســخنگوی صنعت بــرق تصریح کــرد: به صــورت میانگین 50 
 درصد برق کشــور در بخش تولید واحدهای صنعتی و کشاورزی 

مصرف می شود.
رجبی مشــهدی با اشــاره به آغاز معاملات برق در بورس انرژی 
توسط شــرکت های توزیع برق گفت: در نخســتین روز معاملات 
شــرکت های توزیع نیروی برق در بورس انرژی، 21 شرکت توزیع 
نیــروی برق موفق به خریــد برق به ارزش 32 میلیــارد تومان از 

تولیدکنندگان برق شدند.
وی با ابراز اینکه با اصلاح جریان مالی صنعت برق، شــرکت های 
توزیع نیروی برق می توانند از اول اردیبهشــت ماه نسبت به خرید 
برق از بورس انرژی اقدام کنند، افزود: بیشــترین حجم معاملات 
مربوط به شــرکت توزیع نیروی برق اهواز بوده که بالاترین رکورد 

را ثبت کرده است.

فارس- بــه دنبال اعلام بــه تأخیر افتــادن روند 
پیشــرفت پروژه ساخت ابر شهر هوشــمند نئوم در 
عربســتان ســعودی، مسئولان این کشــور درصدد 
جــذب ســرمایه گذاران چینی برآمدند. مســئولان 
ابر شــهر هوشــمند نئوم که عربســتان ســعودی 
در حــال ســاخت آن در صحرای خود مشــرف به 
دریای ســرخ اســت، یک تور اختصاصــی به چین 
برای جــذب ســرمایه گذاران تــدارک دیدند و در 
آنجا خطــوط کلی این پــروژه گران قیمــت را به 
چینی ها ارائه کردند. مســئولان پروژه نئوم در پکن، 
 شــانگ های و هنگ کنگ برنامه های این پروژه را به 
ســرمایه گذاران چینــی ارائه کردنــد. مدیر اجرایی 
برنامه ریزی شــهری نئوم، طارق القدومی، درجریان 
بازدید از نمایشگاه اختصاص داده شده به این پروژه 
در موزه M+ در هنگ کنگ، گفت: این شرکت قصد 
دارد به تعــادل بین »حفاظــت از طبیعت، زندگی 
انســان و رفاه اقتصادی دست یابد«. وی افزود: نئوم 
دید بســیار گســترده ای دارد. این احتمالاً هیجان 
انگیزترین و آینده نگرترین ابتکار قرن بیســت و یکم 
است هنوز درباره دســتیابی سعودی ها به توافقی با 
چینی ها خبری منتشــر نشده اســت. لئونارد چان، 
رئیس انجمن توســعه فناوری نوآورانه هنگ کنگ، 
گفــت که این نمایشــگاه به متر مرمــوز بودن نئوم 
کمک کرده اســت. او افزود: من مایل به زندگی در 
آســمان خراش لاین نیستیم. آنجا احساس می شود 

در ســیم ســیتی)بازی الکترونیکی( و به دور از دنیا 
هســتی من تحمل چنین چیزی را نــدارم اما برای 

تفریح بله حاضرم از آنجا بازدید کنم .
کشور عربســتان سعودی یک چشم اندازی اقتصادی 
با عنوان طرح توســعه 2030 طراحی کرده است و 
هدف آن تنوع بخشیدن به اقتصاد عربستان سعودی 
بــه دور از نفت اســت هر چند چشــم انداز مزبور با 
محدودیت ها وچالش هایی مواجه اســت. در همین 
راستا ســاخت شهر نئوم عربســتان یک پروژه جاه 
طلبانه اســت که با چالش هایی مواجه است. یکی از 
چالش ها تأمین مالی پروژه است. چالش دیگر ایجاد 
زیرســاخت های لازم برای یک شهر هوشمند است. 
مدیریت جمعیت و ترافیک و همچنین حفظ فرهنگ 
و ســنت های عربســتان از دیگــر چالش های پیش 
روی حاکمان و مردم عربســتان اســت.خبرگزاری 
آمریکایی بلومبرگ به تازگی گزارش داد عربســتان 
ســعودی در حال عقب نشینی از جاه طلبی های خود 
در پروژه 1/5 تریلیون دلاری ســاخت ابرشهر نئوم 
اســت و پیمانکاران در حال اخراج کارگران هستند.

این منبع که خواست نامش فاش نشود به بلومبرگ 
گفته اســت که مقامات سعودی پیش بینی می کنند 
که تا ســال 2023 تنها 2/۴ کیلومتــر از این پروژه 
۷00 کیلومتری ساخته شود. ابر شهر نئوم عربستان 
یک شهر در حال ساخت در استان تبوک در شمال 
غربی عربســتان سعودی و در ســاحل دریای سرخ 

اســت که قرار اســت در آینده به یک مرکز مدرن و 
پیشرفته تبدیل شود.طرح نئوم عربستان بهره گیری 
از تکنولوژی هــای هوش مصنوعی و سیســتم های 
هوشمند را در تمامی جوانب زندگی شهروندان خود 
در نظر دارد؛ پروژه آسمان خراش آینه ای لاین یکی 
از متمایزتریــن بخش پروژه نئوم اســت که با ۷00 
کیلومتر درازا پهنــا و ارتفاعی به ترتیب 200 متر و 
500 متر خواهد داشــت.در کنفرانس سرمایه گذاری 
عربســتان سعودی و چین در آذر ماه گذشته که در 
جریان ســفر وزیر سرمایه گذاری ســعودی به پکن 
برگزار شــد، بیش از 60 یادداشت تفاهم و توافقنامه 
بــه ارزش 25 میلیارد دلار به امضاء رســید، اتفاقی 
که انتظارها برای تقویــت روابط تجاری و اقتصادی 
پکن و ریــاض را افزایش می دهد.ایــن توافقنامه ها 
در بخش هــای مختلف از جمله انرژی، کشــاورزی، 

گردشگری، معدن و خدمات مالی بوده است.

مهر- با نزدیکی به تابســتان مصرف بــرق یکباره اوج 
می گیرد؛ یکی از مهمتریــن دلایل افزایش مصرف برق 
اســتفاده از کولر نامتناســب با اقلیم است به طوری که 
80 درصد مشــترکان کشــور در اقلیم عادی و معتدل 
زندگی می کنند اما همچنان از کولرهای گازی استفاده 
می کنند که این امر علاوه بر هزینه بالایی که برایشــان 

دارد موجب به ناترازی برق هم می شود.
مدیــر عامــل توانیر چنــدی در رابطه با ایــن موضوع 
گفت: کســانی که در مناطق معتدل هســتند و از کولر 
گازی اســتفاده می کنند در صورتی کــه مراعات نکنند 
میزان مصرف برق آنها بیش از الگوی مصرف می شــود 
و در صــورت اســتفاده بی رویــه کولرهــای گازی در 
 این مناطق منجر به افزایش قبوض و ســنگین شــدن 

قبوضشان می شود.
ســخنگوی صنعت برق خاطر نشــان کرد: کســانی که 
هنوز نســبت به تغییر کولر آبی به گازی اقدام نکرده اند، 
بداننــد که هزینه برق این افراد افزایش قابل ملاحظه ای 
پیدا خواهد کرد و در این مناطق توصیه ما اســتفاده از 

کولرهای آبی و یا اســتفاده از کولرهای پر بازدهی است 
که اخیراً از موتورهای BLDC استفاده می کنند در این 
صورت مصرف برق به شدت کاهش پیدا می کند و تعرفه 

برق مناسب تری پرداخت خواهند کرد.
اســتفاده از کولرهــای گازی در ســال های اخیــر در 
کلانشــهرها به خصوص تهران رواج پیدا کرده اســت و 
اخیراً نیز در رسانه ها تبلیغات گسترده ای برای خرید این 
کولرها صورت می گیرد تا جایی که وزارت نیرو دســتور 

داده است تا تبلیغ این کولرها ممنوع شود.
رجبی مشــهدی در همین راســتا با تأکید بر اینکه اگر 
مشترکان هنگام خرید وســایل برقی به برچسب انرژی 
آن توجه کنند، هزینه برق مصرفی شــان به مراتب کمتر 
خواهد شد، خاطر نشــان کرد: بخشی از پرمصرفی برق 
به انتخــاب تجهیزات برقی باز می گــردد به طوری که 
 +A و A اگر برچســب انرژی هرچــه رده بالاتری نظیر
و A++ و A+++ داشــته باشــد، مصرف آن وسیله برقی 
به مراتب کمتر بوده و ســهم هزینه برق در سبد خانوار 
 نیز به طور محسوســی کاهش می یابد اما مسئله اصلی 

مصرف کنندگان وســایل برقی همچون کولر گازی محل 
زندگی آنها است.

اگر مصرف کنندگان برق به پشــت قبوض خود مراجعه 
کننــد میزان بــرق نرمــال مصرفــی در منطقه تحت 
ســکونت خود را ملاحظه خواهند کرد و براین اســاس 
می توانند اقدام به خرید وســایل سرمایشی و گرمایشی 
 برقــی متناســب بــا محل ســکونت خود کننــد تا به 
افزایــش ناترازی برق دامن نزنند و با قبوض نجومی برق 

نیز مواجه نشوند.

مسکن  کارشناسسیاست گذاری  خبرنگاران-  باشگاه 
گفت: همزمان بــا راه اندازی ســامانه خودنویس میزان 
معطلی مســتأجران برای دریافت کد رهگیری به شکل 

چشمگیری کاهش یافته است.
 راه انــدازی ســامانه خود نویس خود یکــی از مهم ترین 
برنامه ها برای بهبود و تقویت بازار اجاره مسکن به شمار 
می رود چراکه راه اندازی این ســامانه خود باعث شــده 
است که دســت بخش زیادی از دلالان و سوداگران در 
این بازار کوتاه شــود و ما شاهد آن هستیم که نرخ های 
اجاره هم در این بازار روند رو به کاهشی پیدا کرده است.
راه اندازی ســامانه خودنویس یکی از مهم ترین اقدامات 

دولت به شمار می رود که توانسته است تا حدودی زمینه 
را برای ایجاد آرامش در بازار اجاره مســکن فراهم کند 
و از ســوی دیگر با ورود این سامانه و طراحی آن زمینه 
برای همکاری بیشــتر مردم و اســتفاده از ظرفیت های 

مردمی در این بازار بسیار گسترده تر شده است.
ایلاتی کارشناس سیاست گذاری مســکن با بیان اینکه 
اســتفاده از ظرفیت های مردمی همزمان بــا راه اندازی 
ســامانه خودنویس توانسته است بسیار بیشتر از گذشته 
 باشــد گفــت: راه اندازی ســامانه خودنویــس علاوه بر 
صرفه جویی هزینه ها برای متقاضیان باعث شــده است 
که گرفتن کد رهگیری برای مســتأجران جهت دریافت 

تسهیلات بســیار کاهش یابد و این اقدام خود می تواند 
گام بزرگی در حذف مشکلات و موانع دریافت تسهیلات 

برای متقاضیان باشد.

 ایرنا-محمد آیینی، مدیرعامل شــرکت بازآفرینی شهری 
ایران گفت: بر اساس برنامه ریزی های انجام شده باید امسال 
2 هزار حلقــه میانی در محلات هدف بازآفرینی شــهری 
شکل گیرد که سهم هر اســتان به طور متوسط 60 حلقه 
میانی خواهد بود. محمد آیینی در نخستین جلسه شورای 
نوسازی مسکن در سال جدید از هدف گذاری برای تشکیل 
2 هزار حلقه میانی خبر داد و گفت: به طور متوســط باید 
در هر اســتان60 حلقه میانی طی 6 ماه نخست سال شکل 
بگیرد و لازم است ادارات کل استان ها تمرکز خود را بر این 

موضوع بگذارند.
معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه توجیه کردن و 

جلب اعتماد ساکنان بافت های فرسوده، کار نوسازی مسکن 
در این بافت ها را رونق می دهد، عنوان کرد: قرار است امسال 
به شکل سازمان یافته حلقه های میانی را شناسایی کرده و 
به آنان آموزش های لازم داده شود تا بتوانند به عنوان پلی 
میان ساکنان بافت های فرسوده و سرمایه گذاران عمل کرده 

و آن ها را به نوسازی تشویق کنند.
دبیر ســتاد ملی بازآفرینی شــهری پایدار بــا بیان این که 
وزیر راه و شهرســازی نیز بر استفاده از ظرفیت حلقه های 
میانــی در وزارتخانــه بــا محوریــت شــرکت بازآفرینی 
شــهری ایران تأکیــد دارد، تصریح کرد: پــس از برگزاری 
گردهمایی گروه هــای جهادی حلقه هــای میانی در راه و 
 شهرســازی که اردیبهشــت ماه برگزار می شــود، چندین 
 پویــش مرتبــط در همه محلات هدف کشــور نیــز برپا 
خواهیم کرد. هدف این اســت در ســال جاری فعالیت ها 
مضاعــف شــده و حداقــل 150 هزار واحد مســکونی در 

این بافت ها در دســت نوســازی قرار گیرد. آیینی با بیان 
اینکــه در این راه باید از ظرفیت همــه گروه های جهادی 
اســتفاده کنیم، ضمن تبریک روز ارتش اظهار کرد: ارتش 
یکــی از ظرفیت های خوبی اســت که همیشــه در حوزه 
محرومیت زدایــی حضــور پر رنگ داشــته اســت و جلب 

همکاری این نهاد کمک بزرگی در این مسیر خواهد بود. 
وی همچنین استفاده از توانایی های اعضای شوراهای شهر 
را از دیگر ظرفیت ها در این زمینه برشمرد و گفت: اعضای 
شوراهای شهر به شکل مستقیم با مردم در ارتباط هستند 
و می توانند در زمینه اطلاع رسانی بسیار مثمرثمر باشند. از 
ســوی دیگر وزارت کشور نیز بر استفاده از ظرفیت سازمان 
امور اجتماعی کشور تأکید دارد و باید با برنامه ریزی از تمام 

این ظرفیت ها استفاده کنیم.
به گفته مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران، تشکیل 
و آمــوزش حلقه های میانی بســیار مهم اســت؛ زیرا هیچ 

ارتباطی نمی تواند به اندازه ارتباط چهره به چهره تأثیرگذار 
باشد.

تشکیل حلقه میانی در ۸۶ شهر
در این جلســه ســعید اســدی محجوب، مدیــرکل دفتر 
مطالعات کاربردی و امور ترویجی شرکت بازآفرینی شهری 
ایران گزارشی از وضعیت تشکیل حلقه های میانی ارائه کرد 
و گفت: تا کنون در 86 شهر و 381 محله 3۷۴ حلقه میانی 

تشکیل شده است.
توزیع ۴۴ هزار و ۸۷۵ مورد بسته تشویقی در محلات هدف

وی افــزود: در 261 محله هدف بازآفرینی شــهری، تعداد 
۴۴ هزار و 8۷5 مورد بســته تشــویقی به صورت چهره به 
چهره بین ساکنان محلات هدف توزیع و اطلاعات لازم در 
خصوص انواع تسهیلات شهرســازانه و مالی برای نوسازی 

مسکن در اختیار آنان قرار گرفت.

اقتصاد بین الملل

انرژی

مسکن

راه و شهرسازی

انرژی
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تلویزیون

تلویزیون

سینما

اکران فیلمی با بازی» رؤیا افشار«

 پوستر فیلم ســینمایی »همسایه شما، زهره« به کارگردانی علی درخشنده که 
از چهارشــنبه ۵ اردیبهشت در ســینماهای گروه هنر و تجربه اکران می شود؛ 

منتشر شد. 
پوستر این فیلم سینمایی را مجید برزگر طراحی کرده است. 

این درام روانشناختی، نخستین اثر سینمایی علی درخشنده است. 
رؤیا افشــار، ندا جبرئیلی، مســعود دلخواه، قربان نجفی، علی بی غم، ســینوهه 
دانشــمند، توران یاقوتی و سعید آرمند در »همسایه شما، زهره« به ایفای نقش 

پرداختند. 

شبکه سه پس از »هفت سر اژدها« به مخاطبانش 
»بدل« می زند

زمان پخش ســریال »بدل« به کارگردانی علی مشــهدی کــه در آن بازیگرانی 
همچون شــهرام قائدی، هادی عامل هاشــمی، داریوش سلیمی، اصغر حیدری، 

ساعد هدایتی به ایفای نقش پرداخته اند مشخص شد. 
علی مشــهدی، کارگردان و نویســنده ســریال »بدل« در گفت و گو با خبرنگار 
فارس درباره زمان پخش این ســریال گفــت: »بدل« در مراحل پایانی تدوین و 
صداگذاری است و 100 درصد بعد از »هفت سر اژدها« به روی آنتن شبکه سه 

سیما خواهد رفت. 
لازم بــه ذکر اســت در »بدل« بازیگرانــی همچون بازیگرانی همچون شــهرام 
قائدی، هادی عامل هاشــمی، داریوش ســلیمی، اصغر حیدری، ساعد هدایتی، 
اشکان اشتیاق، فرزانه ســهیلی، ابوالفضل رجبی و پریسا مقتدی به ایفای نقش 
پرداخته اند. این سریال به کارگردانی و نویسندگی علی مشهدی )علی مسعودی( 
و به تهیه کنندگی رضا نصیرپور که محصول ســیما فیلم است، در فضایی طنز 
به تحول انســان پرداخته است. علی مشهدی کارگردانی سریال های »آخرخط« 

و »نوروز رنگی« را در کارنامه دارد.

»اسلحه مادری« در قاب شبکه دو

هم زمان با سالروز شکست حمله نظامی آمریکا به ایران )طبس(، شبکه دو سیما 
مستند های »اسلحه مادری« و »چهل و سه روز« را روانه آنتن می کند. 

مســتند »اسلحه مادری« ســاخته سیده زهرا موســوی ازغندی روایت مادری 
شــجاع است که در هنگام رزم همســر و فرزند شهیدش با اشرار، مسلح شده و 
از خانه و فرزندانش دفاع می کند. ازغدی مســتند »اســلحه مادری« را این گونه 
معرفی می کند: »اسلحه مادری« داستان زنی است که برای هدفی بزرگ تلاش 
می کند، داســتان زنی که چتر حمایت و مادرانگــی او تنها منحصر به فرزندان 
خود نیســت. او معتقد است راه نجات در ایستادگی، آمادگی، شجاعت و دوست 
داشتن دیگران است؛ وقتی شــجاعت و عشق در وجود یک مادر درهم آمیخته 

باشد، خانواده در امان می ماند. 
این مستند دوشنبه ۳ اردیبهشت حوالی ساعت 1۴:۳0 از شبکه دو سیما پخش 
می شود. لازم به ذکر است که مستند »چهل و سه روز« نیز سوم اردیبهشت ماه 
حوالی ســاعت 1۴ روانه آنتن شبکه دو می شود. »چهل و سه روز« روایتگر ۴۳ 
روز نخســت انقلاب اســلامی ایران و ماجرای تشکیل حزب کوموله و دموکرات 
و ناآرامی های غرب کشــور در این دوران است. این مستند به کارگردانی داوود 

مرادیان و تهیه کنندگی عباس مرادیان تهیه و تولید شده است.

ورزش

پــوران درخشــنده در تدارک ســاخت فیلم 
»عشــق« با موضــوع مهاجرت و بــا حضور 

بازیگران ایرانی و خارجی است. 
این کارگردان که از چند ســال قبل درصدد 
ســاخت فیلم »هیس پسرها گریه نمی کنند« 
بوده، بیان کرد:  هنوز موافقتی برای ســاخت 
این فیلم از ســوی سازمان ســینمایی اعلام 
نشــده در صورتــی کــه پیش تــر در دولت 
گذشــته مجوز ســاخت گرفته بــودم ولی به 
دلیــل همزمانی با دوران شــیوع کرونا و بعد 
هم یکســری مشــکلات دیگر تاریــخ پروانه 
ســاخت منقضی شد و نتوانســتم ساخت آن 

را زودتر شــروع کنم. وقتی هم بــرای تمدید پروانه اقدام 
کردم با آن موافقت نشــد. برای من ســؤال است که مگر 
 شرایط با گذشــته چه فرقی دارد که الان نمی توان چنین 

فیلمی را ساخت؟ 
درخشــنده درباره اینکه در ســال جدید محورهایی برای 
فیلم ســازی اعلام شده که موضوعات اجتماعی و معضلات 
فرهنگی را هم در برمی گیرد، گفت: واقعیت این اســت که 
من برای ساخت فیلمی که موضوع و دغدغه ای فرهنگی و 

اجتماعی دارد، جوابی قانع کننده نگرفتم. 
وی اضافه کرد:  در حال حاضر یک فیلم نامه دیگر هم دارم 
که آن را در آمریکا نوشتم و پروانه ساختش را هم گرفته ام. 
این فیلم نامه با نام »عشق« درباره مهاجرت است که فعلاً 

اولویت اصلی ام ساخت همین فیلم است.  
درخشــنده این روزها در حال مذاکره با بازیگر اســت تا 
هــر چه زودتر فیلمــش را که با نویســندگی، کارگردانی 
و تهیه کنندگــی خــودش ســاخته خواهــد شــد، کلید 
 بزنــد. او تأکید دارد که »عشــق« را حتمــا باید در خارج 

از کشور بسازد.  
این فیلم ساز کرمانشــاهی از مدت ها قبل مشغول نوشتن 
رمانی براساس زندگی مادرش بوده که درباره آن می گوید:  
رمان »مادرم ایران« احتمالاً تا ماه آینده تمام می شــود و 
پس از پایان کار برای انتشــار آن اقدام می کنم.  قصد دارم 
در آینده هم یک سریال براساس همین رمان برای شبکه 

نمایش خانگی بسازم. 

بازیگــر فیلم »آســمان غــرب« دربــاره تجربــه بازی 
در ایــن فیلــم گفــت: این ژانــر آن قدر جــای کار دارد 
کــه هــر بازیگری دلــش می خواهــد در ایــن فضاهای 
پرتنــش و پرحس وحال حضور داشــته باشــد. فضاهایی 
 کــه از دســت دادن و پیــروزی و شکســت را بــا هم

تجربه می کند. 
این بازیگر در پاســخ به اینکه نقشی که ایفا کرده از روی 
یک شخصیت واقعی اســت یا خیر، گفت: قصه »آسمان 
غرب« دربــاره ســه روز ابتدایی جنگ اســت؛ بزنگاهی 
تاریخی که یک تصمیم می توانست مسیر جنگ را عوض 
کند. در این تصمیم اکبر شــیرودی هم رزمانی دارد که با 

او هم قسم می شوند. 
او افزود: نقش من، نقش رزمنده فداکاری است که شهید 
نیستند بلکه شهید زنده هستند. من نقش نریمان شاداب 
را بــازی کردم که یکی از ســه خلبان یگان هجوم کبری 

بودند که آن حماسه بزرگ را خلق کردند. 
پیام اینالویی بــا بیان اینکه این کاراکتــر ابعاد مختلفی 
داشــت گفت: کاراکتر چون خلبان، ابعاد فنی داشــت و 
نیازمند تمرین بود. دوســتان هوانیــزور کمک کردند تا 
بتوانیــم روی هلی کوپتر کبری تمریــن کنیم تا مخاطب 

بتوانــد در نمای اول یک خلبان را بــاور کند. برای خلق 
شخصیت نیز مستندات نوشتاری و تصویری وجود داشت 

که از آن کمک گرفتیم. 
این بازیگر درباره گریم سنگین و متفاوتی که داشت بیان 
کــرد: بخش جذاب بازیگری این اســت که این فرصت را 
داریــد که آدم های مختلف را زندگــی کنید. اینکه گریم 
متفاوتی داشــته باشید، بخشــی از ظاهر آن آدم هاست و 
این هیجان انگیز است و با کمال میل به سمت آن می روم؛ 
البته که با فر کردن موهایم مصیبت داشــتم و این هم از 

شیرینی های کار بود. 
اینالویــی با اشــاره بــه لوکیشــن های فیلم کــه همان 
لوکیشــن های واقعی حادثه بودنــد، توضیح داد: ما در پد 
پرواز هوانیروز در کرمانشــاه فیلمبرداری داشتیم و نه در 
اســتودیو. فیلم برداری در لوکیشن اصلی و در بلندی های 
بازی دراز انجام شد. در همان محلی که این حماسه انجام 
شده بود. در اینجا بود که یک پرواز هلی کوپر، تمام صورت 
ما را پر از خاک می کرد و همین باعث می شــد رزمنده ها 

رزمنده تر شوند. 
وی ادامه داد: همه صحنه های »آســمان غرب« به صورت 
واقعی فیلمبرداری شده و هیچکدام سی جی نیست. بلند 
کردن هلی کوپر ریسک بالایی دارد و این ریسک را همگی 

تقبل کردیم. 
این بازیگر درباره میلاد کی مــرام که نقش اصلی فیلم را 
ایفا می کند نیز گفت: میلاد کی مرام احســاس یک برادر 
بزرگ تر داشــت که همه هم گروهی هایــش را با خودش 

هم انرژی و همراه می کرد. 
اینالویــی افزود: میــلاد برادرانه با ما تمریــن می کرد و 
اتود می زدیم. او برای ســکانس های احساســی، ساعت ها 
تنهــا می شــد و اثر آن تا ســاعت ها بعد از آن ســکانس 
 نیز همراه او بود و مدتی می گذشــت تــا به حالت عادی 

برگردد. 

»جنگ داخلی« به کارگردانــی الکس گارلند بار دیگر در 
فروش آخر هفته ردیف نخســت را به خود اختصاص داد 
و موفق شــد رقیب سرســخت خود، »ابیگیل«، را به رده 
دوم بفرســتد و برای دومین هفتــه متوالی درصدر باکس 

آفیس قرار گیرد. 
»جنــگ داخلی« از کمپانــی ای-٢۴ با 1٢٨/11 به جمع 
٨٨۴/۴۴ میلیــون دلار در فــروش داخلــی و ۴۶۴/۴٩ 
در فروش جهانی رســید. داســتان این فیلم در آمریکایی 
ازهم گســیخته اتفاق می افتد. کریستن دانست، واگنر مورا 
و کیلی اســپینی در نقــش خبرنــگار در بحبوحه جنگ 
 داخلی آمریکا راهی واشــنگتن می شــوند تا وقایع جنگ

را به ثبت برسانند. 
»جنگ داخلی« که با بودجه ۵0 میلیون دلاری ســاخته 
شده و پرخرج ترین فیلم تاریخ این استودیو تا امروز است، 
موفق شده به پنجمین فیلم پرفروش تاریخ این استودیوی 
فیلم سازی تبدیل شــود. »ابیگیل« از کمپانی یونیورسال 
پیکچرز با ٢/10 میلیون دلار در فروش داخلی به 1۵/٢٢٧ 
میلیــون دلار در فروش جهانی دســت یافــت. این فیلم 
ترســناک به کارگردانی مت بتینلی اولپین و تایلر جیلت و 
با هنرنمایی ملیســا باررا، دن استیونز و آلیشا وبر، داستان 
ابیگل دختر یک شــخص قدرتمنــد را روایت می کند که 
توسط گروهی ربوده می شــود؛ تا زمانی که ماهیت واقعی 
ابیگل که خون آشــام است آشکار می شود و تک تک آنها را 

شکار می کند. 
»گودزیلا در برابر کونگ: امپراتوری جدید« به کارگردانی 
آدام وینگارد از کمپانی برادران وارنر نیز با ۴۵۵/٩ به جمع 
۶1٧/1٧1 میلیــون دلار در فــروش داخلی و ۴٨۵/٢1٧ 
در فروش جهانی رســید. داســتان فیلم دربــاره هیولایی 
وحشــتناک اســت که تمام موجودات کــره زمین را در 
معــرض خطر قرار می دهد و گودزیلا و کونگ با آن روبه رو 
می شوند. ربکا هال، دن اســتیونز و برایان تایری هنری از 

بازیگران این فیلم هستند. 

»وزارت جنــگ ناجوانمردانــه« از کمپانــی لاینزگیــت 
نیــز فــروش ٩ میلیــون دلاری داشــت. ایــن فیلم به 
کارگردانــی گای ریچــی و هنرنمایــی هنــری کویل و 
الکس پتیفر، داســتان گروهــی از ســربازان حرفه ای را 
روایت می کند که توســط ارتش بریتانیــا در طول جنگ 
 جهانــی بــه کار گرفته می شــوند تا به نیروهــای آلمانی 

حمله کنند. 
فیلم هــای پرفروش هفته های گذشــته، »تلماســه ٢« به 
کارگردانی دنــی ویلنوو و »مرد میمونــی« به کارگردانی 
دو پتــال نیز در رده های پایین تر قرار گرفتند. بر اســاس 
این آمــار، این هفته یکی از پایین ترین فروش های ســال 
٢0٢۴ را رقــم زد و تمامی فیلم ها در مجموع ۶۵ میلیون 
دلار فروختند که ٢0 درصد کمتر از هفته مشــابه در سال 

٢0٢۳ است. 

پوراندرخشنده»عشق«میسازد

»میلاد کی مرام« برای بعضی سکانس ها ساعت ها 
تنها می شد

آمریکایی ها برای »جنگ داخلی« صف کشیدند

تالوکار شیرازی راهی رقابت های گزینشی جام  های 
جهانی ووشو شد

بــه گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، رقابت های 
گزینشــی جام  های جهانی ووشو تالو و ساندا از روز ۴ لغایت ۶ اردیبهشت ماه 
در شهر جیان یین برگزار خواهد شد و تیم ملی ووشو کشورمان با 1۴ ورزشکار 
)٨ ســانداکار و ۶ تالــوکار( در این رویداد حضور پیدا می کند. مراســم بدرقه 
کاروان ووشو کشورمان با حضور امیرصدیقی رئیس، حمیده صادقی سرپرست 
نایب رئیس بانوان، مجید ملکی دبیرکل فدراســیون ووشو و نفرات تیم اعزامی 
برگزار شد. تیم ملی ووشو  کشــورمان یک شنبه شب ٢ اردیبهشت ماه 1۴0۳ 
تهران را به مقصد چین ترک کرد. مصطفی حســن زاده تالوکار اســتان فارس 

راهی این مسابقات شد. 

رقابتهایبینالمللیکشتیفرنگیجوانانجامشهدایغزه
کسب 4 نشان رنگارنگ توسط کشتی گیران استان فارس

بــه گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، رقابت های 
کشتی فرنگی جوانان جام شهدای غزه در شهر مریوان استان کردستان برگزار 
شــد و در پایان تیم ایران به عنوان قهرمانی دســت یافت و تیم های عراق و 
ارمنســتان دوم و سوم شدند. کشتی گیران اســتان فارس در این مسابقات به 

یک نشان طلا، دو نقره و یک برنز دست یافتند. 
در وزن ۶٧ کیلوگرم حســین اسفندیاری نژاد به مدال طلا رسید، در وزن ۶۳ 
کیلوگرم محمد کمالی و در وزن ۶٧ کیلوگرم حســام موســوی صاحب مدال 

نقره شدند و در وزن ۵۵ کیلوگرم محمدرضا توکلیان بر سکوی سوم ایستاد.

همایش پیاده روی به مناسبت روز دختر در سراسر کشور 
برگزار می شود

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان فارس، نشســت هماهنگی 
برگزاری همایش پیاده روی به مناســبت روز دختر که مقرر است همزمان در 
سراســر کشوربرگزار گردد با حضور سرپرست اداره کل ورزش و جوانان فارس 

و نمایندگان دستگاه های اجرایی برگزار شد.
سرپرست اداره کل ورزش و جوانان فارس در نشست مذکور ضمن گرامیداشت 
یاد شــهدا خصوصاً شهدای ورزشکار اظهار داشت: در کلیه رویداد ها زنده نگه 
نداشــتن یاد و نام شــهدا وظیفه ما اســت و پیش کنگره بزرگداشت یادواره 
شــهدای اســتان فارس در شــهریور ماه جاری برگزار و از خانواده شــهدای 

ورزشکار در این کنگره تجلیل به عمل خواهد آمد. 
وی افــزود: ٢٨ اردیبهشــت ماه همایش بزرگ پیاده روی به مناســبت میلاد 
حضرت معصومه و روز دختر در اســتان فارس همزمان با سراسر کشور برگزار 
خواهد شــد. سرپرست اداره کل ورزش و جوانان فارس ادامه داد: دختر قوی، 

مادر قوی و فارس قوی شعار این رویداد ورزشی است. 
وی با اشــاره به انتصاب سرپرســت جدید هیئت ورزش های همگانی استان 
فارس بیان داشــت: انتصاب جناب آقای چوبینی در هیأت ورزشهای همگانی 
می تواند با اســتفاده از ظرفیت ایشــان و مجموعه شــهرداری شیراز ورزش 

همگانی را بیش از پیش در سطح استان رونق بخشد . 

»گل محمدی« با تراکتور توافق کرد

به گزارش ایســنا، یک منبع مطلع به خبرنگار ایســنا اعلام کرد که سرمربی 
پیشــین تیم فوتبال پرســپولیس برای نشســتن روی نیمکت تراکتور با این 
باشــگاه تبریزی به توافق رسیده اســت. بعد از جدایی پاکو خمس از تراکتور، 
مسئولان این باشگاه مذاکراتی با یحیی گل محمدی انجام دادند تا او را راضی 

به نشستن روی نیمکت تیمشان کنند. 

به گزارش تســنیم و به نقل از سایت فدراسیون فوتبال، کمیته 
انضباطی رأی خود را درباره سیدحسین حسینی دروازه بان تیم 

استقلال تهران صادر کرد. در این رأی آمده است:
»درباره گــزارش واصله علیه سیدحســین حســینی بازیکن 
باشــگاه اســتقلال تهران مبنی بــر نقض مــاده ٧1 مقررات 
انضباطــی با توجــه به مجمــوع اوراق و محتویــات پرونده و 
بــا عنایت به مصاحبه ایشــان پس از بازی با تیم شــمس آذر 
قزویــن در تاریخ ۳1 فروردین ماه بیــان مطالبی در ارتباط با 
رأی صادره از ســوی این کمیته در پرونده که در مورد تخلفات 
بازیکــن موصوف بعد از مســابقه تیم هــای آلومینیوم اراک و 
 اســتقلال تهران از جمله بدرفتاری نســبت به مقامات رسمی 
مســابقه )افسران امنیتی مسابقه( صادر شده است، هر چند در 
ظاهــر این مطالب حکایت از تمکیــن از رأی صادره دارد، ولی 
چگونگــی و نحوه بیان و عبارات بــه کار رفته در این مصاحبه 
موید قصد مشارالیه در خفیف و سبک جلوه دادن تصمیمات و 
اقدامات صورت گرفته از ســوی رکن قضایی فدراسیون فوتبال 
پیرامون تخلفات رخ داده در مســابقه دو تیم آلومینیوم اراک و 
استقلال تهران اســت، در نتیجه، فعل سیدحسین حسینی از 
مصادیق رفتار توهین آمیز تشــخیص و بر همین اساس مستند 
بــه مواد ٧1 و 11۳ مقررات انضباطی ضمن قطعی و قابل اجرا 
شدن یک جلســه محرومیت تعلیقی ایشــان، موضوع دادنامه 

شــماره ۳0٩۶ مورخ ٢٩ فروردین ماه نامبرده به پرداخت مبلغ 
ســیصد میلیون ریال جریمه نقدی و نیز الــزام به عذرخواهی 
در رســانه های رســمی بابت تخلفات ارتکابی خــود با لحاظ 
ماده ٨٩ مقررات موصوف و همچنین باشــگاه اســتقلال تهران 
نیز به لحاظ تحقق مســئولیت تضامنــی در مورد این تخلف و 
عــدم نظارت بر مصاحبه صورت گرفتــه وفق ماده ۵0 مقررات 
 انضباطی بــه پرداخت مبلغ ۶00 میلیــون ریال جریمه نقدی 

محکوم می شود. 
رأی صــادره ظــرف مهلــت هفــت روز از تاریخ ابــلاغ قابل 

تجدیدنظرخواهی نزد کمیته استیناف خواهد بود«. 

کاپیتان استقلال با وجود دلجویی محروم شد

به گزارش تســنیم، عمــران زاده درباره توقف 
تیم فوتبال چادرملــوی اردکان مقابل نفت و 
گاز گچساران اظهار داشت: در هفته های اخیر 
که به لیــگ یک آمده ام، چیزهایی را می بینم 
کــه جای نگرانی و تأســف دارد. داور بازی با 
نفت و گاز که اتفاقــاً لیگ برتری بود، پنالتی 
آشــکار چادرملــو را نگرفت. باشــگاه تصاویر 
 مربوط بــه این صحنه را منتشــر کــرد، اما 

مگر فایده ای دارد؟
   همه دیدنــد دروازه بان حریف با لگد به 

سینه مهاجم چادرملو زد؛ جز داور!
وی با بیــان اینکه نوع قضــاوت داوران لیگ 
برتری در لیگ دســته اول متفاوت می شود، 
خاطرنشــان کرد: در دقیقه ٩۵ بازی و در اوج 
حملات چادرملــو، دروازه بان حریف با لگد به 
ســینه مهاجم ما کوبید. همه افراد حاضر در 
اســتادیوم متوجه این اتفاق شدند؛ به جز داور 
بازی. نمی خواهم در مورد داوران موضع گیری 
کنم و اتفاقاً با بسیاری از آنها رفیق هستم، اما 

اشتباه به این آشکاری جای تعجب دارد. 
   لغو بازی استقلال ملاثانی - فجر سپاسی 

پشت پرده دارد
مربی چادرملوی اردکان با اشاره به لغو دیدار 

فجر سپاسی مقابل استقلال آبی پوش ملاثانی 
بیان کرد: یک باشــگاه ٢۵ هفته تلاش کرده 
و تیمش جزو مدعیان صعود اســت، اما بازی 
تیم رقیبش ناگهان لغو می شــود! مگر چنین 
چیــزی داریــم؟ نمی خواهم کســی را متهم 
کنم، اما چیزهایی از روز یکشــنبه شــنیدم 
که مغزم سوت می کشــد. اصلًا نظارتی روی 
لیگ یک وجود ندارد. اینکه یک باشگاه لیگ 
برتــری نباید اجازه بدهد یــک تیم دیگر در 
ورزشگاهش بازی کند، حتماً پشت پرده دارد. 

   تا مسائل پشــت پرده را به چشمم ندیده 
بودم، باور نمی کردم

عمــران زاده در ادامــه انتقاداتش نســبت به 
وضعیت لیگ یک عنــوان کرد: تیم های لیگ 
برتری برای اینکه حق شان ضایع نشود، مرتب 
مهدی تاج را صدا می زنند. از رئیس فدراسیون 
فوتبال می خواهم فکری به حال لیگ دســته 
اول کند. نه فقط امســال، بلکه سال های قبل 
هم مســائل زیادی را در مورد اتفاقات پشت 
پرده لیگ یک شــنیده بودم که تا با چشمم 

ندیده بودم، باور نمی کردم. فدراسیون جستجو 
کند چه اتفاقی در پشت پرده افتاده که صدای 
سرمربی نفت مسجدسلیمان هم درآمده است. 

صعود به لیگ برتر حق ماست
وی با بیــان اینکه نباید از کنار این مســئله 
به راحتی گذشــت، تصریح کرد: لغو بازی مهمِ 
رقیب مستقیم ما برای صعود موضوع ساده ای 
نیســت؛ چون پای حق یک اســتان در میان 
است. تعجب می کنم که مسئولان استان یزد 
سکوت کرده اند. حضور در لیگ برتر حق تیم 
چادرملو اســت و این موضوع را با بازی هایی 
که در این فصل ارائه کرده، نشــان داده است. 
با این حال درست نیست حق یک تیم به این 
آسانی خورده شــود؛ پنالتی اش اعلام نشود و 
بازی حریف مســتقیمش به شکلی مشکوک 

لغو شود. 
   تاج به لغو دیدار استقلال ملاثانی - فجر 

ورود کند
مربی چادرملو در ادامه اظهارات خود، رئیس 
فدراســیون فوتبــال را خطاب قــرارداد و به 
تســنیم گفت: آقای تاج! اگــر به فوتبال پاک 
اعتقاد دارید که حتماً اینگونه اســت، لطفاً به 
ماجرای لغو بازی روز یک شــنبه ورود کنید. 
لطفــاً برای اثبات پاکی فوتبال هم که شــده، 

در این مورد از مســئولان برگــزاری بازی ها، 
هیئت فوتبال خوزســتان یا هــر فرد دیگری 
شــده، توضیح بخواهید. شنیده ام اعضای تیم 
اســتقلال ملاثانــی هم از لغو بــازی ناراحت 
هســتند. این رفتارها بایــد از فوتبال برچیده 

شود. 
   قرار است سپاهان را هم به ورزشگاه راه 

ندهند؟
عمــران زاده با اشــاره بــه تقابــل روز هفتم 
اردیبهشت اســتقلال ملاثانی مقابل سپاهان 
در جام حذفی اظهار داشــت: آیا قرار اســت 
در آن بــازی هــم دو تیم را به ورزشــگاه راه 
ندهند؟ اگر ایــن اتفاق بیفتد، شــک نکنید 
ممانعت از برگزاری بازی روز گذشــته حتماً 
داســتانی دارد. چون نمی شــود یک تیم پنج 
روز قبل مشــکل داشته باشــد و اجازه بازی 
 به آن تیــم ندهند، اما این مشــکل پنج روز 

بعد حل شود. 
عمــران زاده در خصــوص اینکــه مدیرعامل 
باشگاه اســتقلال خوزســتان مدعی شده به 
تیمی زمین نمی دهنــد، بیان کرد: این هم از 
آن حرف هاست! چگونه تا چند روز قبل زمین 
را می دادند و در آســتانه بازی با فجر سپاسی 

یادشان افتاده چنین کاری کنند؟

عمرانزاده:

لغو بازی استقلال ملاثانی - فجر پشت پرده دارد

به گزارش باشــگاه خبرنــگاران،  در چارچوب 
دور سوم رقابت های جام ملت های آسیا امشب 

دیدار گروه های A و B برگزار شد. 
تیم ملی تایلند میزبان مسابقات که در دو بازی 
ابتدایی پیروز شــده بود، در بازی ســوم هم با 
نتیجه ٢ بر یک بر ویتنام هم غلبه کرد. میانمار 
هم با نتیجه ۳ بر یک موفق به شکســت چین 
شــد. تایلند با ٩ امتیاز به عنوان صدرنشــین 
گروه A به یک چهــارم نهایی راه یافت. ویتنام 
و میانمار نیــز دور گروهی را با چهار امتیاز به 
پایان رســاندند، اما با توجه به تساوی دو تیم 
در بازی رودررو و تفاضل گل بهتر ویتنام، این 
تیم به عنوان تیم دوم به جمع هشت تیم نهایی 

صعود کرد. 
در گروه B نیز ازبکستان توانست با نتیجه ۳ بر یک از سد عربستان بگذرد تا همانند تایلند، با کسب هر ٩ امتیاز 
ممکن به یک چهارم نهایی برسد. عراق نیز استرالیا را با شکست ۶ بر ٢ بدرقه کرد تا با شش امتیاز، به عنوان تیم 

دوم جدول صعود کند. عربستان و استرالیا هم به ترتیب با سه و صفر امتیاز حذف شدند. 
در دور بعد مسابقات تایلند به مصاف عراق می رود و ازبکستان هم مقابل ویتنام قرار می گیرد. 

پرونده مرحله گروهی جام ملت های فوتســال آســیا ٢0٢۴ تایلند فردا بسته می شــود و تیم ملی کشورمان که 
صعودش به دور بعد قطعی شده به مصاف کویت می رود. 

جامملتهایفوتسالآسیا؛

ویتنام، ازبکستان و عراق صعود کردند
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به گزارش ســبحان، جلســه هماهنگی رفع تصرف اراضی 
ملی سد ملاصدرا و پیشــگیری از استقرار موتور پمپ های 
غیرمجاز برگزار شد. در این جلسه کرامت ا... کریمی مزیدی، 
معاونت حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای فارس 
در سخنانی ضمن تشــکر از قوه قضاییه، نیروی انتظامی و 
اداره کل منابع طبیعی اســتان در راستای اجرای عملیات 
رهاســازی اراضی منابع ملی بند بهرام ســد ملاصدرا گفت 
ادامه و اســتمرار تثبیت حاکمیــت اراضی ملی و نیز حفظ 
 و صیانت از منابــع آب دولت جمهوری اســلامی ایران بر 
عهده یکایک ما می باشد؛ لذا همه هم و غم خود را بایستی 

به کار گیریم.
عضو هیئت مدیره شرکت آب منطقه ای اضافه کرد میانگین 
بارش اســتان فارس تــا صبح روز گذشــته 194 میلیمتر 
می باشد که نســبت به میانگین بلند مدت مشابه سال قبل 

32 درصد کاهش نشان می دهد. 
لذا مدیریت منابع آب و برخورد با تخلفات آبی از اولویت های 

این شرکت می باشد. 
در ادامه جلسه شــهرام منصوری، فرماندار شهرستان اقلید 
نیــز در بیاناتی از هر گونه اقــدام و آمادگی برای برخورد با 
تخلفات حوزه آبی شهرســتان به ویژه اراضی ملی بند بهرام 
ســد ملاصدرا از طریق طرح در شورای تأمین ابراز آمادگی 
کرد. در ادامه جلســه ابراهیم ابراهیمی، معاون دادســتان 
عمومــی و انقلاب مرکز اســتان فارس نیز گفت: شــرکت 
آب منطقه ای بخصوص در ســال گذشته یعنی سال 1402 

که به ســال انتخاباتی معروف بود توانست با تدابیر خاصی 
در مدیریت منابع آب بخصوص انســداد چاه های غیرمجاز 
قدم های مثبتی بردارد. انسداد تعداد 2789 حلقه چاه غیر 

مجاز آنهم در سال 1402 قابل تقدیر است.
معاون دادســتان عمومــی و انقلاب مرکز اســتان فارس 
ادامه داد: با هرگونه کشــت و زرع و برداشت آب در اراضی 
منابع ملی بند بهرام ســد ملاصدرا در شهرســتان اقلید به 

شدیدترین شکل ممکن برخورد می شود. 
گشت زنی مشــترک ماموران یگان حفاظت اداره کل منابع 
طبیعی و گروه های گشــت و بازرسی شرکت آب منطقه  ای 
فــارس با مســاعدت نیــروی انتظامــی و همچنین تهیه 
گزارش تخلف و ارســال به محاکم قضایی و نیز ممانعت از 
سوخت رسانی احتمالی به دستگاه های موتورپمپ غیرمجاز 

از دیگر تصمیمات جلسه بود.

به گزارش سبحان، به مناسبت فرارسیدن روز جهانی سیم بان، 
مراسم گرامیداشت روزســیم بان و تجلیل از همکاران سیم بان 
شــرکت توزیع نیروی برق اســتان فارس برگزار شــد. در این 
مراســم حمیدرضا کریمی فرد، مدیرعامل شرکت توزیع نیروی 
برق اســتان فارس اظهار داشت: اســتمرار خدمات برق بدون 
حضور ســیم بانان امکان پذیر نیســت و این تلاشــگران خدوم 
در طول ســال اعم از فصل گرم و ســرد با کوشش شبانه روزی 
در جهت پایداری شــبکه های برق تمام توان خویش را به کار 
می بندد. کریمی فرد حضور ســیم بانان زحمتکش، توانمند و با 
مهارت در این شرکت را یک حسن بزرگ و ارزشمند دانست و 
بیان داشــت: شما عزیزان از سرمایه های اصلی شرکت هستید؛ 
چراکه بدون حضور مجدانه و تلاش های شما، نگهداری و حفظ 
و حراست از شبکه گســترده توزیع برق استان برای لحظه ای 

ممکن نخواهد بود.
 رعایت اصول و الزامات ایمنی حین کار

این مســئول بر رعایت اصــول و الزامات ایمنــی حین کار از 
ســوی همکاران ســیم بان تأکید کرد و گفــت: توجه به نکات 

ایمنی از ملزومات اصلی شغل حســاس و مهم سیم بانی است 
و ســیم بانان باید حین خدمت رســانی نکات ایمنی را رعایت و 
مدنظر داشــته باشند تا با ســلامت کامل بتوانند فعالیت خود 
را به انجام برســانند.  کریمی فرد در ادامه نقش مهم سیم بانان 
در تحقق برنامه های مدیریت مصرف برق و گذر از ساعات اوج 
بار در تابســتان سال جاری اشاره نمود و خاطرنشان کرد: گذر 
از پیک تابســتان ســال جاری، با تلاش جهادی همه همکاران 
میســر خواهد شد که سیم بانان به عنوان رزمندگان خط مقدم 
برقرســانی نقش بســزایی در موفقیت این برنامه ها و پایداری 

شبکه دارند.
 800 سیم بان در صنعت توزیع برق استان فارس فعال هستند

حمیدرضا جلایر، معاون بهره برداری و دیســپاچینگ شــرکت 
توزیع نیروی برق اســتان فارس نیز گرامیداشت روز سیم بان، 
بر لزوم بهره مندی این نیروهای با ارزش از دوره های آموزشــی 
جدید تأکید کرد. جلایر اظهار داشــت: بیش از 800 سیم بان 
در حــوزه و جبهه هــای مختلف کاری در صنعــت توزیع برق 
استان فارس در حال فعالیت شبانه روزی هستند که بی تردید 
برخورداری آنان از آموزش های مســتمر و بــه روز می تواند در 
کاهش بروز خطرات و حوادث حین کار و توانمندتر شدن آنان 

تأثیر بسزایی داشته باشد. 
وی بــر ضرورت رعایت اصــول ایمنی و توجه به ســلامتی از 
سوی سیم بانان تأکید کرد و افزود: سیم بانان همواره در تمامی 
اوقات حتی در شــرایط ســخت آب و هوایی استان، با جان و 
دل به صورت شــبانه روزی در تلاش هستند تا هیچ خللی در 
برق رســانی پایدار به مردم ایجاد نشود، از این رو رعایت اصول 

ایمنی بسیار ضرورت دارد.

مسئولان قضایی و آب منطقه ای فارس تأکید کردند: 

 رفع تصرف اراضی ملی سد ملاصدرا به شدت 
پیگیری می شود

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان فارس: 

  استمرار خدمات برق بدون حضور سیم بانان 
امکان پذیر نیست

به گزارش ســبحان، مریم مهارت، رئیس گروه 
بهبود تغذیه جامعه معاونت بهداشــت دانشگاه 
علوم پزشکی شیراز با بیان اینکه کم خونی ناشی 
از فقرآهن یکی از کمبودهای شــایع در جهان و 
ایران است، گفت: به منظور پیشگیری و کنترل 
این موضوع، طــرح مکمل یاری با قرص آهن در 
دختران متوسطه اول و دوم مدارس استان انجام 

می شود.
وی افــزود: از ابتدای ســال تحصیلــی جاری، 
 32 و  هــزار   391 و  میلیــون  یــک   توزیــع 
مکمــل آهــن در مدارس متوســطه اول و دوم 
دخترانه با همکاری آمــوزش و پرورش صورت 

گرفته است.
رئیس گروه تغذیه معاونت بهداشــت دانشــگاه 

علوم پزشــکی شــیراز با اشــاره به توزیع یک 
میلیــون و 28 هــزار و 928 مکمــل ویتامین 
دی در مــدارس متوســطه اول و دوم دخترانه 
و پســرانه از آغــاز مهر 1402 تاکنــون، گفت: 
 بــا توجه بــه نقشــی کــه ویتامیــن دی در 
ســلامت ایفا می کند و کمبــود آن در دختران 
ماهیانــه  اســت، مصــرف   و پســران شــایع 
این ویتامین به صــورت مکمل ۵0 هزار توصیه 

می شود.
وی ادامــه داد: بهترین منبــع دریافت ویتامین 
دی، نور خورشــید اســت و با توجــه به اینکه 
نوجوانان ســاعات بســیار کمی در معرض نور 
خورشید قرار می گیرند، نیاز به دریافت ویتامین 

دی در این گروه سنی افزایش می یابد.

مهــارت بیان کــرد: چون گروه های ســنی 13 
تا 18 ســال، بیشــتر در معرض خطر هســتند 
و میــزان نیاز بدنی به ویتامیــن دی و آهن در 
 این گروه ســنی با توجه به شرایط فیزیولوژیکی
 و جهش رشــدی که دارند بیشتر می شود، در 

طرح توزیع مکمل قرار می گیرند.
به گفته وی، برنامه پیشــگیری و کنترل اضافه 
وزن و چاقــی در نوجوانــان، طــرح ملی توزیع 
شــیر در مدارس، برنامه پایگاه تغذیه ســالم با 
هدف ارتقای تأمین بخشــی از انرژی، پروتئین 
و مــواد مغذی مورد نیــاز و جلوگیری از عرضه 
مواد غذایی کــم ارزش تغذیه ای به دانش آموزان 
از جمله اقدامات دیگــر واحد تغذیه در مدارس 

است.

رئیس گروه بهبود تغذیه جامعه معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شیراز خبر داد: 

توزیع بیش از یک میلیون مکمل آهن در مدارس دخترانه فارس
شهردار شیراز بیان کرد: 

روز معمار روزی برای پاسداشت هنر، خلاقیت، 
نوآوری و فکر پویا

به گزارش ســبحان، محمدحسن اسدی، شــهردار شیراز طی پیامی روز 
گرامیداشت شیخ بهایی و روز معمار را تبریک گفت. در متن پیام شهردار 
شیراز آمده اســت: تاریخ هنر و معماری چشــم نواز شیراز با ستون های 
ســنگی قد برافراشته مسجد و طاق ضربی بازار وکیل، برج و باروی ارگ 
کریمخان و کوچه قهر و آشــتی بافت تاریخی گره خورده اســت و امروز 
تبلور این تاریخ و پیشــینه غنی را در خلق فضاهای زیبا و کارآمد شهری 
از ایستگاه مترو تا پیاده راه های زیبا می توان نگریست. سوم اردیبهشت ماه 
به میمنت سالروز میلاد شیخ بهایی فقیه و دانشمند برجسته عصر صفوی 
به نام روز معماری نامیده شــده اســت؛ روزی برای تجلیل و پاسداشت 
هنر، خلاقیت، نوآوری و فکر پویا. روزی برای تقدیر از معماران هنرمندی 
که به ســاختن شهری شایســته مردم با بناها، مسیرها و چشم اندازهای 

بی بدیل همت گمارده اند و زیبایی را به چشمانمان پیشکش کرده اند.
در عصر فناوری های نوین، دیجیتالی شــدن و هوش مصنوعی، ضروری 
اســت که معماران با ایده های خلاقانه و نوآورانه خود و تکیه بر تخصص 
و دانش نوین، ســرمایه ای برای سربلندی و ســازندگی شیراز همگام با 
کلان شــهرهای پیشــرفته جهان فراهم آورند، با طراحی فضاها و اماکن 
نوین بر جاذبه های غنی این کلان شــهر بیفزایند و یادگارانی چشــم نواز 
برای آیندگان به جا گذارند. سوم اردیبهشت را به جامعه مهندسین معمار 
تبریک می گویم و از تمام معمارانی که تلاش دارند تا ورق ارزشــمندی 
بر ســند پرافتخار مهندسی شــیراز بیفزایند و در مسیر ساختن شهری 

شایسته مردم گام می گذارند، تقدیر و تشکر می کنم.

شهردار منطقه 9 شیراز: 
تداوم فعالیت های عمرانی در خیابان

 کارشناسان شمالی
بــه گــزارش ســبحان، عبدالصالح 
رستم زاده، شهردار منطقه 9 شیراز از 
ادامه فعالیت های عمرانی در خیابان 
کارشناســان شــمالی خبر داد. این 
مقام ارشد شهرداری منطقه 9 شیراز 
کارشناســان  خیابان  نمــود  عنوان 
شمالی به متراژ 380 متر طول شامل 
دو خط رفت و برگشــت که همزمان 
در این خیابــان عملیات لوله گذاری 

آب های ســطحی و همچنین اجرای لایه های اســاس و زیراساس جهت 
اجرای آســفالت در دست اقدام می باشد تا ان شاءا... تحویل اهالی محترم 

این محله گردد.
رســتم زاده گفت: لوله گذاری دفع آب های ســطحی به منظور تسهیل و 
تسریع در خروج آب های سطحی استفاده خواهد شد که در خیابان هایی 
که به هنگام بارندگی، دفع آب های ســطحی آن به کندی انجام می شود، 
این مشکل با لوله گذاری مرتفع خواهد شد. در این اقدام لوله گذاری دفع 
آب های سطحی شــامل پی کنی، کانال کشی، لوله گذاری می باشد و این 
عملیات با هدف هدایت آب های ســطحی مســیر و جلوگیری از تجمع 
نزولات آســمانی و ارتقای سطح کیفی و ایمنی معابر در مسیرهای مورد 

نیاز انجام می شود.

باید از همه فرصت ها برای توسعه روستایی 
بهره گیری کرد

به گزارش ســبحان، محمد جواد آرایش، مدیر بنیاد مســکن شهرستان 
پاسارگاد از پروژه بهسازی روســتای گمبکان دهستان سرپنیران بازدید 

کرد و گفت: این طرح زمینه ساز توسعه دوچندان روستا خواهد شد
آرایش در حاشــیه این بازدید بر لزوم ایجاد فرصت های برابر برا یافزایش 
ماندگاری روستاییان در مناطق تأکید کرد و افزود: بهسازی روستاها این 
فرصــت را در اختیار می گذارد تا با کاهــش مهاجرت ها زمینه ماندگاری 
روستاییان بیشتر شــود. مدیر بنیاد مسکن شهرستان پاسارگاد روستای 
گمبکان را از جمله مناطقی دانســت که زمینه های توســعه گردشگری 
روستایی را دارد و ادامه داد: باید از همه فرصت های پیش رو برای توسعه 

روستایی بهره گیری کرد.

بازنگری طرح هادی روستای دهویه ایج استهبان
به گزارش ســبحان، کرامت ابراهیمی، مدیر بنیاد مســکن شهرســتان 
اســتهبان از بازنگری طرح  هادی روســتای دهویه ایــج خبر داد و بیان 

داشت: این طرح توسط مشاور مورد بررسی قرار گرفت.
ابراهیمی با برشمردن مزایای بازنگری طرح های  هادی گزارشی از اجرای 
این طرح ها در روســتاهای شهرســتان ارائــه داد. ابراهیمی همچنین از 
اجرای پروژه های مشــارکتی با دهیاری ها از محل قیر رایگان خبر داد و 
گفت: این طرح ها نیز در روستای درب قلعه با 4۶۵0 متر مربع، باغشاد با 
4000 متر مربع، دهویه با 2100 متر مربع، انجیرک با 2800 متر مربع، 

آب نارک با 2400 متر مربع انجام شده است.

کشت ذرت علوفه ای بهاره در مرودشت آغاز شد
به گزارش ســبحان، منصور امیریان، مدیر جهاد کشــاورزی شهرستان 
مرودشت از آغاز کاشــت ذرت علوفه ای بهاره با هدف تأمین علوفه مورد 

نیاز دامداری های شهرستان خبر داد.
امیریان اظهار کرد: کاشت ذرت علوفه  ای در شهرستان به دو صورت بهاره 
در فروردین ماه و تابستانه در خردادماه انجام می گردد و عملیات برداشت 
ذرت علوفه ای بهاره از اوایل مرداد ماه و برداشــت ذرت علوفه ای تابستانه 

نیز از اواخر مهرماه آغاز می شود.
وی با اشــاره به اینکه بر اساس ابلاغیه طرح الگوی کشت، سطح ابلاغی 
ذرت علوفه  ای در شهرســتان ۶73۵ هکتار تعیین گردیده اســت، افزود: 
مبارزه تلفیقی بــا آفات و بیماری ها، تغذیه مناســب، اجرای برنامه های 
ترویجی به منظور افزایش بهره وری آب و راندمان تولید در واحد ســطح 
در دســتورکار این مدیریت می باشــد. امیریان بیان کرد: ذرت علوفه ای 
به عنوان یکی از محصولات مهم کشــاورزی کــه تأمین کننده خوراک 
دام بــوده و در حفظ امنیت غذایی جامعه نقش مؤثری دارد و به منظور 
مدیریت بهینــه آب و همچنین ارتقای تولید ذرت علوفه ای، بیش از 90 
درصد از اراضی تحت کشــت این محصول در ســال جاری با سیســتم 
آبیاری نوین کشــت می گردد و میانگین برداشــت در شهرستان ۶۵ تن 
در هکتار می باشــد. امیریان با بیان اینکه کشت ذرت علوفه  ای با دستگاه 
ردیــف کار انجام می شــود، تصریح کرد: اســتفاده از آب کمتر، کوتاهی 
دوره رشد، گسترش یکنواختی رشد در مزرعه، افزایش عملکرد در واحد 
سطح و کاهش خطر سرمازدگی آخر فصل از فواید کشت ذرت علوفه  ای 
بهاره است. مدیر جهاد کشاورزی مرودشت افزود: ذرت علوفه  ای به دلیل 
داشتن پروتئین، سلولز، نشاسته و فیبر یکی از بهترین نباتات برای تغذیه 

دام به حساب می آید.

بــه گزارش ســبحان، محمــد ثابت اقلیــدی، مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس 
در حاشــیه برگزاری دوره های توانمندســازی مشاغل 
گردشــگری در شــیراز گفت: این دوره های آموزشــی 
تخصصی با همکاری انجمن حرفه ای مؤسسات آموزشی 

گردشگری و هتلداری استان در شیراز برگزار می شود.
مدیرکل میراث فرهنگی فارس افزود: بازآموزی راهنمایان 
گردشگری، قوانین و مقررات بیمه و مالیات در تأسیسات 
گردشگری، صرفه جویی انرژی در تأسیسات گردشگری، 

مدیریت کیفیت خدمات واحدهای اقامتی گردشگری و 
تسهیلگری و کسب وکارهای کوچک گردشگری عناوین 

این دوره های آموزشی می باشند.
ثابت اقلیدی بابیان اینکه در این دوره های آموزشی بیش 
از 700 نفر شــرکت کننده حضور دارند، گفت: مدیران و 
شاغلین تأسیسات و مؤسسات گردشگری استان فارس 
و راهنمایان گردشگری استان در این دوره های تخصصی 

حضور دارند.
 وی ادامــه داد: برای نمونه در دوره آموزشــی مدیریت 

کیفیــت خدمات واحدهای اقامتی گردشــگری مدیران 
تمامی واحدهای اقامتی اعم از هتل ها، هتل آپارتمان ها، 
اقامتگاه های بومگردی و سنتی همچنین مهمان پذیرهای 

سراسر استان حضور دارند.
ثابت اقلیدی با اشاره به اهمیت آموزش در رشد و توسعه 
گردشــگری گفت: افزایش ســطح علمی نیروی انسانی 
یکــی از نیازهای اصلی صنعت گردشــگری محســوب 
می شــود و ضروری اســت دوره های آموزشی تخصصی 

استمرار داشته باشد.

به گزارش ســبحان، روابط عمومی شــرکت آبفا استان 
فــارس از اجرای بالغ بر 23 پروژه تأمین آب شــهری و 
روستایی در بخش جنت شهرستان داراب، طی دو سال 
گذشته خبر داد و گفت: برای اجرای این پروژه ها قریب 

به ۵7 میلیارد تومان اعتبار، صرف شده است.
این روابط عمومی بــا تأکید بر لزوم همکاری و همدلی 
بیشــتر به منظور بهبود وضعیــت تأمین آب با توجه به 
شــرایط خشکســالی های ناشــی از بارش ناکافی باران 
در بیشــتر شهرها و روســتاهای اســتان طی دو سال 
اخیــر، گفت: با بهره گیــری از برنامه ریزی مدون توأم با 
تــلاش مضاعف، این وضعیت به خوبی مدیریت شــد و 
اکنون علاوه بر بهبود خدمت رســانی در غالب شــهرها 
و روستاهای اســتان، اقدامات بنیادی و زیربنایی بسیار 
باارزشــی در جهت پایدارسازی آب شرب مناطق دارای 

اولویت صورت گرفته است.
بنــا بر این گزارش لزوم تعمیر و بهســازی تأسیســات 

آبرســانی موجود و همچنین تحت پوشــش قرار دادن 
مشــترکین قدیــم و جدید ایجــاب می کنــد همواره 
پروژه های توســعه ای در حوزه آبرســانی طراحی و اجرا 
شود. بر همین اساس طی دو سال اخیر در بخش جنت 
شهرســتان داراب، علاوه بر اقدامات فنی و مهندســی 
گســترده در جهــت تعمیر و نگهداشــت تأسیســات 
آبرســانی، ارتقای کمــی و کیفی آب منابــع موجود و 
همچنین گسترش حوزه خدمات خود، نسبت به اجرا و 
بهره برداری بالغ بر 23 پروژه آبرســانی با اعتباری قریب 

به ۵7 میلیارد تومان اقدام شده است.
روابط عمومی شرکت آبفا فارس در تشریح این پروژه ها 
آورده اســت: حفر 7 حلقه چاه، تجهیز و برق رســانی به 
4 حلقــه چاه، اجرای 3 پروژه خــط انتقال آب به طول 
مجموعا 7 کیلومتر، کف شــکنی یک حلقه و مهندسی 
مجــدد 7 حلقه چــاه دیگر، همراه بــا تعمیر و تعویض 
یونیت های معیوب سافت اســتارتر چاه های موجود در 

جنت شهر طی 3 مرحله مشروح این اقدامات است.
بنابــر گفته این مرجــع خبری آب و فاضلاب اســتان 
فارس، هم اکنون در شهر جنت و روستاهای قلعه بیابان، 
رکن آباد اسلام آباد و روســتای کوه سفید که از مزایای 
پروژه های آبرسانی مزبور منتفع گردیده اند شرایط نسبتاً 
مطلوب تری نســبت به قبل را شاهدیم، هرچند نیازمند 

تکمیل پروژه های نیمه تمام هستیم.

به گزارش سبحان، محمدرضا سلاحی، مدیرعامل شرکت 
توزیع نیروی برق شــیراز با اشــاره به ابلاغ 180 برنامه 
عملیاتی شــرکت توانیر برای گذر موفق از پیک تابستان 
1403 گفت: توســعه اتوماســیون و هوشمندسازی به 
عنوان یکی از ســرفصل های مهم مأموریت های ابلاغی 
شرکت توانیر یکی از کلید واژه های مهم در کنترل پیک 
بار مصرف است که در تأمین پایدار برق، رشد بهره وری، 
افزایش ضریب اطمینــان و ایمنی، مدیریت بار، کاهش 

هزینه نقش بسزایی دارد.
وی گفــت: با هدف ارتقای شــاخص قابلیــت اطمینان 
شــبکه، با اختصاص اعتبارات ویژه، اقدامات شاخصی در 
نصب کنتور های هوشــمند، طرح های هوشمندسازی و 

کنترل پذیری شبکه توزیع اجرایی شده است.
مدیرعامل توزیع نیروی برق شــیراز با بیان اینکه امروزه 
عزم جدی جهت مدیریت بار با اتخاذ راهکار های متعدد 
مانند هوشمندســازی شــبکه، کنتور های هوشــمند و 

همینطور طرح های تشویقی در دســتور کار قرار گرفته 
اســت، ابراز امیــدواری کرد که با مشــارکت و همدلی 
مشــترکین اقدامات مؤثری در راستای استفاده بهینه از 

انرژی گران بهای برق صورت خواهد گرفت.
 هوشمندسازی در شــبکه های شرکت توزیع برق 

فارس رشد ده برابری داشته است
وی گفت از ســال 1401 تاکنون با نصــب 200 کلید 
فرمان پذیر در شبکه های برق این شرکت، هوشمندسازی 
در شــبکه های برق این شرکت رشــد ده برابری داشته 
است. مدیرعامل شــرکت توزیع برق شیراز گفت: علاوه 
بر افزایش نقاط کنترل پذیر و فرمان پذیر در شــبکه های 
برق با نصب کنتور های هوشمند قابلیت پایش لحظه ای 

فراهم شده است.
ســلاحی با بیــان اینکــه تــا کنــون 20171 کنتور 
هوشــمند در محدوده عملکرد این شــرکت نصب شده 
اســت، گفت: تا کنــون ۶۵ درصد تعداد اشــتراک های 

ادارات و 90 درصــد بار این اشــتراک ها با نصب 147۶ 
کنتور هوشــمند، 100 درصد اشــتراک های کشاورزی 
با نصــب 1482۵ کنتــور هوشــمند، 11 درصد تعداد 
اشــتراک های تجــاری و 2۵ درصد بار این اشــتراک ها 
 بــا نصب 40۵3 کنتور هوشــمند و 12۶00 کنتور برق 
خانگی به کنتور های هوشــمند کنترل پذیر و فرمان پذیر 

تجهیز شده است.
مدیرعامل شــرکت توزیع برق شــیراز با اشاره به اینکه 
ســامانه هوشمندسازی شــبکه برق با استقرار سیستم 
قرائــت از راه دور بــا اولویــت کنتور هــای دیمانــدی 
)مشــترکین صنعتی- کشــاورزی- ادارات- مشترکین 
تجاری( در دســتور کار قرار دارد، گفت: امکان برقراری 
ارتبــاط دو ســویه بیــن شــرکت و مصرف کنندگان، 
جمع آوری، پردازش و ارســال اطلاعات انرژی به شرکت 
از مهم ترین مزیت های اســتفاده از کنتور های هوشمند 

است.

شور انتخابات دوباره بالا گرفت؛ 

آمادگی صداوسیمای فارس برای دور دوم 
 انتخابات مجلس شورای اسلامی

محمد  سبحان،  گزارش  به 
مقتــدری، مدیــر روابــط 
عمومی مرکز صداوسیمای 
فارس گفــت: ضبط برنامه 
نامزدهــای  تبلیغاتــی 
دوم  دور  بــه  یافتــه  راه 
انتخابات  دوره  دوازدهمین 
مجلس شــورای اســلامی 
انتخابیــه  حوزه هــای  در 
مرودشــت، ارسنجان و پاسارگاد و شــیراز و زرقان در صداوسیمای فارس آغاز 
شــد. وی گفت: در حوزه انتخابیه مرودشت ارسنجان و پاسارگاد رقابت بین دو 
نامزد ســیروس سجادیان و اسفندیار عبدالهی است و در حوزه انتخابیه شیراز و 
زرقان رقابت بین چهار نامزد ابراهیم عزیزی، علیرضا پاک فطرت، سید اسماعیل 
حســینی و رحمت اله مرزوقی برای تصدی دو کرســی باقی مانده این حوزه در 

مجلس است.
مقتدری اظهار داشــت: سیمای فارس مســتند 20 دقیقه تبلیغاتی از هر یک 
از نامزدهــای دور دوم انتخابات مجلس شــورای اســلامی بــا موضوع معرفی 
نامزد، عملکرد و پاســخ به ســؤالات در زمینه های اقتصادی، سیاسی، فرهنگی 
و اجتماعــی را ضبط کرد. او همچنین گفت: چهارشــنبه و پنج شــنبه ۵ و ۶ 
اردیبهشــت ماه نیز ســه مناظره به صورت مجزا از نامزدهای دور دوم انتخابات 
 مجلــس در حوزه انتخابیه شــیراز و زرقان و ســه مناظــره از نامزدهای دور 
دوم انتخابات مجلس در حوزه انتخابیه مرودشــت، ارســنجان و پاســارگاد در 
زمینه های اقتصادی، سیاســی، فرهنگی و اجتماعــی، هر مناظره به مدت یک 
ساعت ضبط می شــود. مدیر روابط عمومی مرکز صداوسیمای فارس ادامه داد: 
برنامه هــای تبلیغاتــی و مناظره های نامزدهای راه یافته بــه دور دوم انتخابات 
مجلس شورای اسلامی در اســتان فارس در فرصت تبلیغات نامزدها که از 13 
اردیبهشــت آغاز و تا 20 اردیبهشــت ادامه دارد کاملًا رایگان از شــبکه فارس 
ضبط و پخش خواهد شــد. وی گفت: دور دوم انتخابات مجلس شورای اسلامی 
 21 اردیبهشــت برگزار می شــود و انتخابات در حوزه انتخابیه شــیراز و زرقان 

تمام الکترونیکی خواهد بود.

شیراز بارانی می شود
به گزارش سبحان، مسعود حقیقت، مدیرکل هواشناسی فارس از فعالیت سامانه 
بارشی در این استان خبر داد و گفت: این سامانه از 2 اردیبهشت ماه وارد استان 

فارس شده است و تا پنج شنبه در استان فعالیت خواهد داشت.
مدیرکل هواشناســی فارس با اعلام این خبر گفت: از 2 اردیبهشــت ماه هشدار 
زرد هواشناســی برای مناطق غرب، شمال غرب، شــرق و جنوب شرق استان 

صادر شده است.
وی افزود: ســامانه ای که به اســتان فارس وارد شــده، موجب بارش باران در 
بســیاری از مناطق شرق و شــمال استان شده اســت اما اصل بارش ها از روز 

چهارشنبه خواهد بود.
حقیقت با تصریح اینکه با توجه به شــدت بارش ها احتمالاً برای روز چهارشنبه، 
۵ اردیبهشــت هشــدار نارنجی صادر می کنیم، افزود: این هشدار برای مناطق 

شرق، جنوب شرق، شمال غرب و شرق استان خواهد بود.
وی با بیان اینکه این ســامانه بارش های رگباری خوبی را روز چهارشنبه خواهد 
داشــت، گفت: در روز پنج شنبه، ۶ اردیبهشــت ماه بارش ها به شکل پراکنده و 

نقطه ای خواهد بود.
مدیرکل هواشناســی فارس در خصوص وضعیت بارش در شــیراز نیز گفت: در 
شــیراز طی روزهای سه شنبه و چهارشــنبه، 4 و ۵ اردیبهشت ماه شاهد بارش 

رگبارهایی خواهیم بود.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس تأکید کرد: 

لزوم برگزاری و استمرار دوره های آموزشی تخصصی در حوزه گردشگری

اجرای ۲۳ پروژه آبرسانی برای پایدار سازی آب شرب بخش جنت فارس

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق شیراز مطرح کرد: 

صرفه جویی ۲۵۰ مگاواتی برق در شیراز با نصب کنتور های هوشمند

س : طاهره حیاتی
عک



بهبهان یکی از شــهرهای زیبای اســتان خوزستان 
در ۲۰۵ کیلومتــری جنوب شــرقی اهواز اســت که 
پیشــینه تاریخی ۱۰,۰۰۰ ســاله دارد. جالب است 
بدانیــد که قدیمی تریــن نرگس زار ایــران و زادگاه 
اصلــی آن نیز به بهبهان تعلق دارد. گفته می شــود 
که رنگ طلایی گل نرگــس و عطرش به قدری زیاد 
 اســت که از دور دیده می شود و عطر آن به مشام هر 

رهگذری می رسد. 
بهبهان شــهر اولین ها نیز نامیده می شود؛ زیرا اولین 
چاه نفت ایران، اولین تصفیه خانه آب کشــور، اولین 
باشــگاه گلف ایران، اولین زمین فوتبال رسمی ایران، 
اولین باشــگاه اسکواش در کشــور و اولین کارخانه 
گچ کشــور نیز در این شهر قرار دارند. جاهای دیدنی 
بهبهان بســیار متنوع است و گردشگران زیادی را به  

خود جلب می کنند.
قدیمی ترین نرگس زار طبیعی ایران و منطقه زاگرس 
در استان خوزستان و شهر بهبهان جای گرفته است 
و پیشینه تاریخی آن به پیش از میلاد مسیح می رسد. 
مســاحت این نرگس زار ۵۰۰ تا ۷۰۰ هکتار است و 
از میــدان بید بلند کنونی تا منطقــه تکاب و حتی 

کردستان بهبهان کشیده می شود.
  تنگ تکاب

محوطه باســتانی ارجان جنب رودخانه مارون در ۱۲ 
کیلومتری شمال شــرقی بهبهان قرار گرفته اســت. 
وسعت این محوطه حدود ۵۰۰ هکتار است و قدمت 

آن به دوران ساسانیان نسبت داده می شود.
یکی از کشــفیات مهم این محوطــه تاریخی که از 
جاهای دیدنی خوزستان به شمار می رود، جام طلایی 
ارجان اســت. شکل حلقه طلایی ارجان شبیه به یک 
نیلوفرآبی و حامل پیام های اســاطیری زیادی است. 
گفته می شود که قدمت این حلقه به قرن هشتم قبل 

از میلاد می رسد.
  امامزاده اباذر

امامزاده اباذر در ۴۰ کیلومتری جنوب شــهر بهبهان 
جای گرفته اســت. نقاشــی ها، مشــبک کاری ها و 
گچ بری های این بنا شبیه به کار استادان شیرازی در 

روزگار زندیه و اوایل قاجاریه است.
  قلعه گلاب

قلعه گلاب یکی از بناهای تاریخی اســتان خوزستان 
اســت که در روستای چم بوســتان بهبهان در جوار 
ســاحل جنوبی رودخانه زهره جای گرفته است. این 

قلعه یادگاری از دوره ساســانیان است که در دوران 
اسلامی نیز مورد استفاده قرار گرفته است.

  موزه بهبهان
موزه بهبهان از آذر ماه سال ۱۳۸۲ با جمع آوری اشیا 
برای قســمت مردم شناسی شروع به کار کرد. پس از 
گذشــت پنج ماه از افتتاح این موزه، اشیای متنوعی 
نظیر وسایل زینتی، ابزار کشاورزی، پوشاک سنتی و 
ظروف با کمک مردم شهر بهبهان و مردم روستاهای 
اطراف در این موزه گردآوری شد. موزه بهبهان به طور 
رسمی در دو بخش باستان شناسی و مردم شناسی در 

سال ۱۳۸۴ افتتاح شد.
  قدمگاه امام رضا

قدمــگاه امام رضا، بنایی تاریخی اســت که در جوار 
رودخانه مارون در ۱۰ کیلومتری شمال شرقی بهبهان 
قرار گرفته اســت. مردم محلی بر این باور هستند که 
این بنا محل استراحت امام رضا در هنگام عزیمت به 
خراسان بوده اســت. قدمت این بنا به دوران دیالمه 
می رســد و در دوره های بعدی نیز تعمیراتی روی آن 

صورت گرفته است.
  غار خفاش

غار خفاش در تنگ تکاب در شهرســتان بهبهان قرار 
گرفته اســت. اهالی منطقه و ساکنان درباره این غار 
داستان ها و افسانه های زیادی نقل می کنند. در سمت 
راســت ورودی این غار، کتیبه ای تاریخی وجود دارد. 
گفته می شود که عمق غار خفاش حدود ۲۰ متر است.
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ادبیات

سپهبد شهید »قرنی« درباره روحانیون 
به ارتش چه گفت؟

گروهک فرقان چنان که بعدها مشــخص شــد، یک گروه تروریستی آلت 
دســت بیگانگان بود، یک گروه محارب با انقلاب و نظام جمهوری اسلامی 
که در قالب تروریسم هدایت شــده از جانب مثلث »سیا«، »صهیونیسم« و 
»ساواک«، حملات خود را علیه روحانیت مبارز و چهره های ارزشمند نظام 

جمهوری اسلامی سامان دهی می کرد. 
گروهی که خطر نفوذ افکار التقاطــی و مادی آن ها در بین جوانان، به ویژه 
دانشــجویان، از سوی استاد شــهید آیت ا...مطهری حدود دو سال پیش از 
انقلاب، یعنی از بدو تشــکیل گروهک مذکور احســاس شده بود. )نوروزی 

فرسنگی، ۱۳۸۳(
ترورهای زیادی به این گروه نســبت داده شده و فرقان عامل از میان رفتن 
افراد زیادی بوده اســت؛  از جمله ترور شــهیدانی چــون  قرنی، مطهری، 
حاجی طرخانی، محسن بهبهانی، حاج مهدی عراقی،   آخیم لایپ )آلمانی(، 
قاضی طباطبایی و  مفتح که تمامی در ســال ۱۳۵۸ صورت گرفت، بخشی 

از کارنامه سیاه گروهک فرقان را تشکیل می دهد.
محمدولی قرنی ســال ۱۲۹۲ در تهران به دنیا آمــد. پدرش را که یکی از 
مدیران مخابرات تهران بود در ۱۰ ســالگی از دست داد. از آن پس در کنار 
مادرش زندگی سختی را آغاز کرد. تحصیلات ابتدایی را در دبستان گلبهار 
اصفهان به پایان رســاند و پس از یک سال، تحصیلات متوسطه خود را در 
دبیرستان دارالفنون تهران آغاز کرد و در دبیرستان نظام )دبیرستان ارتش( 
خاتمه داد. سال ۱۳۰۹ وارد دانشکده افسری ارتش مدرسه صاحب  منصبی 
دوره دهم شــد و در سال ۱۳۱۱ با درجه ســتوان دومی در رشته توپخانه 

فارغ التحصیل شد.
قرنی در زمان شــاه و نظام طاغوت تا درجه سرلشکری ارتقا یافت اما زمانی 
که متوجه اســلام زدایی و ستم کاری شــاه و جنایات و خیانت های آمریکا 
در ایران شــد، بــه تمام مزایای مادی و منزلت سرلشــکری پشــت پا زد. 
سرلشکر محمدولی قرنی، نخســتین رئیس ستاد مشترک ارتش جمهوری 
 اســلامی ایــران پس از پیروزی انقلاب اســلامی و همزمان عضو شــورای

انقلاب بود.
او ســال ۱۳۰۹ وارد دانشکده افسری شــد و پس از کودتای ۲۸ مرداد به 
ریاســت رکن دوم ارتش رسید. در مهرماه سال ۱۳۳۶ موفق به اخذ درجه 
سرلشــکری شد ولی کمتر از یک ســال بعد در تیرماه ۱۳۳۷ در پی کشف 
طرح کودتا علیه رژیم شاهنشاهی پهلوی دستگیر و پس از محاکمه و تحمل 

سه سال زندان از ارتش اخراج شد.
ســپهبد قرنی سوم اردیبهشت ۱۳۵۸ به دســت گروه »فرقان« به شهادت 
 رســید. از حمیــد نیکنــام و همفکرانش بــه عنوان ضــارب و عامل ترور 

نام برده می شود. 
این ارتشی نخستین شهید ترور پس از پیروزی انقلاب اسلامی است. مزار وی 
در قم و حرم حضرت معصومه )س( قرار دارد. غائله کردستان در زمان او آغاز 
 شد و او در این قضیه با تصمیم گیری قاطع و به موقع توانست جلوی پیشروی

ضد انقلاب را بگیرد.
اواخر ســال ۱۳۵۶ و اوایــل ۱۳۵۷ که آغاز جنبش انقلابــی مردم بود، او 
هنــوز رابطه خود را بــا آیت ا... طالقانی و گروه نهضــت آزادی و روحانیون 
مخالــف حفــظ کــرده بــود. روز ۲۲ بهمــن ۱۳۵۷ با پیــروزی انقلاب 
 اســلامی و آغاز رســمی دولت، سرلشــکر قرنی به ریاســت ســتاد ارتش

منصوب شد. 
پس از انتصاب به ریاست ستاد ارتش روز ۲۴ بهمن ۵۷ به دفتر ستاد ارتش 
آمد و پس از پایین کشیدن عکس شاه و بالا بردن عکس امام خمینی )ره(، 
گفت: ارتش شاهنشــاهی که می گفتند، مجهزترین ارتش دنیاست و شاید 
هم از لحاظ وســایل و تجهیزات چنین بود، ظرف چند ساعت متلاشی شد؛ 

زیرا ایمان و آرمان نبود.
قرنــی، غیر از چند تن، بقیه امرای ارتش را بازنشســته کرد و گفت: »دیگر 
در ارتش از ارتشــبد و سپهبد خبری نیســت« و در مقابل، طبق دستور او 
تعدادی روحانی به ســازمان های ارتشی راه یافتند؛ او گفت: »ارتشیان باید 
از روحانیون تبعیت کنند.« وقتی همه امرا را بازنشسته کرد، مخالفانش در 

مطبوعات او را مورد اتهاماتی قرار دادند.
ســپهبد قرنی در اواخر ســال ۵۷ حمله عراق را پیش بینی می کرد و نگران 
شــایعاتی بود که در آن روزها درباره تضعیف و حتی انحلال ارتش به گوش 
می رسید که ارتش ایران از هر ســو هدف قرار گرفته بود. قرنی یک برنامه 
همبســتگی مردم با ارتش ترتیب داد. سربازان در خیابان های پایتخت رژه 
می رفتند و شعار می دادند: »ارتش فدای مردم« و گروهی از مردم در پاسخ 
آن ها می گفتند: »مردم فدای ارتش.« هدف سرلشکر قرنی از این کار بردن 

ارتش به میان مردم و بالا بردن روحیه سربازان بود.

خودرویی که شیشه جلو و سقف ندارد

فن آوری

غــول خودروســازی برقی چینی به  نــام بی وای دی 
جســورانه  مفهومــی  ابرخــودرو  یــک   )BYD(
 را از طریــق برنــد ممتــاز فنــگ چنگ بائــو ارائه

کرده است. 
خودروی ســوپر Super ۹( ۹( بدون ســقف و شیشه 
 جلو است و درهای قیچی مانند دارد و ظاهراً در حال 

تولید است.
این طرح مفهومی نشــانه دیگری است مبنی بر اینکه 
چین بــه طور جدی قصد دارد به همان اندازه متقاعد 
کننده به دنبال بازار خودروهای سوپراســپرت باشــد 
 که در حال حرکت برای تســلط بــر بازار محصولات

ارزان قیمت است.
فنگ چنگ بائو یک برند رده بالا اســت که توســط 
بی وای دی توسعه یافته است. تا این لحظه، این شرکت 
 بــر روی خودروهای شاســی بلنــد الکتریکی تمرکز 

کرده است.
انتظار می رود بائو ۹ باتری الکتریکی داشته باشد.

این خــودرو دو سرنشــین با درهای قیچــی مانند، 
کابیــن خلبــان دوگانه که توســط نــواری از بدنه 
 جــدا شــده و صندلی هــای فیبر کربنــی یکپارچه 

ساخته می شود. 
این کابین دارای یک کابین به ســبک جت جنگنده، 
با فرمانی اســت که خودروهای فرمول یک را تداعی 
می کند و با دکمه ها و کنترل های اضافی در دو طرف و 

پایین فرمان مرکزی آن قرار دارد.
شاســی آن از جنس فیبر کربن است که وزن را پایین 
نگه می دارد اگرچه همچنان از یک بسته باتری سنگین 
استفاده می شــود. هیچ سقف یا شیشه جلویی وجود 
ندارد و راننده و سرنشــین به طور کامل حس سرعت 
را تجربــه می کنند. در هر صــورت، این یک طراحی 

جسورانه و جذاب است.

 مسابقات دو ماراتن - لندن

عکس خبر

  اعزام اولین گروه زائران ایرانی به عُمره مفرده

   زندگی عشایر فارس

  شکوفه های بهاری در شهرستان سلسله - لرستان

 تصویری هوایی از یک موج شکن - فرانسه 

دانستنی

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  طبیعت - اردیبهشت

دیدنی های بهبهان؛ زادگاه گل نرگس
گردشگری

 کارشناســان در مورد چربی اشباع شده بالا و قند اضافی 
در شکلات هشــدار داده اند چون می تواند به عنوان عامل 
تهدیدکننده ســلامتی از مشکلات قلبی گرفته تا افزایش 
وزن، نگرانی های زیادی ایجاد کند، با این حال، شــکلات 
تلخ، کم و بیش همیشه گزینه ای برتر و حتی سالم تر بوده 
است و به نظر می رسد که حتی می تواند برای سلامت روده 

نیز مفید باشد.
اگــر می خواهید در مورد ســلامت روده و چگونگی تأثیر 
آن بر ســلامت کلی جســمی و روانی خود بدانید، دانش 
زیادی در این مورد وجود دارد. در واقع، برخی ممکن است 
حتی آن را بخشی رو به رشد از تحقیقات متمرکز بر درک 
چگونگی تأثیر باکتری هــای روده بر بیماری های مزمن، 

خواب، سیستم ایمنی بدن و موارد دیگر در نظر بگیرند.
کاران راجــان، جراح عمومی ســرویس بهداشــت ملی 
ایالات متحده اظهار کرد: شکلات، دانه های تخمیر شده از 
کاکائو، فیبر پری بیوتیک است، نوعی فیبر که میکروب های 
روده شما دوســت دارند آن هضم کنند و به مولکول های 

مفید برای روده شما تبدیل شوند.
  شکلات تلخ ترکیبات مفیدی برای روده فراهم 

می کند
ماریــا مور، یکــی از محققان دانشــگاه ایالتــی لوئیزیانا 
ایالات متحده، درباره نتایج گزارش منتشرشده سال ۲۰۱۴ 
در جلسه انجمن شیمی آمریکا، توضیح داد که باکتری های 
خوب موجــود در روده شــما، یعنــی بیفیدوباکتریوم و 
باکتری های اسید لاکتیک، از شکلات تلخ استفاده و آن را 
رشد داده و تخمیر می کنند، در نتیجه ترکیبات ضد التهابی 

در سیستم بدن شما آزاد می شود.
این ترکیبات مسئول تأثیر غیرمنتظره شکلات تلخ بر قلب 
شما هستند. جان فینلی، محقق ارشد این تحقیق اظهار 
کرد: زمانی که این ترکیبات توســط بدن جذب می شوند، 
التهاب بافت قلبی عروقی و خطر طولانی مدت ســکته را 
کاهش می دهند. نتایج تحقیق منتشــر شــده در ســال 
۲۰۱۳، نتایج مشابهی ارائه کرد. غلظت فیبر پری بیوتیک 
در شکلات تلخ نیز ارتباط غیرمنتظره ای با افسردگی دارد 

و می تواند وضعیت سلامت روان را بهبود بخشد.
عــلاوه بر این، شــکلات تلخ حــاوی غلظــت بالایی از 
پلی فنول هاســت.  کاران راجــان افــزود: »پلی فنول ها، 

آنتی اکســیدان هایی مانند فلاونول ها هســتند که 
مواد لازم برای میکروب های روده شــما را فراهم 

می کنند.« اگر به دنبال ماده ای ســالم هستید 
که به رشد سویه های مفید روده کمک کند و 

همزمان انواع عوامل بیماری زا را کاهش دهد، به 
گفته این متخصص، پلی فنول ها این کار را برای 

شما انجام می دهند. همچنین برخی نتایج نشان دادند که 
مصرف شــکلات تلخ با تحریک علائم سیری در مغز شما 
مرتبط هستند و این امر به ویژه زمانی که سعی می کنید از 
پرخوری برای کاهش وزن خودداری کنید، می تواند مفید 
باشــد. اما آیا این نتایج بیان می کنند که می توان شکلات 

تلخ را هر روز بدون نگرانی مصرف کرد؟
  جنبه تاریک مصرف شکلات تلخ بر سلامت روده
شکلات تلخ علیرغم فواید فراوان برای سلامت روده، جنبه 
تیره نیز دارد. برای شــروع، برخی از کارشناســان بر این 
باورند که فرآیند تولید و افزودنی هایی مانند شکر و غیره 
می توانند تقریبا به طور کامل پلی فنول های مفیدشکلات را 
حذف کنند و نتایج تحقیق ســال ۲۰۲۲ منتشر شده در 
نشــریه Current reSearCh in FooD SCienCe ایــن 

عارضه جانبی ناگوار را تأیید کرد.
به علاوه، شــکلات تلخ فاقد چربی اشــباع شده نیست و 
مصــرف بیش از حد این چربی ناســالم می تواند ســطح 
کلسترول بد سیستم بدن شما را افزایش دهد و در معرض 
خطر بیماری قلبی و سکته قرار گیرید. برخی از محصولات 

شکلات تلخ نیز می توانند حاوی مقدار زیادی قند باشند.
یکی از نگرانی های اخیر، داده های منتشرشــده مربوط به 
سطوح فلزات سنگین کادمیوم و سرب در برندهای معروف 
شکلات تلخ اســت. به گفته دانا الیس هانس، متخصص 
تغذیه بالینی در مرکز پزشکی دانشگاه کالیفرنیا، کادمیم 
بیــش از حد می تواند به کبد و کلیه ها آســیب برســاند. 
بنابراین، هر کاری که می توانید انجام دهید تا از مصرف این 
مواد اجتناب یا آن را به بهترین شکل ممکن محدود کنید.

به جرأت می توان گفت، سؤالی بسیار مهم در کانون توجه 
شما قرار گرفته است؛ آیا شکلات تلخ واقعا به همان اندازه 
که فکر می کنیم، ســالم است؟ نکته کلیدی این است که 
برندهایی را انتخاب کنید که حاوی بیش از ۷۰ درصد کاکائو 

را و قند بسیار کمی هستند، همچنین آنها 
در حد اعتدال مصرف کنید.
در حالــی کــه برخــی از 

متخصصان ســلامت فکر می کنند، غلظت فلزات سنگین 
در شکلات تلخ بر اساس شیوه های پرورش کاکائو می تواند 
متفاوت باشــد، آنان توصیه می کنند که اعتدال را رعایت 
کنید. اگر به دنبال شــکلات تلخ باکیفیتی هستید که از 
برندهایی تهیه شــده باشد که به شیوه های پایدار و ایمن 

اعتقاد دارند، خیلی بهتر است.
  چه نوع شکلاتی انتخاب کنیم؟

مهم اســت، به خاطر داشته باشــید که همه شکلات ها 
یکســان تولید نمی شــوند. کاکائو در شکل طبیعی خود 
مملو از آنتی اکســیدان ها و مواد مغذی ســالم است و به 
همین دلیل، شــکلات تلخ اغلب ســالم تر از سایر انواعی 
اســت که حاوی قند افزوده هستند. شکلات تلخ به دلیل 
آنتی اکسیدان های قوی به نام فلاونوئیدها احتمالاً به بهبود 
سلامت قلب شما کمک می کند و برخی نتایج تحقیقات 
مشــخص کردند که حتی این مورد ممکن است خلق و 

خوی شما را بهبود بخشد.
  شکلات شیری

در حالی که شکلات تلخ حاوی بسیاری از مواد مغذی مفید 
است، شکلات های فرآوری شده تر مانند شکلات شیری یا 
شــکلات سفید می توانند سرشــار از قند باشند. شکلات 
حاوی منیزیم اســت که فواید زیادی برای سلامتی دارد. 
منیزیم، نوعی ماده معدنی است و به طور طبیعی در زمین و 
بدن انسان یافت می شود. همچنین بسیاری از عملکردهای 
بدن با این ماده معدنی انجام می شود حتی برای سلامت 

مغز نیز مهم است.
  شکلات و کاهش وزن

مصرف روزانه شکلات احتمالاً آخرین روش برای کاهش 
وزن به نظر می رسد، اما نتایج تحقیقات نشان می دهد که 
شــکلات تلخ ممکن اســت در کنترل اشتها نقش داشته 
باشــد که به نوبه خود می تواند به کاهش وزن کمک کند. 
نتایج تحقیق دیگری نشــان داد که حتی شکلات شیری 
می تواند با افزایش متابولیســم و کاهش اشتها در کاهش 
وزن کمک کننده باشد. با این حال، گروه شرکت کننده این 
تحقیــق، اندک بودند )فقــط ۱۹ زن(، به این معنی که 
تحقیقات بیشــتری برای تأیید این ادعاها مورد نیاز 

است.
  نتیجه

مهم است که توجه داشته باشید، شکلات، 
به خصوص شکلات شیری، کالری بالایی 
دارد، بنابراین باید انواع شــکلات در 
حد اعتدال مصرف شــود و بدانید 
که مصرف بیشــتر برای شما سود 

بیشتری به همراه نخواهد داشت.

مصرف روزانه شکلات چه تأثیری بر روده دارد؟

 
سلامت

تغییر جهانی از مصرف گوشــت قرمــز به مصرف برخی 
ماهی ها می تواند به طور چشــمگیری میزان مرگ و میر 
ناشــی از بیماری های غیرواگیر را کاهش دهد. ماهی های 
مانند شــاه ماهی، آنچوی و ســاردین منبع غنی امگا ۳ و 
سایر مواد مغذی ضروری هستند و همچنین از نظر زیست 
محیطی پایدارتر از گوشــت قرمز هستند. این تغییر رژیم 

غذایی می تواند به ویژه برای کشــورهای با درآمد پایین و 
متوسط به دلیل مقرون به صرفه بودن و فراوانی این ماهی ها 
در آن مناطق، مفید باشد. محققان از یک چارچوب ارزیابی 
ریسک مقایسه ای استفاده کردند تا بررسی کنند که چگونه 
چنین جایگزینی می تواند بار جهانی بیماری های غیرواگیر 
مرتبط با رژیم غذایی را در بزرگسالان کاهش دهد. در میان 

سناریوهای پیشنهادی، اولویت توزیع ماهی در مناطق با 
مصرف کم ماهی، به ویژه در کشــورهای با درآمد پایین و 
متوسط، بیشترین امید را در کاهش بار بیماری های کلی 
نشان داد. جایگزینی گوشت قرمز با ماهی می تواند به طور 
بالقوه با کاهش بیماری های مرتبط با رژیم غذایی تا سال 

۲۰۵۰ بین ۵۰۰۰۰۰ تا ۷۵۰۰۰۰ زندگی را نجات دهد.

جایگزینی گوشت گاو با ماهی می تواند از مرگ زودهنگام جلوگیری کند

كاريکاتور-نمايشدرماندگىرژيمصهیونیستى
منبع-تسنیم


